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T ony k u rz u  i  b a k te r i i  n a d c h o d z ę  n a d  w ie ś ?

N ow y Czachulec
w ie lk im  kurnikiem ...
Jan Nowak - wójt gminy Kawęczyn poinform ował, że do Urzędu 
Gminy w Kawęczynie w płynął w niosek inw estora ze Słupcy, k tó
ry w Nowym Czachulcu chce na dziesięciu hektarach zbudow ać 
ferm ę tuczu drobiu. Zostało wszczęte postępow anie adm inistra
cyjne, a mieszkańcy okolic przyszłej ferm y czekają z niepokojem  
na decyzje. Ale może zam iast czekać na unoszący się nad wsią 
sm ród i zanieczyszczone środowisko, zacząć działać? Udało się to  
z norkam i, może uda się z przem ysłow ą ferm ą C zytaj str. 6

W io s k i s t r a jk  w  S un  G a rd e n ?

Pracownicy żądają
podwyżki płac
-Jak pracuję w Sun G arden dw adzieścia lat, czegoś takiego jeszcze 
tu ta j nie było -  mówi nam  jed en  z pracowników  malanowskiej 
firmy, proszący o zachow anie anonim ow ości. I w łaśnie jedynie 
z anonim ow ych informacji znamy sytuację, jaka rozgrywa się za 
ogrodzeniem  zakładu w M alanow ie C zytaj str. 3

Choć na co dzień słucha Michaela Buble i LemON
Iyisem

a
iła y  f

■ J

urorow
K o n fe re n c ja  p ra s o w a  k o rw in is tó w

Kinder-polityka  
i siewcy złych em ocji

C zyta j str. 7
D e b a ta  o  m ie ś c ie  i  o b w a rz a n k u

Jeszcze niech ilość 
prźejdzie w  jakość

C zytaj str. 4 i  5
PKS M a la n ó w  w  2 0 1 5  ro k u

Upadek bankruta?
C zytaj str. 15

D w ie  m a tk i...

O dpow iedzą za zabójstwa  
swoich dzieci

C zytaj str. 6
B y ła  b ó jk a , a lb o  p o b ic ie ,  a le ...

22-la tek  zm arł po operacji
C zyta j str. 5

Aleksandra Szumińska z Ti 
przeszła do kolejnego etapi 
programu „The Voice ol 
Poland 2015”. Wszyscy jui 
byli zgodni, że ma ogromn\ 
talent. Choć Piasek szwedi 
przekleństwami przekonywa 
turkowiankę (koninianko- 
turkowiankę), by wybrała 
jego drużynę, ona ostatecznie 
postawiła na Marysię Sadowską, 
bo jak mówi, jest bliższa je j sercu

C z y ta j str. 2 2

Koniec epoki Katarzyny Muszkat

-R e w o lu c ja . Teraz w szys tk iego  m ożna s ię  ju ż  sp o d z iew a ć . Z ro b ią  czys tk i we w szys tk ich  

sp ó łka ch . Takie g ło s y  u s ły s z e liś m y  w  so b o tę  tuż  po  o d w o ła n iu  za rządu  e le k tro w n i, k ie d y  
c h c ie liś m y  s ię  d o w ie d z ie ć  w ię c e j na te m a t dość n ie o c z e k iw a n e j z m ia n y  w f irm ie . Od 

p ią tk o w e g o  p o p o łu d n ia  (2  p a źd z ie rn ika ) M uszka t n ie  je s t  ju ż  p rezesem  Z e sp o łu  E le k tro w n i 
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Mediatorzy w Turku, czyli...

Także w Turku, w  ramach obchodów „Tygodnia m ediacji” 
prokuratorzy i policjanci będą udzielać bezpłatnych porad, 
jak  polubownie rozwiązywać konflikty.

Tradycja M iędzynarodow ego 
Dnia Mediacji istnieje na świecie 
od 2005 roku. W Polsce dzień ten 
będzie obchodzony po raz ósmy. 
Święto przypadające w trzeci 
czw artek października zainicjo
w ane zostało przez Association 
for Conflict Resolution - A m ery
kańskie Stowarzyszenie Profesjo
nalistów w Rozwiązywaniu Kon
fliktów. A o co właściwie chodzi 
z tą mediacją? Jest to form a polu

bow nego rozwiązania konfliktu. 
M oże być stosow ana w każdym 
sporze, w którym  skłócone stro
ny wyrażają gotow ość do dys
kusji o dzielących je kwestiach. 
Prawnicy wskazują, że ten sposób 
rozwiązywania konfliktów często 
uspraw nia i skraca postępowania. 
Podstawowym w arunkiem  m edia
cji, jest zgoda obu stron konfliktu. 
Ugoda zaw arta przed m ediatorem  
ma, po jej zatw ierdzeniu przez

sąd, moc praw ną ugody zawartej 
przed sądem . W  polskim  prawie 
istnieje też możliwość skorzysta
nia z mediacji w spraw ach rodzin
nych, nieletnich i gospodarczych. 
M ediacje stosow ane są także w 
polskim  prawie karnym . K odeks 
postępow ania karnego pozwala 
sądowi, a w postępow aniu przy
gotowawczym prokuratorom , na 
skierow anie - za zgodą pokrzyw
dzonego i oskarżonego - sprawy 
do instytucji lub osoby godnej 
zaufania w celu przeprow adzenia 
postępow ania mediacyjnego.

W  tym roku „Tydzień M edia

cji” przypada od poniedziałku 12, 
do soboty 17 października. W  
tym  czasie w całym kraju, w sie
dzibach sądów, prokuratu r oraz 
innych wyznaczonych m iejscach 
dyżurować będą m ediatorzy i 
prawnicy popularyzujący ten spo
sób rozwiązywania sporów.

W P rokuraturze Rejonowej w 
T urku, m ieszczącej się przy ulicy 
Legionów Polskich 10, wyznaczo
ny prokurator przez sześć dni od 
godz. 7.30 do 15.30 przyjmować 
będzie zainteresow ane osoby.

Podobnie będzie w Komen-* 
dzie Powiatowej Policji, gdzie

każdego dnia do dyspozycji zain
teresow anych  będą  następujący 
funkcjonariusze. Podinsp. Jacek  
Brzęcki będzie dyżurował: w po
niedziałek, 12 października od 
godz. 7.30 do 15.00, we w torek 13 
października od 12.00 do 20.00 i 
w piątek 16 października od 7.30 
do 15.30. Podinsp. M ichał G rze
lak -  w środę 14 października 
od 7.30 do 15.30 i w  czw artek 15 
października od 12.00 do 20.00. 
Z kolei w sobotę 17 października 
od 7.30 do 15.30, in teresantów  
przyjm ować będzie asp. szt. Jan 
W odziński. ił

Jedno auto spłonęło doszczętnie, a drugie się nadpaliło. 
To skutek pożaru w garażu przy ulicy Górniczej w Turku. 
Policja wyjaśni, czy samochód ktoś podpalił, czy ogień po
w sta ł przypadkowo.

Do zdarzenia doszło w nocy 1 
października. Po godzinie 1.00, 
k tóryś z m ieszkańców  O siedla 
A w aryjnego zauważył ogień wy
dobyw ający się z jednego  z ga
raży i to w łaśnie on zadzwonił 
po pom oc. Na m iejsce zadyspo
now ane zostały dwie jednostk i 
strażaków . Ratownicy otworzyli 
garaż, w którym  w ogniu stał re

nault m egane. O tw arte zostało 
też pom ieszczenie obok, gdzie 
parkow ano hondę civic. O gień 
ugaszono, jednak  nie obeszło 
się bez strat. Renault spłonął do
szczętnie, a honda się nadpaliła.

Policjanci wyjaśniają, czy auto 
k toś podpalił, czy ogień pow stał 
przypadkowo.

ił

( S t a j i i i f l Ponad dwa promile alkoholu m iał w sobie listonosz, który mieszkańcom Dobrej doręczał 
korespondencję. Nie wiadomo czy s tracił pracę, bo to już zależy od woli pracodawcy, pew
ne jes t jednak, że długo będzie m iał po wpadce moralnego kaca.

Łupy w arte prawie 1 4 0 0  złotych ukradli złodzieje w Jano
wie w gminie Brudzew. Okradziony dom należy do małżeń
stwa z Łodzi.

Do kradzieży doszło pom ię
dzy środą a niedzielą (23-27 
w rześnia). W łaściciele dom u na 
co dzień m ieszkają w Łodzi, a 
do Janow a przyjeżdżają raz kie
dyś, dlatego trudno  pow iedzieć 
dokładnie kiedy. P rzestępcy

N IK  AK R (  
W YBR

V M W

POLICJA
T u rek
W  środę, 30 w rześnia, o godz. 

12.10, przy ul. Uniejowskiej funk
cjonariusze skontrolow ali 45-let- 
niego cyklistę. Okazało się, że 
m ieszkaniec M arcinow a wsiadł 
na ro w er m im o sądow ego zaka
zu, k tóry  obow iązuje do kw ietnia 
2016 roku.

Rejon
W  niedzielę, 27 w rześnia, o 

godz. 14.40, w K aw ęczynie poli
cjanci zatrzym ali do kontroli pi
janego  m otorow erzystę. 45-letni 
m ieszkaniec M arcinow a miał 
2,18 prom ila alkoholu.

T ego  sam ego dnia, o godz. 
11.30, w Kowalach Pańskich  
(gm. Kawęczyn) w ręce  m undu
row ych wpadł 30-latek z Dzierz-

w ypchnęli drzw i w ejściowe i z 
budynku w ynieśli kosiarkę i piłę 
spalinową, telew izor, odkurzacz, 
bu tlę  gazow ą i d ek o d e r DVBT. 
59-latkowie w artość s tra t oszaco
wali na  1358 złotych.

ił

botek. Jadący  renau ltem  m egane 
miał w organizm ie 2,18 prom ila 
alkoholu.

W poniedziałek, 28 w rześnia, 
o godz. 17.30, w Brudzyniu w 
gm inie B rudzew  na row er po 
kilku g łębszych  (2,50 prom ila) 
i m im o orzeczonego przez tur- 
kow ski sąd zakazu, obow iązują
cego do lipca 2016 roku, wsiadł 
48-latek z Tam ow ej.

W e w torek, 29 w rześnia, o 
godz. 18.00, w  O brzębinie (gm. 
T urek) skontrolow any został kie- 
row ca opla corsy. 28-letni m iesz
kaniec Z bierska Kolonii (powiat 
kaliski) m iał w w ydychanym  po- ! 
w ietrzu 3,04 prom ila alkoholu.

G odzinę później, przez Ci- 
chów  (gm. B rudzew ) renaultem  
m egane jechał 24-letni m ężczy
zna. M iejscowy „w ydm uchał” 
1,70 prom ila alkoholu.

W  piątek, 2 października, o 
godz. 14.15, w Cisew ie w gm i
nie T u re k  policjanci zatrzym ali 
27-letniego m otorow erzystę. 
Turkow ianin jechał pod wpły
w em  alkoholu (2,94 prom ila) i 
m im o zakazu do października 
2019 roku.

W  poniedziałek, 28 września, 
jak co dzień o ósm ej rano, 49-la- 
tek  rozpoczął pracę. Nie wiado
mo, czy w tedy już był nietrzeźwy, 
czy dopiero później sięgnął po 
butelkę. M usiał m ocno chwiać 
się na nogach, bo zwracał uwagę 
przechodniów . Jednak  nikt nie 
reagował. W reszcie znalazł się

Była kradzież* nie ma 
poszkodowanego

W
 zeszłym tygodniu w 
miejscowości Leonia 
(gm. W ładysławów) 
złodzieje ukradli 50 opon. Jeszcze 

nie wiadom o ile kosztowały, bo 
nie m ożna ustalić ich właściciela.

Jak wzbogacić się o 6 0 0 0  złotych? W ystarczy wejść do sklepowego biura i z sejfu wyjąć 
pieniądze. Tak w skrócie można zrelacjonować przebieg ubiegłotygodniowego zdarzenia 
przy alei Jana Pawła II.

Obrobił 8b|f pô l Gawy
O kradzieży  w jednym  z 

m arketów , policjantów , w po
niedziałek , 28 w rześnia, około 
godz. 19.30, poinform ow ali jego 
pracow nicy. Ja k  w ynika z zapisu 
m onito ringu , m ężczyzna w wie
ku 25-30 lat, w szedł spokojnie

m ieszkaniec Dobrej, który zbul
w ersow any zachow aniem  listo
nosza, postanow ił powiadom ić o 
tym policjantów. Funkcjonariusze 
zatrzymali m ężczyznę około go
dziny 14.00. Badanie alkotestem  
wykazało u 49-latka z powiatu tur- 
kow skiego 2,02 prom ila alkoholu.

Listy, k tórych trochę m u zosta

Do kradzieży doszło w czw ar
tek , 1 października, w m iejsco
wości Leonia. M iędzy godziną 
2 a 3, złodzieje obrobili ciągnik 
siodłowy zaparkow any przy au
tostradzie A2 na M O Pie. Z na

do sk lepu  i pew nym  krokiem  
udał się do pom ieszczeń  b iu ro 
w ych na zapleczu. N astępn ie 
znalazł w b iu rku  k lucz do sejfu. 
O tw orzył go i z w nętrza wyjął 
k o p ertę  z p ieniędzm i. Schow ał 
ją do k ieszen i i przez n ikogo nie

ło, przekazane zostały na pocztę. 
M ężczyzna odpowie za pracę na 
gazie, za co grozi w ysoka grzyw
na. Nie wiadomo czy szefostwo 
zwolni nieodpowiedzialnego li
stonosza z pracy, czy dostanie na
ganę. W iadom o, że jeszcze długo 
będzie miał po w padce m oralne
go kaca. ił

czepy sam ochodu m arki W ielton 
ukradli 50 opon różnych m arek. 
Na razie nie w iadom o jaka jest 
w artość strat, bo policjantom  nie 
udało się ustalić w łaściciela cię
żarówki. 11

zauw ażony opuścił budynek . Za
tru d n ien i w m arkecie  tw ierdzą, 
że w koperc ie  było 6000 złotych. 
Czy na podstaw ie nagrań  m o
n ito ringu  uda się usta lić  tożsa
m ość złodzieja?

ił
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Koniec epoki Katarzyny Muszkat

-Rew olucja . Teraz wszystkiego można się już spodziewać. Zrobią czystki we wszystkich spółkach. Takie głosy usłyszeliśmy w sobotę tuż po odwołaniu 
zarządu elektrow ni, kiedy chcieliśmy się dowiedzieć w ięcej na tem at dość nieoczekiwanej zmiany w firmie. Od piątkowego popołudnia (2  października) 
M uszkat nie jest już prezesem Zespołu Elektrowni „Pątnów-Adamów-Konin”. Po U  latach pracy w elektrow ni została odwołana przez radę nadzorczą 
spółki. Wraz z nią odeszło także dwoje je j zastępców -  Anna Striżyk i Piotr Jarosz. Sam rezygnację złożył Sławom ir Sykucki, trzeci wiceprezes elektrow ni, 
jednocześnie szef kopalni „Konin” i „Adamów”. Teraz prezesem ZE PAK-u jes t Janusz Kaliszyk, a w iceprezesam i: Aneta Lato-Żuchowska, Adrian Kaźmier
czak i Tomasz Zadroga. Na razie wiadomo o nich tylko tyle, że są to  ludzie zawodowo związani z w łaścicielem  ZE PAK-u Zygm untem  Solorzem -Żaklem . 
W  oficjalnym kom unikacie nie podano przyczyn odwołania zarządu.

Jak  się nieoficjalnie dowie
dzieliśm y, posiedzenie Rady 
N adzorczej ZE PAK-u, na której 
zapadły tak w ażne dla regionu 
konińskiego decyzje, miało od
być się w p ią tek  (2 października) 
rano. Do spotkania jednak  doszło 
dopiero o godzinie 14.00. Rada 
nadzorcza elektrow ni odwołała 
dotychczasow y zarząd i powołała 
kolejny. W  sobotę w specjalnym  
raporcie m ożna było przeczytać 
dość lakoniczną inform ację z 
tego w ydarzenia. Nie podano w 
niej jednak  przyczyny odw ołania 
K atarzyny M uszkat, A nny Stri
żyk i P iotra Jarosza  oraz rezygna
cji Sław om ira Sykuckiego.

Pracow ali w  b a n k a c h , 
te leko m u n ikac ji 
1 m inisterstwach

W  niedzielę natom iast na 
stronie internetow ej elektrowni 
m ożna już było przeczytać, jakie 
w ykształcenie mają obecni preze
si i poznać ich karierę zawodową 
(w sobotę podano tam tylko sam e 
nazw iska). I tak  Janusz Kaliszyk 
jest absolw entem  U niw ersytetu 
W arszaw skiego. Posiada stopień 
naukowy doktora nauk ekono
micznych uzyskany w SGPiS

K atarzyna M uszkat po 11 la
tach  została odw ołana ze stano
wiska prezesa zarządu  ZE PAK- 
-u. Zastąpił ją  Janusz Kaliszyk.

(obecnie Szkoła Główna H andlo
wa) na W ydziale Finansów  i Sta
tystyki. Był też stypendystą Uni
w ersytetów  H arvard i Stanford w 
U SA  gdzie ukończył podyplom o 
we studia z zakresu organizacji i 
zarządzania. Aneta Lato-Żuchow

ska to absolw entka W ydziału 
Prawa i Administracji Uniwer
sytetu W arszaw skiego. Adrian 
Kaźm ierczak ukończył W ydziału 
Praw a U niw ersytetu im. A dam a 
Mickiewicza w Poznaniu. Jest 
radcą prawnym. T om asz Zadroga 
natom iast to absolw ent W ydziału 
E konom iczno-S ocjo log icznego , 
M iędzynarodow ych Stosunków  
G ospodarczych i Politycznych na 
U niw ersytecie Łódzkim oraz T he 
Association of C hartered  Certi- 
fied A ccountants (ACCA).

Przedstaw ienie dokonań za
w odow ych prezesów  zajęłoby 
zbyt wiele m iejsca (zain tereso
w anym  polecam y stronę in ter
netow ą ZE PAK-u). W spom nim y 
jedynie, że pracowali w wielu 
bankach, znanych w Polsce fir
m ach (Totalizator Sportow y czy 
A didas), a dwoje związanych 
było naw et z m inisterstw am i 
gospodark i oraz finansów. W  tej 
chwili każde zatrudnione je s t w 
firm ach pow iązanych z Zygm un
tem  Solorzem -Zakiem .

11 la ł prezes 
M uszkat w  PAKu

K atarzynie M uszkat i jej 
w spółpracow nikom  trzeb a  oddać

to, że przez 11 lat nie próżnowali. 
Pobudow ali w Pątnow ie II blok 
474 MW, w tym  czasie jeden  z 
najnow ocześniejszych w Polsce. 
Pow stał blok na b iom asę w elek
trow ni „Konin”. W yrem ontow ali 
dwa bloki w Pątnow ie I (dwa 
kolejne czekają na decyzję o 
m odern izacji). Pracow ali nad bu
dow ą bloku parowo-gazowego. 
Zrestrukturyzow ali e lektrow nię i 
kupione od Skarbu  P aństw a ko
palnie. Jed n ak  za najważniejsze 
osiągnięcie należy uznać wpro
w adzenie ZE PAK-u na Giełdę 
Papierów  W artościow ych.

O statnio nadeszły złe czasy 
dla energetyki. N iska cena en e r
gii, kłopoty z budow ą now ych od
kryw ek, drogi gaz, n iechęć ban
ków  do udzielania kredytów , pod 
znakiem  zapytania stanęła  też 
m odernizacja kolejnych bloków  
w Pątnow ie I. O tym, że kopal
nie należące do elektrow ni są  w 
trudnej sytuacji, pisaliśm y kilka 
tygodni tem u.

Czy to były pow ody odw ołania 
zarządu? A m oże zadziałało po
w iedzenie: „M urzyn zrobił swoje, 
M urzyn m oże odejść”? Raczej się 
tego nie dow iem y, choć podobno

od pew nego czasu mówiło się o 
odejściu p rezes elektrow ni.

7 październ ika  p o ja d q  
do Brukseli

O dw ołanie zarządu spowo
dowało spore poruszenie w śród 
załogi zarów no elektrow ni, jak 
i kopalni. -  Rewolucja. Czystki 
zrobią we w szystkich spółkach. 
M leko się rozlało. T eraz  się już 
m ożna w szystkiego spodziew ać 
-  usłyszeliśm y od kilku osób.

E nergetycy  i górnicy  obawiają 
się tej nieoczekiw anej zmiany.

Poseł T om asz Nowak, m a na
dzieję, że zm iana zarządu PAK-u 
nie Zachwieje działań podjętych w 
tym  tygodniu. -  7 października do 
Brukseli jedzie m inister środow i
ska, przedstaw iciel PAK-u i związ
ków  zawodowych. Tam  odbędzie 
się rozm owa ostatniej szansy, czy
li przedłużenia czasu pracy elek
trowni ,A dam ów ”. Jeśli będzie 
determ inacja ze strony przyszłe
go rządu -  bez w zględu na to, kto 
w nim będzie -  to pociągniem y tę 
sprawę. Półtora roku wywalczy
my -  twierdzi Tom asz Nowak. 
Poseł liczy na dobrą w spółpracę z 
zarządem  PAK-u.

M ilen a  Fabislak

Włoski strajk w Sun Garden ?
-Jak pracuję w Sun Garden dwadzieścia lat, czegoś takiego jeszcze tu ta j nie było -  mówi nam jeden z pracowników m alanowskiej firmy, proszący o 

zachowanie anonimowości. I właśnie jedynie z anonimowych informacji znamy sytuację, ja k  rozgrywa się za ogrodzeniem zakładu. W czw artek od hali 
nr 1  rozpoczął się tam  strajk włoski, w piątek, podobno, dołączyła większość pracowników. Żądają zmiany warunków płacowych, między innymi, chcą 
złotówki podwyżki na godzinę, ale nie w formie premii m otywacyjnej, a doliczonej do płacy zasadniczej. Ale te  postulaty, albo też informacje o nich, zmie
niają w szybkim tem pie. W  Sun Garden brak związków zawodowych.

z a d b a j

"Pracownice szyjące produkty 
gotow e od 1 października posta
nowiły nie wykonywać swoich 
norm. N astępnego dnia, w piątek 
2 października, do hali n r 1 za
częły dołączać kolejne działy, a 
przynajmniej spora część pracow
ników zwolniła tem po pracy. C ho
ciaż inform acje zza płotu mówią 
naw et o odejściu od pracy.

Najwidoczniej inform acje te 
dotarły do kierow nictw a firmy, 
które podjęło w piątek próbę roz
mów z pracownikam i. Podobno 
nie przyniosły one skutku, na ich 
kontynuację zaproszono więc de
legację strajkującej hali n r 1 do 
biurowca. Jednak, z tego co nam 
się udało dowiedzieć, do tych roz
mów nie doszło -  zostały odwo
łane przez zarządzających firmą. 
Rozmowy wznowiono w ponie

działek, 5 października. Postula
ty, jakie znamy, dotyczą przede 
w szystkim  kw estii płacowych, 
ale związane są także z w ygóro
wanymi, jak się dowiedzieliśmy, 
norm am i. Funkcjonujący obec
nie system  motywacyjny opiera 
się, podobno, na złotówkowym 
bonusie dla tych, którzy w cią
gu m iesiąca nie opuszczą więcej 
niż 8 godzin pracy. -Podstawowa 
stawka godzinowa na hali n r  1, to 
sześć złotych z groszami za godzi
nę, czyli trochę ponad 1000 zł na 
miesiąc. A le jeśli pracownik wyro
bi 100 proc, normy, to otrzymuje 
bonus i wówczas jego płaca jest 
najniższą krajową. Przy czym nor
m y są takie, że większość wyrabia 
30-40 procent. I  wówczas firm a  
m usi im wyrównać do najniższej. 
Jaki to jest w ogóle system moty

wacyjny? -  mówi nam  nasz roz
mówca, obrazując funkcjonujące 
w Sun G arden norm y na jednym  
z produktów  -  zwykłej poduszce 
na siedzenie sam ochodow e. Dwa
dzieścia lat tem u jedna zm iana 
m usiała w ykonać 100 sztuk ta
kiego produktu, obecnie jest to 
już 900, łącznie z „wywinięciem” 
poduszki na praw ą stronę.

Pracownicy Sun G arden do
m agają się także wprow adzenia 
dodatków  stażowych, k tórych w 
firmie w ogóle nie ma. Jeszcze w 
piątek żądali także płacenia wyna
grodzenia postojowego, bowiem 
brak  możliwości pracy nie je st ich 
winą. Tym czasem  obecnie, firma 
wysyła ich na przym usow e urlopy 
lub tzw. przepustki.

W  poniedziałek, podobno, 
już praktycznie każdy dział miał

swoje postulaty. T e poprzednie, 
sform ułow ane przez pracownice 
hali n r 1, odrzucił dział produk
tów  piankowych. Tam  żądają po 
prostu  35 proc, podwyżki. W  po
niedziałek do strajku dołączył tak
że największy dział -  pakow ania i 
wysyłki gotow ych produktów .

-Ponieważ nie m a u nas żadnej 
organizacji związkowej, to trudno 
nawet powiedzieć, jakie są postula
ty pracowników. Każdy dział pro
ponuje swoje, ale inn i o nich nie 
wiedzą o ile nie dowiedzą się przy
padkiem  od koleżanki czy kolegi z 
innych części zakładu. O tym się 
zbyt głośno nie rozmawia, ze stra
c h u -  wyjaśnia nasz rozmówca.

Od piątku, jak  się wydąje, 
m iędzy firm ą a m asą niezorga- 
nizowanych pracowników  trwa 
psychologiczna wojna. „Straszą

nas firm ami zew nętrznym i oraz, 
że praca przeniesie się do Rumu
ni” - tak na stronie internetow ej 
kom entują rozmowy z kierow nic
tw em  firmy zainteresow ani.

O b rak  związków zawodo
wych w m alanowskiej firmie w 
poprzedniej kadencji pytała Bo
żena Kołek, wówczas sołtyska, 
obecnie radna. W łaściciel - Ewald 
K oesters odpowiedział wówczas 
„ustam i” dyrek tora W itolda Ja
reckiego, że z funkcjonowania 
zakładowych związków pracy 
m ogą wyniknąć tylko korzyści. A 
jednak  dotąd żadna organizacja 
pracownicza w Sun G arden nie 
powstała.

N iestety od czw artku nie udało 
nam  się skontaktow ać z dyrekcją 
firmy.

ika
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Tydzień w powiecie tureckim

1 * Deficyt zaufania i bunt pokolenia
Ogromny deficyt wza|emnego 

zaufania jest motywem przewodnim 
kilku istotnych zjawisk społecznych, 
jakie w minionym tygodniu z całą 
mocą uwidoczniły się w powiecie tu
reckim. Wspomniany brak zaufania 
zdominował choćby debatę w spra
wie unifikacji miasta i gminy obwa
rzankowej, ale w jeszcze większym 
stopniu widać ów deficyt zaufania w 
konflikcie pracowniczym, jaki na tle 
płacowym wystąpił w malanowskim 
Sun Garden. I tak, zamiast rzeczowej 
dyskusji o kosztach i zyskach z admi
nistracyjnego połączenia obwarzan
ka z miastem, od razu podnoszony 
jest obawa, że np. gmina zostanie

bezwstydnie oszwabiona przez mia
sto. Tym argumentem jakąkolwiek 
dyskusję próbuje zamknąć zarówno 
Krzysztof Przygoński jak i Andrzej 
Wojtkowiak. Zamiast merytorycznej 
debaty uderza się w partnerów dys
kusji hasłem, że poza supermarke
tami Turek niczego nie jest w stanie 
zaproponować społeczności obwa
rzanka. Przypomina to argument 
z rodzaju walnięcia pięścią w nos. 
Jeszcze silniej w oponentów wali 
Andrzej Wojtkowiak. W histerycz
nej wręcz trosce o gminne finanse 
w sposób bezwzględny nagina rze
czywistość. I wieszczy finansową 
katastrofę gminy wskutek ziszczenia

się planowanej przez PiS likwidacji 
gimnazjów. A może by tak więcej 
spokoju, jak i uwzględnienia wad 
rozwiązania gimnazjalnego, które 
wielokrotnie podnosili eksperci od 
spraw oświatowych. Doradzałbym 
też Wojtkowiakowi mniej zacietrze
wienia w ocenie niedawnej przeszło
ści gminnego samorządu. Zakładając 
bowiem, że jego zatroskanie o stan 
gminnego budżetu jest autentyczne, 
to choćby z poczucia przyzwoito
ści, Wojtkowiak choćby mimocho
dem mógłby docenić radnych ekipy 
Edwarda Kończaka. I w obliczu dzi
siejszych faktów przyznać, że to ich 
twarda asertywność uratowała gmi

nie finansowy tyłek. Wojtkowiak (i 
nie tylko on) woli jednak bezmyślnie 
klepać frazesy o tym, jak to ówcześ
ni radni rzekomo okładali wójta insy
nuacjami i obelgami. Dzisiaj widać, 
że gdyby nie opór Kończaka i spółki, 
to finansowo gmina obwarzankowa 
leżałaby i kwiczała.

Z tym samym brakiem zaufania 
mamy do czynienia przy okazji pła
cowego protestu pracowników Sun 
Garden. To bunt przedstawicieli po
kolenia 300 euro. Z wszelkimi tego 
przypadłościami. Przypadłościami, 
które trzeba w pełni zrozumieć. 
Czyli powszechnej obawy, a wręcz 
strachu, co skutkuje ucieczką pra

cowników w głęboką anonimowość. 
Daje ona wprawdzie pewne poczu
cie bezpieczeństwa, ale czy aby nie 
zmniejsza skuteczności działania? 
Nie może jednak być inaczej, gdy w 
praktyce polskiego życia gospodar
czego obowiązuje zakaz tworzenia 
i działalności związków zawodo
wych. Oczywiście poza instytucja
mi i i firmami jeszcze do niedawna 
państwowymi.

Pracowniczy konflikt w malanow
skim Sun Garden wskazuje, że i w 
tym przypadku właśnie dopadła nas 
folwarczna przeszłość. Bo wystarczy 
śledzić lokalne fora internetowe, by 
dostrzec, że i w tym przedsiębior-

Debata o mieście i obwarzanku

Jeszcze niech ilość przejdzie w j
Ostatni punkt obrad wtorkowej (2 9  września br.) sesji Rady Powiatu dostarczył mocnego dowodu na tezę, że w trakcie kampanii wyborczej politycy stają się jakby 

bardziej wrażliwi. Nawet na sugestie lokalnych mediów. W kończących wspomniane obrady wolnych głosach i wnioskach radny Mirosław M. Marczewski, reagując 
na apel naszej redakcji wypowiedział się w sprawie rozdzielnego funkcjonowania gminy obwarzankowej i miasta. Jego głos okazał się katalizatorem, który niejako 
wymusił kolejne wypowiedzi. Zarówno jeszcze w trakcie samych obrad, jak  i już po wtorkowej sesji. Czego obrazem są publikowane poniżej liczne wypowiedzi.

D e b a ta  n a b ie ra  ru m ieńców
W  ubiegłotygodniow ym  wy

daniu Echa został w ystosow any 
apel do lokalnych polityków o 
publiczne ustosunkow anie się do 
kw estii o sobnego  funkcjonow ania 
adm in istracy jno-sam orządow ego  
obw arzankow ej gm iny wiejskiej 
i m iasta T urek . W skazywaliśm y 
wtedy, że tocząca się kam pania 
w yborcza jes t doskonałą okazją 
do publicznej debaty  na pow yższy

M arian  M irosław  M arczew  
ski: -Jestem  jednym  z radnych, 
którzy na tej sali sw ego czasu 
mówili, że te gm iny obw arzan
kow e należy zlikwidować. Bo 
są one nikom u n iepotrzebne i 
ham ują rozwój m iast. D otych 
czasow y układ jest głupi, chory  
i przynosi sam e straty.

•
tem at. Pod w zględem  ilościowym 
liczba wypowiedzi m ogła prze
rosnąć w szelkie oczekiwania. Bo 
jeszcze w trakcie w torkow ej sesji 
Rady Powiatu debatę  zainicjował 
M arian M. M arczew ski. W tyle 
nie chciał pozostać D ariusz Mły
narczyk. A w reakcji na obie wspo
m niane wypowiedzi zechciał zaraz 
zareagow ać K rzysztof Przygoński. 
Po zasygnalizow aniu tej dyskusji 
na stronie portalu in ternetow ego 
swoje wypowiedzi na rzeczony te
m at nadesłał najpierw  A rtur Przy
szło (strona 8), a po nim Andrzej 
W ojtkowiak. Jak  widać w ystarczy
ło kilka dni, aby dyskusja nabrała 
rum ieńców , a sam  tem at po dłuż

W s z y s t k im ,  k t ó r z y  t a k  l i c z n i e  
w z ię l i  u d z i a ł  w  u r o c z y s t o ś c i  p o g r z e b o w e j

i t r .

Krystyny Zajdel
s e rd e c z n e  p o d z ię k o w a n ia  

s k ła d a  m ą ż  z ro d z in ą

szej n ieobecności ponow nie wró
cił na forum  publiczne.

I  chociaż pod w zględem  wni
kliwości, jak  i m erytorycznie nie 
w szystkie wypowiedzi są jedna
kow o w artościow e, to jednak  ra
zem  wskazują, że kw estia m a swój 
znaczny ciężar gatunkow y.

Na oddzie lnym  bytow aniu  
trac i g m in a  1 miasto

Mówiąc całościowo o samej 
debacie należałoby rzecz jasna 
uw zględnić chronologię. Tym  sa
mym zaś pewną spontaniczność 
pierw szych wypowiedzi. Wypo
wiadając się jako pierwszy M M M  
wprawdzie jednoznacznie określił 
swoje stanow isko, ale zarazem  po
tencjalnych oponentów  zepchnął 
do niepotrzebnych okopów i może 
niezbyt szczęśliwie wykreślił linię 
frontu. W szczególności poprzez 
stw ierdzenie, że za likwidacją gmin 
obw arzankow ych przem aw ia argu-

Krzysztof Przygoński: -Co 
gm inie T u rek  m iasto T urek  
m oże zaoferow ać oprócz super
m arketów ? Ja  tam  pozytywów 
już od wielu lat nie widzę. A w 
przypadku połączenia gm iny 
obw arzankow ej z m iastem , jej 
m ieszkańcy raczej nie mają co 
m arzyć o strum ieniu  pieniędzy 
i wielkim zainteresow aniu  władz 
małym i m iejscow ościam i. Bo m i
liony złotych wcale by nie popły 
nęły na wieś, a w ręcz doszłoby 
do takiej sytuacji, że po niejednej 
w iosce trzeba by z  20 lat dłużej 
chodzić w gum iakach.

m ent taki, że ham ują one rozwój 
miast. W  pew nym  sensie to też. Ale 
gdyby rzecz sprow adzała się do 
tego typu skutków , to cała dyskusja 
miałaby charak ter przepychanki, 
w której o lepsze idą jedynie dwa 
nagie egoizmy. Czyli egoistyczne 
in teresy  społeczności gm iny i m ia
sta. Tym czasem  spraw a wygląda 
zarówno bardziej jednoznacznie, 
jak i bardziej dram atycznie. Bo
wiem na rozdzielnym  bytowaniu 
adm in is tracy jn o -sam o rząd o w y m  
obw arzanka i m iasta tracą obie 
społeczności -  gm inna i miejska.

Nie dem onizu jm y  
z jed n o czen io w eg o  bonusu 
I z  tym i stratam i m am y do

czynienia na wielu płaszczyznach 
społecznej rzeczyw istości. Nie tyl
ko  na  polu u traty  ew entualnych 
korzyści w ynikających z tzw. bo
nusu  połączeniow ego, na którym  
to problem ie skupił całą uw agę 
D ariusz M łynarczyk. Na karb  
spontaniczności i przypadkow o
ści tej wypowiedzi w ypada złożyć 
fakt, że M łynarczyk przeszarżo- 
wał bodaj z m ilionam i złotych z 
tytułu połączeniow ego bonusu. 
Stąd m am y reakcję w postaci eks
perck iego  tekstu  A rtura Przyszło. 
Z tej zaś wypowiedzi wynika, że 
w ysokość korzyści budżetu  zunifi
kowanej gm iny miejsko-wiejskiej 
m ogłaby oscylow ać w okół kwoty 
5 min złotych. T ak w każdym  bądź 
razie w ynika z wyliczeń A rtura 
Przyszło. I tym  w yliczeniom  wypa
da zaufać. Przy okazji w ypada od
notow ać, że ew entualna korzyść 
rzędu 5 milionów też nie pow inna 
być w zgardliw ie lekcew ażona.

Przygoński gra  
supermarketami

Pew na jednostronność  dotych
czasowej debaty , w której chyba 
zbytni nacisk  położony został na 
aspek t ew entualnych korzyści 
budżetow ych do pew nego stop
nia wpłynęła na argum entację i 
ch a rak te r wypowiedzi obrońców  
sta tus quo. W  tym  m iejscu za- 
cznijm y od analizy treści sesyjnej 
wypowiedzi K rzysztofa Przygoń-

skiego. Jeg o  kon trargum entac ję  
przeciw ko unifikacji obw arzan
ka z m iastem  da się sprow adzić 
do dw óch punktów . Po pierw sze 
-  w edle P rzygońskiego. T u rek  
nie m a nic do zaoferow ania spo
łeczności gm iny  obw arzankow ej 
poza superm arketam i. Po drugie 
zaś -  nie wierzy, żeby m ieszkańcy 
gm iny wiejskiej m ogli korzystać 
z milionów z tytułu bonusu  zjed
noczeniow ego. Na karb  politycz
nych em ocji i polem icznego tem-

D ariu sz M łynarczyk: -Jest to 
kw estia w yciągnięcia dodatkow o 
10, 12 m in zł. Je s t więc o co się 
bić. A że funkcyjni gm iny T urek  
będą przeciw? No będą, ale to 
je s t piętnastu  radnych  plus wójt.

peram en tu  P rzygońskiego złóżmy 
n iem ądrą treść  jego wypowiedzi w  
pierw szym  przypadku.

In fercyza lek iem  na egoizm  
Bo nie sposób w ręcz uwie

rzyć, że radny  zapom niał o takich 
„drobiazgach” jak korzyści z pro
w adzenia jednolitej dla gm iny i 
m iasta polityki wodno-ściekowej,

Szanowni Państwo czytelnicy, pod 
koniec obrad X sesji Rady Powiatu 
Tureckiego w punkcie wolne głosy i 
wnioski radny Marczewski kandydat 
ZLE-wu do sejmu, czując się wywo
łany do tablicy przez redaktora Jarka, 
a także radny a zarazem poważny 
kandydat Platformy - D. Młynarczyk 
zaczęli ku zadowoleniu obecnego na 
obradach redaktora licytować jakie 
to korzyści będą z połączenia gminy 
obwarzankowej z miastem. Temat ten 
pojawia się co jakiś czas w debacie 
publicznej, a w szczególności na ła
mach „Echo Turku". Nie dziwi mnie 
to, wszak dla redaktora Jarka gmina

kom unikacji publicznej, działa
niom  prom ocyjnym , żeby już nie 
w spom inać o korzyściach zinte
grow ania polityki przedszkolnej, a 
w ręcz w całym  obszarze oświaty. 
N a dzisiaj polityka wodno-ście
kow a, to trium f bezm yślnego i 
krótkow zrocznego egoizm u, co 
w krótkiej perspektyw ie skutkuje 
społecznie szkodliw ym  transfero 
w aniem  pieniędzy do podm iotu 
spoza regionu. W  dłuższej zaś 
uniem ożliw ia racjonalne rozw ią
zania, k tó re  przyniosłyby korzy
ści tak  m ieszkańcom  gm iny, jak i 
m iasta. A  już korzyści płynące ze 
zintegrow anej kom unikacji pub
licznej nie w ym agają chyba szer
szego uzasadnienia.

Z kolei wątpliwości Przygori- 
skiego, co do korzyści finansowych 
jakie po ew entualnej unifikacji m o
głyby spłynąć na obszary wiejskie 
m ożna łatwo rozwiać. Aby zagwa
rantować, by cały transfer z tytułu 
bonusu zjednoczeniow ego trafił na 
w ieś wystarczy zawarcie umowy 
przed aktem  połączeniowym. Coś 
w rodzaju przedm ałżeńskiej inter- 
cyzy, tyle że samorządowej.

Co PiS
Turek już dawno nie istnieje, no chyba 
że gminni radni (na szczęście jest to 
poza nami), okładają wójta obelgami I 
insynuacjami.

Jednak zdziwiłem się bardzo, że tak 
prominentni działacze i kandydaci do 
sejmu podpuszczeni przed redaktora 
Jarka rzucili się niczym ryba na przy
nętę na zagadnienie „zagrożenia" jakie 
niesie istnienie gminy obwarzankowej, 
natomiast na finiszu kampanii wybor
czej nie dzielą się z wyborcami wiedzą o 
prawdziwych zagrożeniach jakie niesie 
dla samorządów gminnych, zwłaszcza 
tych małych, wiejskich jeden ze sztan
darowych projektów PIS-u, a mianowi
cie likwidacja gimnazjów. Z wypowiedzi 
ważnych polityków tej formacji wynika,
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300 euro
stwie pracownicy bywają traktowani 
niczym chłopi pańszczyźniani na fol
warku. I bez ucywilizowania relacji 
pracowniczych w polskich przedsię
biorstwach ta folwarczna przeszłość 
jeszcze nie raz i nie dwa będzie nam 
doskwierać.

Czy z powyższych rozważań da 
się wyciągnąć jakieś konkretne 
wnioski? Ano spróbujmy. Otóż jak 
ustaliliśmy, cechą wspólną zarówno 
przebiegu debaty nad połączeniem 
miasta i gminy, jak i konfliktu placo
wego w Sun Garden jest gigantyczny 
deficyt zaufania. Co w obu przypad
kach znakomicie utrudnia, czy wręcz 
uniemożliwia poszukiwanie sensów-

akość
W ojtkow iak poch lipu je  

nad  g im n azjam i
Kwestię obszaru oświaty mimo

wolnie załatwia w swoim tekście 
radny Andrzej W ojtkowiak. A mia
nowicie, we fragm encie, w którym  
żałośnie pochlipuje nad rozważany
mi przez PiS planami likwidacji gim 
nazjów. Przypomnijmy, że na tych 
łam ach nie raz i nie dwa wszystkie 
cztery tzw. reform y ekipy Buzka 
określaliśm y m ianem  „plag”. Czy
li i tę gimnazjalną. Jednocześnie 
na zarzut głupaw ego nadużycia 
zasługuje budow a kom pleksu gim 
nazjalnego w Słodko wie. Gminni 
podatnicy już za to zapłacili, płacą 
i jeszcze będą słono płacić. Że nie 
w spom nę o stracie czasu tych dzie
ci, k tóre do Słodkowa dowożone 
są z takiej Kalinowej, W arenki, Ka
czek czy innych Turkowic. Bo co 
to szkodzi, że po drodze do Słodko- 
wa dwa razy dziennie pooglądają 
sobie T u rek  z okien autobusu.

Pow tórzm y raz jeszcze. T a in
w estycja była nieodpow iedzialną 
głupotą! Ale w jednym  W ojtko
wiakowi m ożna przyznać rację 
-  w ybudow any za g ru b e  miliony 
kom pleks gim nazjalny w Słodko- 
wie pow stał kosztem  innych, tak  
potrzebnych  na obszarach  wiej
skich inwestycji.

A ndrzej Jarek

nam szykuje?

nych rozwiązań problemów. Przy 
okazji rodzi niechęci, gniew i agresję. 
Pierwszym i zarazem fundamental
nym krokiem na drodze odbudowy 
społecznego zaufania jest sięgnięcie 
po rozwiązania instytucjonalne. Dla 
dyskutowania o połączeniu gminy 
i miasta można by powołać zespół 
ekspertów, którzy wskazaliby wady 
i zalety tego czy innego rozwiązania 
problemu.

W przypadku Sun Garden kwestia 
wydaje się być tyleż prostsza, co gar
dłowo pilna. Otóż stawiamy tezę, że 
bez powołania na terenie malanow- 
skiego przedsiębiorstwa związków 
zawodowych z prawdziwego zdarze
nia konflikty pracownicze będą przy
bierały coraz bardziej destrukcyjne 
formy. Ze szkodą dla wszystkich. 
Tzn. dla załogi, pracodawcy, jak i dla 
naszego regionu. Bo widać jak na 
dłoni, że nawet w naszym powiecie 
pokolenie 300 euro mówi basta.

Andrzej Jarek

Była bójka, albo pobicie, ale..

22-latek zmaił po operacji
-Pobicie nie było skutkiem  śmierci 22-letniego mieszkańca gminy W ładysławów. Zgon nastąpił z przyczyn chorobowych 

-  wyjaśnia zastępca prokuratura rejonowego w Turku. M ieszkaniec Skarbek, dwa dni po bójce, w której uczestniczył, źle się 
poczuł. Trafił do turkowskiego szpitala. Tam też był operowany. Zabieg nie poprawił jego stanu, dlatego przewieziony został 
na Oddział Intensywnej Opieki Medycznej w  Koninie, gdzie następnego dnia zmarł.

C hoć szczegóły niedzielnych 
(27 w rześnia) zdarzeń ujrzały 
światło dzienne dopiero dwa dni 
później, to trag iczna h istoria za
czyna się w łaśnie w niedzielę w 
Stefanii. Tam  doszło do bójki 22- 
latka z g rupą znajom ych. Nie wia
dom o co było jej przyczyną, bo jak 
zeznają jej członkow ie, byli m ocno 
pijani i n ie bardzo pam iętają o co 
poszło. Zapew niają jednak, że o 
nic pow ażnego. O prócz m ieszkań
ca Skarbek, uczestniczyło w niej 
jeszcze pięć osób: 22-latek ze Ste
fanii, 18-latek ze S karbek , 22-latek 
z  G rabieńca, 21-latek z G łuchow a i 
20-latka z T urku.

W e w torek, 29 w rześnia, m ęż
czyzna źle się poczuł. Mówił, że 
bardzo boli go brzuch, dlatego 
rodzice przywieźli go do tu rkow 
skiego szpitala. Przekazali syna
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lekarzom , a sam i udali się do tu 
liszkow skiego kom isariatu . Po
myśleli, że dolegliw ości m ogą być 
przyczyną niedzielnej bójki, więc 
postanow ili zgłosić ją policjantom. 
W  nocy pacjen t ze S karbek  gorzej 
się poczuł, dlatego lekarze uznali, 
że konieczna jest operacja. Jednak  
po zabiegu wcale nie było lepiej, 
w ięc został przetransportow any 
na OIO M  do Konina, gdzie 1 paź
dziernika zmarł.

W  ubiegłym  tygodniu  lekarz

K R E D Y T  K O N S O L ID A C Y J N Y

Przenieś kredyt do nas 
i spłacaj go bez napinki.

Gwarantujemy, 
że oprocentowanie 
nie wzrośnie w  trakcie  
trw ania umowy.

Sprawdź, czy możesz 
wziąć udział w promocji

m edycyny sądowej przeprow adził 
sekcję zwłok. Jak  w yjaśnia zastęp
ca p roku ra to ra  rejonow ego, zgon 
nastąpił z przyczyn chorobow ych, 
a nie w wyniku działania osób trze
cich. Świadczą o tym  stw ierdzone 
podczas sekcji obrażenia, jakich 
doznał w w yniku pobicia.

-Sekcja zwłok nie wykazała  
zw iązku m iędzy pom iędzy po
biciem, a śm iercią m ieszkańca  
Skarbek, która nastąpiła  na sku
tek stanu chorobowego - w yjaśnia

proku ra to r.
Policjanci zatrzym ali pozosta

łych uczestn ików  niedzielnego 
zajścia. Sprawcy będą  najpraw 
dopodobniej odpow iadać za to, 
że bijąc pokrzyw dzonego narazili 
go na obrażenia na  czas powyżej 
siedm iu  dni, mimo- faktu, że sku
tek  taki nie nastąpił. Jednak  cały 
czas trwają czynności zm ierzające 
do zakończenia śledztw a i jeszcze 
nie w iadom o czy odpow iedzą za 
bójkę czy za pobicie? i ł
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że projekt ten zostanie wprowadzony 
jako jeden z pierwszych, a więc szykują 
gminnej oświacie wielką katastrofę i ru
inę finansów samorządowych.

Szanowni Państwo, nowe budynki 
gimnazjów dopiero co wybudowane 
kosztem innych inwestycji będą sta
ły puste lub na wpół puste, a szkoły 
podstawowe często po rozbudowie 
dostosowane do obecnego systemu 
nauczania trzeba będzie jeszcze raz 
przebudowywać, niestety większość 
małych gmin nie posiada na to środ
ków. W związku z tymi planami nasu
wa się jeszcze wiele ważnych pytań, 
np. Co z oddziałami przedszkolnymi w 
szkołach podstawowych, które trzeba 
będzie zlikwidować robiąc miejsce dla

dwóch najstarszych klas? Co z kadrą 
nauczycielską? Co zrobią pracujące 
matki ze swoimi maluchami?. Itd.

Na koniec chciałbym wrócić do 
wywołanego przez pana redaktora 
tematu szkodliwości gmin obwarzan
kowych. Szanowny Panie Andrzeju, 
proponuję wsiąść na rower i przeje
chać się do takiego Chlebowa czy Tur
kowic, a i do Słodkowa również, gdzie 
wysłucha Pan mieszkańców i ich opi
nii na temat przyłączenia gminy Turek 
do miasta. Gwarantuję, że będzie Pan 
miał materiał na porządny i obszerny 
artykuł, który zamknie temat celowo
ści istnienia gminy Turek.

Andrzej Wojtkowiak 
radny Rady Powiatu Tureckiego
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T u re k , Plac Wojska Polskiego 4
tel. 63 289 16 87, 693 991 998, 691 250 530 (koszt połączenia w g ta ryfy operatora)

bph.pl BankBPH
grupa GE Capital
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Pod koniec września w Są
dzie Okręgowym w Koninie 
zapadły wyroki w sprawach  
dwóch m ieszkanek powiatu 
turkowskiego, które zabiły 
swoje nowonarodzone dzie
ci. 26-letn ia  turkowianka  
została skazana na sześć 
la t więzienia, a 18 -la tka  z 
gminy Tuliszków na trzy lata  
pozbawienia wolności, z wa
runkowym zawieszeniem  
wykonania kary na pięć lat. 
Przez ten czas nadzór nad 
nastolatką będzie sprawo
wać kurator.

O ba procesy  były wyłączo
ne z jaw ności, stąd  nie m ożem y 
w iedzieć, jakie okoliczności to
warzyszyły obu tragediom . Nie 
odpow iem y także na pytanie, 
czy m ożna było ich uniknąć. 
Ale wiemy, że tu rkow ianka była 
pod opieką M iejskiego O środ
ka Pom ocy Społecznej, k tórego  
pracow nicy nie zauważyli ciąży. 
W cześniej, oddała już dziecko do 
adopcji, tym  bardziej wydaje się, 
że jej czyn m usiał być podykto
wany jakim iś okolicznościam i, o 
k tórych nic nie wiemy. Zapew ne 
wiele więcej wie najbliższe oto
czenie kobiety.

Synka udusiła I ukryła  
w  krzakach

Ciało m artw ego now orodka 
znalezione zostało w krzakach 
przy ulicy Lutosław skiego, w so
botę 24 stycznia. Po trzym iesięcz
nym  śledztw ie policjanci ustalili 
m atkę chłopca. O kazała się nią 
264etnia m ieszkanka T urku . Jak  
mówił K rzysztof Szczesiak z k o 
nińskiej p rokura tu ry , kluczem  
do rozw iązania spraw y było wy
łonienie m atki now orodka spo
śród  kilkudziesięciu kobiet. W 
turkow skim  areszcie, oprócz ko
biety, zatrzym any został jej mąż 
i ojciec, czyli dziadek zabitego 
dziecka. Jednak  po p rzesłucha

Dwie matki.

Odpowiedzą za zabójstwa
swoich dzieci

niu, obu m ężczyzn zwolniono. 
W edług usta leń  śledczych o 
niczym  nie wiedzieli. Kilka lat 
w cześniej m ałżeństw o zdecydo
wało o oddaniu dziecka do adop
cji zaraz po urodzeniu , dlatego 
26-latka i tym  razem  zapew nia
ła m ęża, że dziecko urodziła w 
dom u, ale k are tka  zabrała je  do 
szpitala. Uwierzył. Zwłaszcza, że 
w raz z m ężem  ukrywali obie cią
że przed  całą rodziną.

Podczas wizji lokalnej kobieta 
ze szczegółam i opowiedziała, co 
dokładnie zdarzyło się 23 stycz
nia. D ziecko urodziła w dom u. 
Po porodzie przecięła pępow inę 
i udusiła chłopca, kładąc m u do 
buzi ligninę. N astępnie m artw e 
ciałko w yniosła do piwnicy. Na
stępnego  dnia zawinęła synka 
w poszew kę, włożyła do to rby  i 
zaniosła je na Zdrojki. T o rbę  zo
staw iła w krzakach . Tam , przypo
mnij my tragizm  zdarzen ia -  zna
lazł je dziadek...

Ze względu na powagę czynu, 
P rokuratura O kręgow a w Koninie, 
zarzuciła kobiecie zabójstwo, za 
które grozi nawet dożywocie. Pro
kurator wnioskował też o areszt 
dla 26-latki, jednak sąd nie znalazł 
wśród dowodów wystarczających 
przesłanek i odrzucił go. O skar
żona przeszła też badania psycho
logiczne, na podstawie których 
została uznana za poczytalną.

W e w torek, 29 w rześnia, w 
Sądzie O kręgow ym  w K oninie 
odbyła się rozpraw a m ieszkanki 
T urku . P rzeb ieg  rozpraw y był 
utajniony. 26-latka usłyszała akt 
oskarżenia, p ro ku ra to r zarzu
cił jej działanie um yślnie. „W 
zam iarze bezpośrednim , zabiła 
sw ojego syna w ten  sposób, że 
po odcięciu pępow iny i nie za
bezpieczeniu jej, włożyła do u st 
dziecka zw itek ligniny, pow odu
jąc zatkanie d róg  oddechow ych, 
skutkujący jego uduszen iem ”. 
Czyn ten  podlega art. 148 para
graf 11 kodeksu  karnego. Sąd 
przychylił się do w niosku o skar
życiela i skazał kob ietę  na sześć 
lat więzienia.

T urkow ianka będzie m ogła w 
w ypadku dobrego  spraw ow ania 
opuścić zakład k am y  w cześniej. 
Od 1 lipca 2015 roku, do kodek
su postępow ania karnego  zostały 
w prow adzone zm iany. Jeden  z no
wych przepisów  daje m ożliwość 
oskarżonem u złożenia w niosku 
o w ydanie w yroku skazującego 
i w ym ierzenia zaproponow anej 
przez siebie kary, k tóry  następ 
nie sąd będzie m ógł rozpoznać 
na posiedzeniu. W łaśnie tak  było 
w tym przypadku. T urkow ianka 
dobrow olnie poddała się karze, a 
obrońca oskarżonej złożył wnio
sek  o karę  sześciu  lat w ięzienia. 
D zięki tem u, w kró tk im  czasie

udało się zaniknąć proces, bez 
prow adzenia żm udnego  postępo
wania dow odow ego.

D ziecko  urodziła
I zostaw iła  w  w ych o d ku
Do kolejnej tragedii doszło 

20 kw ietnia tego  roku, w  jed 
nej z m iejscow ości powiatu 
turkow skiego. T ego  dnia 18-let- 
nia dziew czyna na długi czas 
zam knęła się w latrynie na 
podw órku dom ostw a. Gdy z 
niej wyszła, skontaktow ała się 
ze sw oim  chłopakiem . Jedyną 
osobą, k tó ra  zain teresow ała się 
w nuczką był jej dziadek. Poszedł 
spraw dzić do w ychodka, co 
się tam  właściwie stało. M usiał 
zobaczyć, że na zaschniętym  
szam bie w nieużyw anej od 
daw na ubikacji, leży m aleńkie 
ciałko dziecka. To w łaśnie on, na 
prośbę wnuczki, ukrył martwego 
praw nuka w stodole.

Jednak  następnego  dnia 
rano powiedział o w szystkim  
pozostałym  członkom  rodziny. 
Podobnie jak  26-latka, dziewczy
na także ukryw ała przed  w szyst
kim i d ąż ę . M atka w raz z córką 
włożyły now orodka do reklam ów 
ki i zawiozły do szpitala w T urku. 
Pracow nicy izby przyjęć natych
m iast zawiadom ili policjantów. 
Ciało przew iezione zostało do 
prosek torium , gdzie jeszcze tego  
sam ego dnia lekarz m edycyny 
sądowej przeprow adził sekcję

zwłok.
-Z  oględzin wynika, że dziecko 

urodziło się żywe. Waga i długość 
wskazują na to, że było donoszone. 
Po porodzie żyło bardzo krótko. Na  
ciele i narządach wewnętrznych nie 
stwierdzono urazów -  wyjaśniał w 
kw ietniu zastępca p rokura to ra  
rejonow ego w T urku.

Śledztwo w tej tragicznej 
spraw ie zakończyło się aktem  
oskarżen ia o dzieciobójstw o, za 
co groziło 18-latce od 3 m iesięcy 
do 5 lat więzienia.

-Dziewczyna przyznała się do 
winy, złożyła obszerne wyjaśnienia, 
wyraziła skruchę. N ie można 
dopatrywać się w je j zachowaniu 
premedytacji -  wyjaśniał proku
rator. Ze względu na powagę 
sprawy, zajęli się nią prokuratorzy 
z  Konina. 28 sierpnia prokura
to r  skierował do konińskiego 
sądu, w niosek o wydanie wyroku 
skazującego z  art. 333 paragraf 1 
kodeksu karnego, bez prowadze
nia rozprawy. Sąd przychylił się do 
niego. W  czwartek, 24 września, 
Sąd Okręgowy w Koninie uznał 
18-latkę za winną dzieciobójstwa w 
okresie porodu, pod wpływem jego 
przebiegu. Dziewczyna otrzymała 
karę trzech lat więzienia z wa
runkow ym  zawieszeniem wyko
nania na pięć lat. Przez ten  czas 
dozór nad nastolatką sprawować 
będzie kurator.

ił

Tony kurzu i bakterii nadchodzą nad wieś?

Nowy Czachulec wielkim kurnikiem...
Jan Nowak - wójt gminy Kawęczyn poinformował, że do Urzędu Gminy w Kawęczynie wpłynął wniosek inwestora ze Słupcy, który w Nowym Czachulcu 

chce na dziesięciu hektarach zbudować ferm ę tuczu drobiu. Zostało wszczęte postępowanie adm inistracyjne, a mieszkańcy okolic przyszłej fermy cze
kają z niepokojem na decyzje. Ale może zam iast czekać na unoszący się nad wsią smród I zanieczyszczone środowisko, zacząć działać? Udało się to z 
norkami, może uda się z przemysłową fermą.

P odczas sesji Rady G m iny Ka
w ęczyn wójt Jan  Now ak poinfor
m ował, że już w lipcu wpłynął do 
U rzędu  G m iny Kawęczyn wnio
sek, tu cyt. „O w ydanie decyzji 
dotyczących środow iskow ych 
uw arunkow ań dla inwestycji, 
polegającej na budow ie ferm y 
drobiu  w raz z in frastruk tu rą  to
w arzysząca”. W nioskodaw cą je s t 
m ieszkaniec Słupcy.

P lanow ana inw estycja doty
czy budow y dziew ięciu kurn i
ków  w raz z pom ieszczeniam i 
technicznym i do tuczu brojlera 
kurzego. O prócz kurn ików  mają 
tam  stanąć: budynek  socjalno-by
towy, w aga najazdowa, zbiorniki 
na gaz płynny, zbiornik  na ścieki 
bytowe, konfiskator na odpady 
i silosy paszow e. Z ostaną także 
zbudow ane drogi dojazdowe. 
Całość m a stanąć na dziesięciu 
h ek tarach , k tó re  trzeba będzie 
odrolnić.

-Zgodnie z obowiązującą pro

cedurą adm inistracyjną - po
wiedział wójt - zostało wszczęte 
postępowanie adm inistracyjne, a 
wniosek inwestora skierowany zo
stał do Państwowego Powiatowe
go Inspektora Sanitarnego w Tur
ku oraz do Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska z  prośbą, o 
uzgodnienie warunków realizacji 
tego przedsięwzięcia.

W ielki sm ród n a d c iq g a  
n ad  C za c h u le c ...

Podczas sesji nie dyskutow ano 
na ten  tem at. N iem niej inform a
cja ta zaniepokoiła m ieszkańców . 
Nie m a się co dziwić. N aw et An
drzej Sieradzki, przew odniczący 
Krajowej F ederacji H odow ców  
D robiu i P roducentów  Jaj, prze
strzega przed zagrożeniam i, ja
kie niesie tak  duża ferm a. M amy 
klim at um iarkow any i nie w iem y 
jeszcze do końca jakie oddziały
w anie na środow isko będą  miały 
tony kurzw zaw ierającego m asy 
bakterii w szelkiej m aści, a po

chodzącego  z wentylacji. B ędą 
one znakom itą pożywką dla flory 
bakteryjnej i grzybow ej. Jak  za
chow a się okoliczna flora i fau
na, osłabiona toksynam i z paliw 
stosow anych do ogrzania, mycia, 
transportu? Jak  to w płynie na 
zdrow ie najm łodszych?

W  raporcie oddziaływ ania 
na środow isko zapew ne żadne 
zagrożenia się nie znajdą, ale na
leży pam iętać, że jego  w ykonanie 
zleca i opłaca inw estor.

Duże ferm y, to zawsze  
duże  straty d la  ludzi

Dla inw estora skom asow anie 
jak  największej produkcji w jed 
nym  m iejscu jest bardzo zasadne 
i opłacalne. Dla gm iny, powiatu, 
m ieszkańców  - zdecydow anie 
nie. T rzeba uw zględniać koszt 
utrzym ania ciągów  kom unika
cyjnych, choć to najm niejsze 
koszty. Dużo w yższe m ogą za
płacić ludzie. Należy na przykład 
przypom nieć konsekw encje dla

sam orządów , na k tórych  te ren ie  
w ystąpiła ptasia grypa. To sam o
rządy odpow iadają i p łacą za uty
lizację drobiu  w takim  przypad
ku. Korzyści z ferm y m ogą być 
niewielkie. Dla ludności lokalnej 
je s t to kilka etatów , a z inform a
cji wynika, że bardzo często do 
takiej pracy najm ow ani są tańsi 
obcokrajow cy, którzy nie mają 
wyjścia.

T ani oborn ik  i gnojow ica (jeśli 
inw estor oddzieli ścieki od gno
jowicy) będą atrakcją m oże 2-3 
lata - a potem ?

Czy w iem y, c o  Jemy?
Należy też zaznaczyć, że Pol

ska podobnie jak  cała UE m a 
nadprodukcję drobiu. Nie m ożna 
też zapom nieć o w arunkach  w 
jakich  prow adzony je s t przem y
słowy chów  drobiu. Jak  mówią 
specjaliści, to jedna z bardziej 
n ieetycznych gałęzi przem ysłu 
m ięsnego. Życie kurczaka trwa 
zaledw ie 6 tygodni, podczas gdy

natu ra  dała m u do przeżycia co 
najmniej 6 lat! Szpikow ane anty 
biotykam i, paszam i z  dodatkiem  
horm onów , „trafiają” na nasze 
stoły po 42 dn iach życia. Ich 
m ięso, nie je s t ani w artościow e, 
ani sm aczne. Za to tanie, ale je
dynie dla p roducenta, bo skutki 
społeczne objawiają się dopiero 
w dłuższym  czasie, a degradacja 
środow iska wpływa zazwyczaj na 
okolicznych m ieszkańców  i sa
m orządy gm inne.

F erm a w Nowym C zachulcu 
m oże też odstraszyć chętnych  
do skorzystan ia z pięknej trasy  
row erow ej, nazw ana Kluczem 
Kowalskim. Czy po pow staniu 
ferm y drobiu  k toś będzie chciał 
z  niej korzystać? Należy też pa
m iętać, że w Nowym Czachulcu 
n iem ieccy okupanci utworzyli w 
czasie wojny w iejskie getto. Znaj
duje się tam  m iejsce upam iętnia
jące to w ydarzenie.

(art)
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Konferencja prasowa korwinistów

Klnder-pol <a I siewcy złych emocji
Historia stara jak  św iat -  gdy brakuje sensownych pomysłów zwolennicy ultraprawicy zawsze sięgali i sięgają po straszenie zagrożeniem jakim ś Ob

cym. Z tym  klasycznym przypadkiem mieliśmy do czynienia w miniony w torek, 2 9  września, kiedy to przed budynkiem Urzędu M iejskiego w Turku, kon
ferencję prasową zwołali kandydaci na parlam entarzystów z ramienia Kom itetu Wyborczego Korwin. Najpierw zaprezentowali p lakat z hasłem -  Nie dla 
islam skiej dzielnicy w naszym m ieście. Dalej -  wylali żale na burmistrza Antosika, że nie zgodził się na rozwieszenie w Turku wspomnianego plakatu. By 
na koniec, ustami Przemysława Piasty, jedynki na wyborczej liście partii Korwin, zaklinać się: - My nie nawołujemy do nienawiści.

Coraz bardziej widoczny krach 
neoliberalnych idei i opartej na 
nich polityki wręcz m usiał skut
kować sięgnięciem  przez prawicę 
po sianie nienawiści, a co najmniej 
złych emocji. A że jak raz, trafia 
się okazja szalejącego kryzysu z 
uchodźcam i czy /i im igrantam i w 
tle, to przed wyborami parlam en
tarnym i i m iejscowa ultraprawica 
postanowiła coś na tym ugrać.

Czas akcji -  w torek, 29 wrze
śnia. Miejsce akcji -  plac przed 
budynkiem  U rzędu M iejskiego 
w  Turku. W śród osób prezento
wanego właśnie dram atu mamy: 
Przemysława Piastę z Poznania. 
Je st on jedynką wyborczą na li
ście Korwina. Dalej je st Przem y
sław D udek z Konina (dwójka 
na liście). Je s t też startujący 
w w yborach z pozycji n r 3 Piotr 
Bukowiecki z  okolic Malanowa. 
T em u ostatniem u przypadł m oc
no wątpliwy zaszczyt prezentow a
nia plakatu. Krzyczy z niego hasło: 
Nie dla islamskiej dzielnicy w na
szym mieście. -Temat imigrantów  
zalewający niektóre państwa euro
pejskie stał się dla nas wszystkich 
(??? -uwaga autora) tematem prze
wodnim kam panii wyborczej. Nie 
możemy się do tego tematu nie od
nieść -  wypalił na początek Piasta. 
Po chwili zapewniając: -T o  nie są 
żadni uchodźcy, to są imigranci so
cjalni, który szukają lepszego życia. 
M y rozumiemy taką potrzebę, ale 
nie m am y wobec nich żadnego zo
bowiązania, aby im  to życie na nasz 
koszt zapewniać. W  tym miejscu 
m ożna było odnieść wrażenie, że 
polityk spod znaku Korwina urwał 
się z przysłowiowej choinki. Może 
gdyby panowie korwiniści nie byli 
tak zaczadzeni prymitywną wizją 
rzeczywistości, to wiedzieliby, że 
nikt mający choć trochę pod sufi
tem  nie będzie szukał lepszego ży
cia w Polsce na naszym, krajowym 
socjalu. Bo z pew nością byłoby to 
życie w  głębokiej nędzy. Zresztą

W ątpliw y zaszczy t p rzy n a j
mniej w naszej ocenie, p lakatu  
p rzypad i P iotrow i Bukowieckie-
mu.

naw et nasi korwiniści niby zauwa
żali, że obecny exodus kieruje się 
do państw  Europy Zachodniej 
o polityce socjalnej bardziej niż 
nasza rozbudowanej. Ale i tak 
gardłowali przeciwko przyjmo
waniu przez Polskę nielegalnych 
imigrantów. Z plakatu strasząc 
powstaniem  dzielnicy islamskiej 
w naszym mieście.

Na szczęście burm istrz Anto- 
sik nie zezwolił na rozwieszenie 
feralnych plakatów, za co towa
rzystwo korwinowców poczuło 
doń głębokie rozżalenie. -Nasza 
partia wyprodukowała plakaty, na

50% WIĘCEJ DOŁADOWANIA
PRZENIEŚ NUMER DO MIX W T-MOBILE
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których przecież nie nawołujemy do 
nienawiści, do niczego złego, a roz
wieszane są w całej Polsce -  zakli
nał się Piotr Bukowiecki. Stąd nie 
umie, a m oże tylko nie chce zrozu
mieć decyzji Antosika zakazującej 
rozwieszanie tego, ponoć tak  nie
winnego, plakaciku. Aż chciałoby 
się zapytać -  M ądry inaczej, czy 
tylko o drogę pyta? Przedstawicie
li mediów Bukowiecki we w torek 
zapewnił, że spróbuje się z burm i
strzem  skontaktow ać, aby poznać 
przesłanki jego decyzji. Jak się 
dowiadujemy, Bukowieckiemu 
jakoś nie udało się do Antosika

dotrzeć. Za to pogrozić palusz
kiem  i owszem. -]eśli nie uda się 
całej sprawy wyjaśnić polubownie i 
pokojowo, to niestety będziemy mu- 
sieli podjąć pewne kroki prawne -  
postraszył lokalny korwinista.

Redakcja Echa sprawdziła, jak 
rozwieszanie plakatów Korwina 
poszło w m iastach sąsiednich. 
Okazało się, że nie bardzo, bo ja
koś w Koninie, Kole czy w Słupcy 
o rzeczonym  plakacie nie słysza
no. Ale z drugiej strony aż trudno 
uwierzyć, aby pew ien korwinista 
z miejscowości Dziadowice-Fol- 
w ark chciał tylko T urek  uszczę

śliwić swoim plakatem. Bo to już 
zasługiwałoby na miano Jcinder- 
-politytó”. Zarzut jest jednak  gor
szy -  z braku laku i lepszych po
mysłów politycy spod w iadom ego 
znaku postanowili zostać siewca
mi złych uczuć i emocji. ił

ps. chcielibyśmy jako re
dakcja podziękować firm ie
D ukat, dzierżawiącej m iejskie  
słupy, za to, że odm ówiła roz
wieszenia plakatów. Jak się 
okazuje, takie plakaty nie w i
szą też w  żadnym z sąsiednich 
m ia s t Przynajm niej tak było 
do piątku.

zl3fi/bofc
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Jak radni powiatowi dyskutują o połączeniu gminy wiejskiej z miejską, czyii

Śmiać się czy płakać!?
Szanowny Panie Redaktorze, 
postanowiłem napisać kilka

słów dotyczących dyskusji 
związanej z łączeniem gminy 
wiejskiej z miejską, po lekturze 
Pana felietonu w ostatnim 
wydaniu Echa Turku, ale 
również po przeczytaniu artykułu 
zamieszczonego na portalu turek. 
net.pl, dotyczącego przebiegu 
sesji Rady Powiatu. Przepraszam 
za kolokwializm, ale nie wiem 
„śm iać się czy płakać” . Czytając 
artykuł na wspomnianym portalu 
miałem wrażenie, że Panowie 
dyskutujący o 10 czy 12 milionach 
(a co tam milion czy dwa), wiedzą 
o czym mówią, czy tylko mówią 
co wiedzą © .

A tak na poważnie, to 
chciałbym, aby tego typu dyskusje 
były bardziej merytoryczne, a 
nie polityczno-publicystyczno- 
populistyczne.

Do meritum więc. Poruszony 
podczas sesji Rady Powiatu 
Tureckiego temat „wpływu z 
podatku" dotyczy tzw. udziału 
w podatku dochodowym, który 
uregulowany został w ustawie 
z dnia 13 listopada 2003r. o 
dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego. A precyzyjnie 
mówiąc art. 4 ust. 2 stanowi, 
stanowi, że wysokość udziału we 
wpływach z podatku dochodowego 
od osób fizycznych, zamieszkałych 
na obszarze gminy, wynosi 39,34 
proc. Dla przykładu -  pracodawca 
odprowadził 100 zł z pensji 
przeciętnego Jana Kowalskiego

jako podatek dochodowy, to 
wówczas 39,34 złotych zasili 
dochody samorządu, na obszarze 
którego Kowalski mieszka. Czyli 
mamy dwie zmienne, po pierwsze 
miejsce zamieszkania podatnika 
i wysokość podatku. Dla potrzeb 
artykułu nie poruszam pozostałych 
udziałów wynikających z ww. 
ustawy.

Z kolei temat łączenia wynika 
wprost z art. 41. tej ustawy, który 
w  swej treści obowiązywał będzie 
do 31 grudnia 2015r. Ponieważ 
od 1 stycznia 2016 roku zaczną 
obowiązywać znowelizowane 
jej zapisy. I tak w obecnym 
brzmieniu art. 41 ust. 1 stanowi, 
iż dla gminy powstałej w wyniku 
połączenia dwóch lub więcej 
gmin, w  drodze zgodnych uchwał, 
wskaźnik udziału we wpływach z 
podatku dochodowego od osób 
fizycznych, określony w art. 4 
ust. 2 wspomnianej ustawy w 
okresie 5 lat, począwszy od dnia 
1 stycznia roku następującego po 
roku, w którym podjęto decyzję 
o połączeniu, jest zwiększony 
o pięć punktów procentowych. 
Od 2016 nie będzie to proste 
5 proc., tylko wyliczone za 
pomocą odpowiedniego wzoru 
wprowadzonego ww. ustawą w 
ustępie 1a i 1b.

1a. Dla gm iny powstałej w 
wyniku połączenia gmin, w 
drodze zgodnych uchwał, dla 
której dochód z  tytułu udziału w 
podatku dochodowym od osób 
fizycznych w przeliczeniu na

jednego mieszkańca jes t niższy 
od dochodu z tytułu udziału w 
podatku dochodowym od osób 
fizycznych dla wszystkich gm in  
w kraju w  przeliczeniu na jednego 
mieszkańca, wskaźnik udziału we 
wpływach z  podatku dochodowego 
od osób fizycznych, określony 
w art. 4 ust. 2, w okresie 5 lat, 
począwszy od dnia 1 stycznia roku 
następującego po roku, w którym  
podjęto decyzje o połączeniu, 
je s t zwiększony o wskaźnik Zg, 
wyrażony wzorem:

Zg = 5 punktów procentowych 
x ŚPg/Śg,

w którym poszczególne 
symbole oznaczają:

ŚPg -  iloraz dochodów z tytułu 

udziału w podatku dochodowym  
od osób fizycznych dla wszystkich 
gmin i m iast na prawach powiatu 
w części gm innej w kraju oraz 
wszystkich mieszkańców kraju;

Śg -  iloraz dochodów z tytułu 

udziału w  podatku dochodowym  
od osób fizycznych w nowej 
gminie oraz liczby mieszkańców  
tej gminy.

1b. Wartości oznaczone 
symbolam i ŚPg oraz Śg oblicza 

się na podstawie danych za rok 
poprzedzający rok, w  którym  
podjęto uchwały.

Nowelizacja ustawy jaka 
zacznie obowiązywać od 1 
stycznia 2016r. zakłada pewne 
zmiany w algorytm ie wyliczenia 
dodatkowego udziału z tytułu 
połączenia się samorządów. 
Trudno będzie w prost podać

kwoty zwiększenia udziału 
w  podatku dochodowym od 
osób fizycznych, choć będzie 
to wspomniane 5 proc., ale 
skorygowane o wskaźnik, o 
którym mowa powyżej. Wskaźnik 
ten, uzależniony będzie od ilorazu 
pomiędzy całym udziałem podatku 
w skali kraju do wszystkich 
mieszkańców kraju, i odpowiednio 
udziałem dla nowej gm iny do 
liczby jej mieszkańców. Będzie 
trzeba ów wskaźnik zastosować 
w sytuacji, kiedy udział w podatku 
dochodowym od osób fizycznych 
w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca połączonej gminy, 
będzie niższy od dochodu z tytułu 
udziału dla wszystkich gmin w 
kraju na jednego mieszkańca. W 
tym zakresie przeprowadziłem 
symulację na danych za rok 2014 
i wyniki są następujące: dochód 
per capita (na głowę) w skali kraju 
wynosi 417,46 zł a połączonych 
samorządów 668,42 zł. W takim 
przypadku, nie nastąpiłaby 
korekta wskaźnika Zg, o którym 
mowa powyżej.

Spróbujmy zatem odpowiedzieć 
na pytanie czy te 10 czy 12 
milionów jest realne ? Nie chcę 
się tutaj zbytnio mądrzyć, 
jednakże z danych które posiadam 
i bieżącej analizy jaką prowadzę 
wynika, że zarówno 12 czy nawet 
10 m ilionów jest nierealne. 
Tabela, która stanowi załącznik 
do niniejszego artykułu w mojej 
ocenie uzasadnia tę odpowiedź. 
Dlaczego? Sporządziłem

zestawienie obejmujące osiem 
lat (2007-2014), przedstawiające 
poszczególne dane, odpowiednio 
dla gminy miejskiej i wiejskiej oraz 
symulację poszczególnych kwot 
wynikających z połączenia obu 
samorządów (dane w  kolumnach 
1 2 - 1 4  mogą być obarczone 
błędem standardowym, ponieważ 
kolumna 12 zawiera sumę udziału 
obu samorządów, kolumna 13 
wprost wyliczone 5 procentową 
premię wynikającą z połączenia 
i kolumna 14 premię za 5 lat 
jednakże trudno tam doszukać 
się 10 czy 12 m ilionów -  średnia 
za ten okres kształtuje się na 
poziomie 5,3 miliona.

Podsumowując. Tym krótkim 
artykułem chciałbym, zwrócić 
uwagę na to, by w  tak istotnych 
tematach radni opierali się 
na danych źródłowych a nie 
przypuszczeniach. Bo przecież 
relacja z takich sesji ma swoje 
odzwierciedlenie w artykułach 
prasowych i internetowych. 
Czytają je mieszkańcy powiatu 
i należy Im się rzetelna i pełna 
informacją. Myślę, że choć trochę 
przybliżyłem obszar udziałów w 
podatku dochodowym od osób 
fizycznych, który znajduję się 
w moim obszarze naukowym. 
Na koniec życzyłbym sobie, aby 
dyskurs publiczny ooierał się na 
zasadach merytoryczffyćh, a nie 

publicystycznych czego sobie i 
Panu Redaktorowi życzę ©

Łącząc wyrazy szacunku
Artur Przyszło

Przekrojowa prezentacja udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych w latach 2007-2014 Gminy Miejskiej Turek i Gminy Wiejskiej TurUk 
z uwzględnieniem liczby ludności, procentowych zmniejszeń/zwiększeń rok do roku, przy czym rokiem bazowym jest rok 2007

ROK

GMINA MIEJSKA TUREK (GM) GMINA WIEJSKA TUREK (GW) SYMULACJA -  GMINA POŁĄCZONĄ

należności 
(saldo 
początkowe 
plus przypisy 
minus odpisy)1

przyrosty 
należności +/- 
llczone rok do 
roku - 2007 
bazowy 100%
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w zł.
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+/- udziału 
per capita 
(na głowę) 
w zł.

należności 
(saldo 

początkowe 
plus przypisy 
minus odpisy)2

liczba
ludności

przysosty 
należności 
+/- liczone 
rok do roku 
-2007 
bazowy
100%

Udział 
per capita 
(na
głowę) 
w zł.

przyrost 
+/- udziału 
per capita 
(na głowę) 
w zł.

Dochód 
łączny w 
poszczególnych 
latach gminy 
miejskiej I 
wiejskiej

Liczone
wprost
zwiększenie
o 5 %

Tzw. premia 
połączeniowa 
(art.41 ust.1 
- przez 5 
lat od 1 
stycznia roku 
następnego 
po
połączeniu)

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 11. 12. 13. 14.

2014 20 642 790 6,56% 27 926 739 7,22% 4 205 240 9 248 11,42% 455 9,40% 24 848 030 1 242 402 6 212 008

2013 19 372 304 5,10% 28100 689 7,17% 3 774 216 9 080 11,59% 416 8,14% 23 146 520 1 157 326 5 786 630

2012 18 433 051 5,77% 28 655 643 6,46% 3 382 234 8 799 5,53% 384 3,71% 21 815 285 1 090 764 5 453 821

2011 17 428 308 3,57% 28 843 604 4,54% 3 204 895 8 647 22,33% 371 19,67% 20 633 203 1 031 660 5 158 301

2010 16 828 316 5,-17% 29114 578 3,60% 2 619 814 8 459 -3,45% 310 -5,86% 19 448130 972 407 4 862 033

2009 16 001 254 -14,83% 28 679 558 -14,42% 2 713 530 8 248 -3,10% 329 -4,88% 18 714 784 935 739 4 678 696

2008 18 786 997 5,36% 28 818 652 6,20% 2 800 467 8 097 20,41% 346 17,36% 21 587 464 1 079 373 5 396 866

2007 17 830 717 rok bazowy 29 047 614
rok
bazowy 2 325 796 7 892 rok bazowy 295 rok bazowy 20 156 513 1 007 826 5 039 128

OGÓŁEM 145 323 737 25 026 192 170 349 929 8 517 496 42 587 482

Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych otrzymanych z Ministerstwa Finansów' oraz danych Głównego Urzędu Statystycznego?

1 Należności prezentowane w sprawozdaniach z Urzędów Skarbowych
2 Należności prezentowane w sprawozdaniach z Urzędów Skarbowych
3 http://www.mt.gov.pl/minlsterstwo-finansow/dzialalnosc/finanse-publlczne/budzet-panstwa/intormacje-budzetowe/udzlal-lednostek-samorzadu-terytorlalnego-Jst-we-wplywach-z-podatku-dochodowego-plt;
4 http://stat.gov.pl/bdl/app/dane_podgrup.dlsplay7p_lds146161 &p_token=0.13369192460284174#
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Ostatni będą pierwszymi?

Dariusz M łynarczyk kandyduje z listy Platformy Obywa
telskiej, z ostatniej pozycji na liście. Do wyborów idzie z 
hasłem wymiany posłów oraz niskich podatków.

W  sobotnie popołudnie na 
skw erze przy ławeczce M ehoffe
ra  do sw oich poglądów  przekony
wał m ieszkańców  T urku  D ariusz 
M łynarczyk. -Chciałbym  być 
typowym posłem  lokalnym  -  m ó
wił M łynarczyk dziennikarzom  
podczas kró tkiego spotkania w 
sobotnie przedpołudnie.-N iby 
je s t tak, ze poseł je s t rep rezen 
tan tem  całego kraju, ale nie je st 
to szczęśliwe rozw iązanie, bo 
społeczeństw o po to w ybiera lo
kalnych przedstaw icieli, żeby oni 
pom agali w lokalnych spraw ach.

K andydat zaprezentow ał swój 
program , k tóry  hasłow o sprow a
dza się do now oczesnego społe
czeństw a i niskich  podatków . W  
pierw szej m aterii M łynarczyk 
zam ierza zintensyfikow ać działa
nia zm ierzające do w ydzielenia w

D ariusz M łynarczyk, ja k  mówił, planem  PO w regionie jest u trzy
m anie trzech poselskich m andatów . W yborców  zachęca do zastano
wienia się, czy nie w arto  wymienić dotychczasowych liderów  na no
wych.

OGŁOSZENIE WYBORCZE

T u rk u  budżetu  obyw atelskiego i 
ogólnopolską prom ocją tej idei. 
Poza tym: -W zm acn ian ie spo
łeczności lokalnej -  tym się zaj
m uję od cz terech  lat, w drażając 
w W ielkopolsce program  „Wiel
kopolska O dnow a W si”, polega
jący na tym, by w zm acniać ak
tyw ność społeczności lokalnych 
i ich integrację. T ak chciałbym  
pom agać przy budow ie tego spo
łeczeństw a -  dek laru je M łynar
czyk. -Zawsze byłem  za niskim i 
podatkam i w sam orządzie. Je 
stem  przeciw nikiem  fiskalizm u 
czy to w sam orządzie, czy to w 
państw ie. W  spraw ach podatko
wych jestem  niezłom ny i jeżeli 
Polacy chcieliby nadal powierzyć 
kierow anie P olską Platform ie, to 
należałoby w ym ienić po prostu  
posłów  PO. A to je s t też moje 
d rug ie  hasło: ostatn i liderem .

Zapytany czy z postu latem  
obniżania podatków  nie pasuje 
bardziej na  listy  N ow oczesnej 
R yszarda P etru , wyjaśnił, że roz
m ow y z tą partią  prow adził. Ale 
uw aża, że jej członkow ie pow in
ni zasilić szereg i Platform y. -I od 
w ew nątrz korygow ać k u rs  PO. 
Przy tej ordynacji w yborczej i 
tym  system ie finansow ania par
tii, w ybory w ygryw ają tylko 
duże bloki polityczne. A w poli
tyce liczy się realizacji p ro g ra
m u. M ałe partie  m ają sw obodę 
g łoszen ia  sw oich czystych idei 
politycznych, ale  nie ich reali
zacji.

Ja k  powiedział M łynarczyk, że 
celem  PO je s t utrzym anie trzech 
m andatów  w naszym  okręgu  wy
borczym .

ika

R B C LA M A  .........................

Zatrudnimy 
opiekunki/opiekunów 

osób starszych 
oraz pielęgniarki□m arki

do legalnej pracy
wysokie wynagrodzenie, 

wymagana znajomość |. niemieckiego

Dbamy o seniorów. 
Dbamy o Ciebie.
lei. 22*885-84-84, 

biuro@procare24.pl, 
www.procare24.pl
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Uczniowie klas trzecich  
obu turkowskich gimnazjów, 
a także młodzież gimnazjal
na z Dobrej, uczestniczyła 
w  ubiegłym tygodniu w piel
grzymce pod hasłem „Błogo
sławieni miłosierni, albowiem  
oni miłosierdzia dostąpią". 
Była ona ostatnim  etapem  
przygotowań młodzieży do 
sakram entu bierzmowania 
oraz okazją, by prosić Boga 
o wsparcie podczas egzami
nów końcowych i trafny wy
bór nowej szkoły.

W e środę, 30 w rześn ia w 
Bazylice M atki Bożej Licheń- 
skiej rozpoczął się osta tn i etap 
przygotow ań do przyjęcia przez 
m łodzież gim nazjalną z  te re n u  
diecezji w łocław skiej sak ram en 
tu  bierzm ow ania. W zięli w niej 
udział uczniow ie klas trzecich  ze 
szkół w pow iecie tu rkow sk im , w 
tym  obu m iejsk ich  gim nazjów , 
a także z D obrej. T egorocznej 
p ie lgrzym ce przyśw iecało ha
sło: „B łogosław ieni m iłosierni, 
albow iem  oni m iłosierdzia do
stąp ią” (M t 5,7), naw iązujące 
bezpośredn io  do Światow ych 
Dni M łodzieży, k tó re  odbędą

Z G im nazjum  w D obrej do Lichenia pojechało 30 uczniów i 4 opiekunów, byli nim i wychowawcy klas: 
M agdalena K lata i Ewa C zerw ińska, a także katecheci: Paweł Jan ick i i ks. Szymon Lew andowski, k tóry 
był również organizatorem  wyjazdu.

Uczniowie G im nazjum  n r  1 i G im nazjum  n r 2 spędzili minioną 
środę w Bazylice M atki Bożej L icheńskiej.

Rozpoczęty w czwartek  
kurs „Bądź bezpieczna” cie
szy się niesłabnącym zainte
resowaniem kobiet. M im o, 
że jes t to już kolejna edy
cja. Lista nie jes t została  
zam knięta, wciąż można do
łączyć do grona pań, które  
będą się spotykać dwa razy 
w tygodniu, by nauczyć się 
ja k  dbać o własne bezpie
czeństwo.

O d kilku lat, K om enda Powia
tow a Policji wraz z m iejskim  i po
wiatowym sam orządem , a także 
O środkiem  W parcia przy MOPS, 
O SP w T urku  i Tow arzystw em  
Zapobiegania N arkom anii, o rga
nizuje ku rs  dla pań w zakresie 
szeroko  rozum ianego  bezpie
czeństw a. Zaplanow ano dwie 
godziny zajęć w tygodniu  -  w 
każdy w torek i czw artek  do 22 
października, bo tego  dnia nastą
pi podsum ow anie. W  program ie 
k u rsu  znajdą się nie tylko szko
lenia z podstaw ow ych techn ik  sa
m oobrony, k tó re  poprow adził już 
D ariusz Jasiakiew icz, kierow nik 
kom isariatu  w Tuliszkow ie oraz 
znany karateka. Sztukę sku tecz
nej obrony p rzed  napastn ik iem

Miłosierni, miłosierdzia dostąpią

Gimnazjaliści z pielgrzymką 
do Matki Bożej Licheńskiej

się w przyszłym  roku  w K rako
wie. M łodzież z całej diecezji 
w łocław skiej, w sum ie w ponad 
dw u i pół tysięcznej rzeszy, w raz 
d u szpasterzam i, k a tech etam i i 
w ychow aw cam i, przygotow yw a
ła się na przyjęcie darów  D ucha 
Św iętego w sak ram enc ie  dojrza
łości ch rześcijańsk iej.

-Prosiliśm y Boga o wsparcie 
podczas egzaminów końcowych i o 
trafny wybór nowej szkoły -  mówi
li uczniow ie „jedynki”. P rogram  
pielgrzym ki był różnorodny, 
obejm ow ał m iędzy innym i spo
wiedź czy scenkę ew angeliza
cyjną w m urach  bazyliki, a jego 
uw ieńczeniem  była Eucharystia. 
W  jej trakc ie  uczniow ie modlili 
się o m ądre  w ybory życiowe oraz 
u d an e  egzam iny gim nazjalne. 
Była też w spólna agape, bora , ił

Przyjdź na zajęcia i..

Bądź
kursan tk i poznają rów nież dzięki 
podpułkow nikow i M irosławowi 
Kuświkowi, specjaliście w tej 
dziedzinie. Z kolei dzięki ratow 
nikom  m edycznym  z fundacji 
Złota G odzina będzie też szansa 
nauczenia się pierw szej pom ocy 
przedm edycznej. W  części teo re
tycznej k u rsu , uczestn iczki spot
kają się rów nież z E lżbietą P iąst
ką, szefow ą ośrodka W sparcia 
M O PS w T urku  oraz specjalistką 
od uzależnień.

W  m iniony czw artek, po k ró t
kiej części organizacyjnej, panie 
rozpoczęły już praktycznie pro
g ram  szkoleń. Zajęcia prowadził 
D ariusz Jasiakiew icz. Uczył naj
prostszych pozycji i elem entów  
obrony, k tó re  w brew  pozorom  są 
najskuteczniejsze. -Pamiętajcie, 
przeciw nika należy zaskoczyć i 
wytrącić z równowagi -  wyjaśniał 
in struk to r, p rezentując postaw y 
i nieskom plikow ane e lem ent ru 
chu. D la wielu kobiet ogrom nym  
zaskoczeniem  była ich prosto ta , 
a jednocześn ie duża sku teczność

bezpieczna!
w zdobyciu przew agi nad ag re
sorem . Najwyraźniej spore w ra
żenie te technik i wywarły także 
na obserw ującym  grupę ćwiczą

W piątkowych zajęciach uczestniczyło ponad trzydzieści kobiet Na zdjęciu wraz z Dariuszem Jasiakiewiczem.

cych kobiet, jedynym , m ężczyź
nie. Publicznie wyraził on żal, że 
ku rs  przeznaczony jest tylko dla 
kobiet.

N astępne zajęcia już we wto
rek , o godzinie 18. 00 w sali OSP 
przy  ul. 3 Maja w T urku . Przypo
m n im y , że je s t skierow any do 
m ieszkanek  całego pow iatu i to w 
różnym  w ieku. Do grupy m ożna 
wciąż dołączyć, zgłaszając swój 
udział pod num erem  tel. (63) 289 
19 87, lub po prostu  przyjść we 
w torek na spotkanie. ika
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JEST ŚWIATŁOWÓD...
...JEST SZYBSZY INTERNET, LEPSZA TV I NIEZAW ODNY TELEFON!

T E L E W I Z J A  I N T E R N E T  T E L E F O N  Drzez 3 m-ce

N o w o cze sn e  u s łu g i w  te c h n o lo g ii ś w ia tło w o d o w e j na w y c ią g n ię c ie  rę k i! 
S p ra w dź , czy je s te ś  w  z a s ię g u  o fe r ty  IN E A  i w e jd ź  do św ia ta , w  k tó ry m  
w s zy s tk o  je s t IN , gdz ie  będz iesz  p o d łą czo n y  do s u p e rs z y b k ie g o  
in te rn e tu , te le w iz ji w  ja k o ś c i HD  o raz  n ie za w o d n e g o  te le fo n u .

W łą c z  s ię  do n o w o c ze s n e j ro z ry w k i. B ąd ź IN !
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Chodzi jedynie o papierek

Radny Łukasz M ija  oskarża Piotra Geblera - przewodni
czącego Rady Gminy Kawęczyn o kłam stwo. Twierdzi, że 
nikt nie przedstawiał radnym kryteriów budowy gminnych 
dróg. Rada uchwaliła Plan Gospodarki Niskoemisyjnej, w 
którym nie uwzględniono rolnictwa i przemysłu. Pogratulo
wano Sylwestrowi Kasprzakowi z Kawęczyna za zajęcie  trze
ciego miejsca w plebiscycie na najpopularniejszego sołtysa 
rejonu konińskiego.

Jubileuszow a, dziesiąta w tej 
kadencji sesja Rady G m iny Ka
w ęczyn zw ołana została w M aria
nowie. W  tam tejszej rem izie jej 
uczestn icy  zam iast rozsiąść się 
w w ygodnych krzesłach  m usieli 
zadowolić się prostym i, drew nia
nymi ławami.

G dzie  kryteria  
b ud o w y dróg?

Sesja rozpoczęła się burzli
wie. Podczas zg łaszan ia in te r
pelacji g łos zabrał radny  Łukasz 
Mila z  C iem ienia. Zapytał prze
w odniczącego P iotra G eblera, 
czy zapoznaw ał się z  p ro tokó 
łam i z kom isji Rady G m iny do
tyczące planów  budow y dróg  
na lata 2015-2020. -Dlaczego 
okłam uje pan radnych mówiąc, 
że zostały wypracowane kryteria  
budowy dróg - grzm iał radny  
Mila. Jak  nam  w yjaśnił w  p rze 
rw ie, przew odniczący  podczas 
poprzedniej sesji mówił o w ypra
cow anych k ry teriach  budow y 
d róg  gm innych . T ym czasem  
w edług niego n ik t nie p rze d sta 
wił radnym  żadnych kryteriów , 
co m ożna spraw dzić w p ro tokó 
łach z posiedzeń  kom isji Rady 
Gminy. P rzew odniczący G ebler 
poprosił o sprecyzow anie pytań 
na p iśm ie, a w ów czas się  do n ie
go u sto sunku je .

Jak się upijesz, to trafisz na badania do szpitala

W końcu ktoś powiedział prawdę!
-D zięku ję  kom endantowi turkow skiej policji, który w koń

cu powiedział prawdę o kraju, w którym żyjemy! -  mówi 
Anna W ronowska, prezes Związku Sybiraków w Turku. To 
reakcja sybiraczki, nie trzeba dodawać, że w godnym już 
wieku, która przez kilka miesięcy starała się dostać do szpi
tala , m ając ważne skierowanie! -Dopiero kom endant przy
znał, że w arto się upić, by zostać przebadanym bez kolejki 
-  mówi W ronowska.

Dwa tygodnie tem u w T urku 
odbyła się policyjna debata, pod
czas której poruszano bieżące te
maty. Jednym  z nich była sprawa 
konińskiej izby wytrzeźwień, któ
ra m a zam knąć swoje podwoje w 
grudniu tego roku. Głos w tej spra
wie zabrał kom endant turkowskiej 
policji, Grzegorz Gibaszek. -D w a
dzieścia procent nietrzeźwych, to 
tak zwane leżaki, wielokrotnie za
bierani z ulicy. Pozostali, to osoby 
z interwencji domowych, podczas 
których dochodzi do przemocy psy
chicznej i fizycznej nad żonami, a 
często i dziećmi. I  co z  tymi ludźm i 
robić?- pytał retorycznie. Odpo
wiedz jest prosta -  gdy nie będzie 
izby wytrzeźwień, będą trafiać do 
szpitala w T urku i co ważniejsze 
badani będą w pierwszej kolejno
ści. Co zresztą już się dzieje. Cze
kający w kolejce ludzie z ranami 
czy złamaniami m uszą przepusz

Ł ukasz Mila zarzucił Piotrowi 
G eblerow i kłamstwo.

G dzie  rolnictwo  
I przem ysł?

Rada uchwaliła Plan Gospo
darki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Kawęczyn. Został on stw orzony 
przez spółkę z Kazimierza Bisku
piego w ram ach  w spólnego pro
jektu  dla gmin: Brudzew, D obra, 
Kawęczyn, T u rek  i Władysławów. 
Postawiono w nim na redukcję 
gazów  cieplarnianych i zwiększe
nie udziału energii odnawialnej. 
Zdaniem  autorów, projektu naj
więcej energii pochłaniają budyn
ki użyteczności publicznej w tym 
szkoły. Je s t to 1.508,11 M W h co 
stanowi 66 proc, całko witego zu
życia energii kupowanej przez

czać ledwo trzymających się na 
nogach osobników prowadzonych 
przez policyjną eskortę. Jak dodał 
podczas spotkania kom endant 
Gibaszek, czasem  warto się upić, 
by zostać porządnie i bez kolejki 
przebadanym  w turkowskiej lecz
nicy. -Takie osoby trafiają do izby 
przyjęć za co koszty ponosi zadłużo
ny szpital -  tak o perturbacjach dla 
pacjentów i personelu szpitalnego, 
wynikających z tej sytuacji mówiła 
też pielęgniarka i radna Elżbieta 
Niespodziańska. -Pacjenta podda- 
je się kompleksowym badaniom i 
wzmacnia się go kroplówkami. IV 
tym czasie inni, często z poważnymi 
dolegliwościami i urazami, czekają 
w długiej kolejce.

Te słowa w strząsnęły prezeską 
Związku Sybiraków, Anną W ro
nowską. Choć m oże wstrząsnęły, 
to nieodpowiednie słowo. Kobieta 
przyznaje, że praw da o wadliwym

njema??

G ratu lacje  odbiera Sylw ester K asprzak.

sam orząd gminy. Również te bu
dynki mają największy udział w 
emisji dw utlenku w ęgla -  53 proc. 
Niemniej to m ieszkańcy zużywają 
najwięcej energii. W  całości puli 
zużywanej w gm inie energii, ich 
udział to 93,57 proc, a sam orządu 
6,44 proc. Najwięcej energii zuży
wają i najwięcej CO, em itują sołec
twa: Kawęczyn, Kowale Pańskie 
i Żdżary. W iceprzewodniczący 
Rady Gminy G rzegorz Dzikowski 
pytał, dlaczego w badaniach nie 
uw zględniono rolnictwa, które 
jest w gm inie Kawęczyn głównym 
sektorem  gospodarki zużywają
cym energię. Pani, k tóra przed
stawiała program  powiedział,

system ie służby zdrowia, którą 
właściwie wszyscy znali, w końcu 
została wypowiedziana głośno. 
-Co to za kraj, w którym mając 
skierowanie nie mogę być przeba
dana i przyjęta na oddział, za to 
pijak zebrany z  ulicy ma możliwość 
zrobienia wszystkich niezbędnych 
badań, od ręki! -  oburza się Anna 
W ronowska, która z racji wieku 
m a często do czynienia ze służbą 
zdrowia. I niestety wiele negatyw 
nych doświadczeń. Jak mówi, nie 
jest zresztą jedyna. Przy Wady sy
pią się jak z rękawa. Ciężko cho
rzy ludzie, ze skierow aniem  na 
badanie tomografii czekają kilka 
miesięcy, na zabiegi chirurgiczne 
nawet kilka lat. Zebrany z ulicy de
likwent dostanie się na nie bez ko
lejki... -Dziękuję, że ktoś w końcu 
powiedział to głośno! -  dodaje ze 
smutW em Anna W ronowska.

b o r a

że rozporządzenie nie nakazuje 
uwzględniania rolnictwa. Najwi
doczniej również przem ysłu, bo 
w tym przypadku ujrzano 0 proc, 
zużycia energii. T ym czasem  na 
teren ie gm iny Kawęczyn są zakła
dy produkcyjne, które bez wątpie
nia m ożna zaliczyć do przemysłu. 
Zaskoczył tak niepełny obraz zu
życia energii w  gm inie Kawęczyn. 
W  kuluarach wyjaśniono nam , że 
w tym w szystkim  chodzi tylko o 
papierek, który jest wymogiem 
by m óc w przyszłości starać się o 
dotacje.

K opaln ia w  Leśnictwie
Radni przyjęli uchw ałę w 

spraw ie przystąpienia do spo
rządzenia zm iany studium  
uw arunkow ań i k ierunków  za
gospodarow ania p rzestrzen 
nego gm iny Kawęczyn. H alina 
A m broziak-Juszczak omówiła 
założenia. N as najbardziej zain
teresow ały  te re n y  górnicze we 
wsi Leśnictwo. Okazało się, że 
to nie o rudy metali, czy choćby 
węgiel chodzi, ale o kopalnię żwi
ru przedsięb iorcy  z M alanowa. 
Rada zdecydow ała też o przeka
zaniu w użytkow anie sołectw om  
Kowale P ańskie - Kolonia i Głu
chów  działek przy strażackich  
rem izach. Zw iązane je s t to  z
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planowanym i tam  inwestycjam i 
w ram ach  funduszu sołeckiego. 
Radny A drian Kwinciak będący 
też naczelnikiem  OSP Głuchów  
powiedział nam , że jednostka  nie 
byłaby w stanie ogrodzić działki 
obok  rem izy, k tó rą  na powięk
szenie placu przy rem izie kupiła 
niedaw no za 12.000 zł gm ina. Z 
w ykorzystaniem  funduszu sołec
kiego będzie to możliwe. Poza 
tym  jak  tw ierdzi pan Kwinciak, 
te ren  ten  będzie służył nie tylko 
strażakom  do ćwiczeń, ale także 
w celach rekreacyjnych w szyst
kim m ieszkańcom  sołectwa.

D ocen iono  sukces 
sołtysa Kasprzaka

Sylw estrow i K asprzakowi - 
radnem u  i sołtysowi z Kawęczy
na złożono gratu lacje za zajęcie 
trzeciego  m iejsca w plebiscycie 
Przeglądu K onińskiego na naj
popularniejszego sołtysa rejonu 
konińskiego. Wójt Jan Now ak 
wręczył mu upom inek. Pan Ka
sprzak powiedział, że je st to nie 
tylko jego trzecie m iejsce, ale 
całego sołectwa, gm iny, a nawet 
powiatu. Jego  zdaniem  nie było
by tego sukcesu  bez w sparcia 
wójta Nowaka, radnych oraz ko
leżanek i kolegów  sołtysów.

A ndrzej R. Tyczyno

©
iłWT. WIKĘD .r Ih t
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O systemie śmieciowym, 
który wszedł w życie ponad 
dwa lata tem u, kładącym  
nacisk na ekologię czyli se
gregowanie odpadów, zda
nia są podzielone. Jednym 
przypadł do gustu i dzielnie 
zbierają osobno szkło, papier 
czy plastik, inni tw ierdzą, że 
to fanaberie, a odpady i tak  
trafiają na jedno wysypisko. 
Są gminy, jak  choćby Tulisz
ków , gdzie dzieli się śmieci 
po prostu na mieszane i su
che, w większości wymaga  
się od mieszkańców w ięk
szego zaangażowania^ Nie
dawno Urząd M iejski spraw
dził, co na ten tem at myślą 
m ieszkańcy Turku.

W sierpniu tego roku wydział 
inżynierii miejskiej turkowskie- 
go urzędu przeprow adził ankietę 
w śród mieszkańców . Została ona 
dostarczona do w spólnot m iesz
kaniowych, budynków  w ieloro
dzinnych i jednorodzinnych. Łącz
nie na pytania odpowiedziało 1197 
turkowian, z których 907 m ieszka 
w budynkach wielorodzinnych, 
290 w jednorodzinnych.

Ludzie c h c q  seg reg o w ać  
I m a jq  na to m iejsce

Okazało się, że dla ponad 
80 proc, z nich obow iązujący w 
T u rk u  system  gospodarow ania 
odpadam i je s t jasny  i czytelny 
- 83 proc, m ieszkańców  bloków 
i 89 proc, m ieszkańców  domów. 
Jed n ak  jedynie dla 58 proc, an
kietow anych m ieszkańców  blo
ków, system  segregow ania od
padów  funkcjonuje prawidłowo. 
T ego  sam ego zdania je s t 67 proc, 
m ieszkańców  dom ów  jednoro
dzinnych.

Zadziwiająco w yglądała odpo

C zy  w  P a n i/P a n a  m ie s z k a n iu  je s t  m o ż l iw o ś ć  s e g re g a c ji

wiedź na  pytania o seg regac ję 
odpadów . W brew  pow szechnym  
opiniom  81 proc, ankietow anych 
turkow ian zam ieszkujących blo
ki przyznało, że mają w m iesz
kaniach m ożliw ość segregacji 
odpadów . Że nie m a na to miej
sca stw ierdziło zaledwie 19 proc, 
respondentów . M ożliwości se
gregacji odpadów  w  sw oich do
m ach pozytywnie oceniło też 87 
proc, m ieszkańców . Tyle samo 
ludzi z bloków  potw ierdziło, że 
seg regu je  odpady, podobnie jak 
81 proc, zam ieszkujących domy. 
77 proc, ankietow anych tu rko 
wian, na co dzień m ieszkających 
w budow nictw ie w ielorodzinnym  
jest zadow olona z  częstotliw o

Turkowianie ocenili system gospodarki odpadami, jednak...

Tylko co ambitniejsi 
wypełnili ankiety
ści odbioru odpadów , tak  jak  80 
proc, m ieszkańców  dom ów  jed
norodzinnych. To w ręcz bajka... 
system  działa spraw nie, a w ięk
szość ludzi je s t sko ra  do wysiłku 
dla dobra naszej planety! N ieste
ty tu  trzeba zejść na ziemię. O ka
zuje się, że ank ietę  wypełnili ci 
am bitniejsi.

Niestety trzeba  w rócić  
na ziem ię

W  T u rk u  system em  gospoda
row ania odpadam i kom unalnym i 
objętych jest około 25 tys. 200 
osób. W spom niani 1197 tu rko
wian, którzy odpow iedzieli na 
pytania urzędu , to jedynie 4,7 
proc, z nich. T rudno  więc uznać, 
że deklaracje 80 proc, ankietow a
nych o tym, że seg regu ją  śmieci, 
są prawdziwe. Zwłaszcza, że z 
danych wydziału inżynierii miej
skiej wynika, że w T urku  zale
dwie 13 proc, odbieranych  od 
m ieszkańców  odpadów , zostało 
posegregow anych! W arto tu też 
dodać, że z danych na koniec 
2014 roku wynikało, iż na jedne
go turkow ianina przypada śred 
nio 320 kg  odpadów , a to dużo.

Z ankiet wynika, że turowia- 
nie najczęściej segregują: szkło, 
tw orzyw a sztuczne, m akulaturę i 
odpady organiczne, np. k u chen 
ne czy z ogrodu. Rzadziej odpady 
n iebezpieczne - baterie, leki i me
tale. Co m ogłoby ich skłonić do

segregow ania śm ieci? M ieszkań
cy bloków  i dom ów  jednorodzin 
nych podobnie odpow iedzieli, że 
robiliby to, gdyby odbiór i wywóz 
był tańszy niż odpadów  niese- 
gregow anych  {bloki 22 proc, i 
dom y 23 proc.) oraz gdyby mieli 
pew ność, że seg regow ane śm ie
ci będą przetw arzane (bloki 13 
proc, i dom y 14 proc.)

44 proc, respondentów  m iesz
kających w budynkach  wielo
rodzinnych i 51 proc, z dom ów  
jednorodzinnych  stw ierdziło, że 
różnica w opłatach za odpady 
segregow ane i nie segregow ane 
- 13,10 zł i 17 zł, je st zbyt m ała 
i n ie m otyw uje do dodatkow e 
pracy, jaką je s t rozdzielanie do

W  T urku systemem gospodarow ania odpadam i kom unalnym i objętych jest około 25 tys. 200 osób. 
W spom niani 1197 tu rkow ian , którzy  odpowiedzieli na py tan ia urzędu, to jedynie 4,7 proc, z nich. T rudno 
więc uznać, że dek laracje 80 proc, ankietow anych o tym , że segregują śmieci, są praw dziwe.

osobnych  pojem ników  swoich 
nieczystości.

A m oże, ja k  w  Tuliszkowie, 
tylko d w a  pojem niki?

A m oże by tak  jak  w gm inie 
Tuliszków  dzielić po prostu  na 
m okre  i suche? Jak  mówi b u r
m istrz  G rzegorz Ciesielski, od 
początku funkcjonow ania now e
go system u śm ieciow ego tulisz- 

kow ianie dzielą tyl
ko na dwie frakcje 
-  odpady zm iesza
ne i te do odzysku. 
T eraz  wydzielono 
jeszcze popioły. 
-7 o  praktyczniejsze 
dla mieszkańców  
i wymaga m niej 
z a a n g a ż o w a n ia .  
N ie muszą też m ieć  
kilku pojemników. 
Odpady jadą póź
n iej do Orlego Sta
wu, gdzie na lin ii 
technologicznej są 
rozdzielane -  wy
jaśn ia burm istrz . 
I co w ażne, gm ina 
Tuliszków  wcale 
nie ponosi w ięk
szych kosztów  z

C zy  s e g re g u je  P a n i/P a n  o d p a d y  k o m u n a ln e  w  s w o im

tym  związanych.
W róćm y jednak  do T urku , 

gdzie ludzie zobow iązani są 
do w yrzucania sw oich śm ieci 
do kilku pojem ników  -  osob
no papierów , szkła, p lastiku i 
zm ieszanych. Przepytani przez 
urząd blokow icze stw ierdzili, że 
najw iększym  problem em  w se
lektyw nej zbiórce są ...  otw ory 
w rzutow e w pojem nikach niedo
stosow ane do rodzaju odpadów , 
b rak  w arunków  do segregacji w 
m ieszkaniu  oraz b rak  pojem ni
ków  na odpady  segregow ane. Z 
kolei dla m ieszkańców  dom ów  
jednorodzinnych  segregac ja  je st 
p roblem atyczna z uw agi na b rak  
w arunków  w dom u i b ra k  pojem 
ników na odpady segregow ane 
(??). M ając okazję do w ypowie
dzenia się, n iek tórzy  turkow ia
nie w nioskow ali, że opłaty są 
zbyt w ysokie, inni, że kosze na 
śm ieci są  za bardzo oddalone od 
bloków , a jeszcze inni, że stoją za 
blisko nich (???)

Sklepy i b iura też b ęd q  
p ła c ić

Ja k  podkreśla  zastępca b u r
m istrza, T adeusz Czerw iński, 
system  śm ieciow y okazał się

nieszczelny, liczba śm ieci odbie
ranych w naszym  m ieście wciąż 
rośnie, a koszty  utrzym ania sy
stem u rosną. W edług niego jest 
to zw iązane z  pow szechnym  zja
w iskiem  „podrzucania” śm ieci z 
n ie ruchom ości n iezam ieszkałych 
do śm ietników  osiedlow ych. W 
szczególności w „blokow iskach”, 
pośród k tórych  znajdują się strefy 
z  punktam i handlow o-usługow y
mi. Ich w łaściciele, jak  i innych 
prow adzonych tam  działalności 
gospodarczych, m ieli obow iązek 
podpisać um ow y na odbiór od
padów  z dow olnym  w ykonaw cą. 
Jed n ak  z szacunków  wynika, że 
zrobiła to zaledwie jedna czw arta 
z nich! Pozostali m ogli pozbyw ać 
się odpadów  na  przykład poprzez 
podrzucanie do gniazd przy blo
kach, bądź do w łasnych śm ieci 
dom owych.

D latego  też, podczas w rześ
niowej sesji, radni m iejscy  przy
jęli w  końcu  uchw ałę o w łącze
niu do sy stem u  gospodarow ania  
odpadam i kom unalnym i w łaśnie 
n ie ruchom ośc i n iezam ieszka
łych, czyli: szkół, przedszkoli, 
szpitala, ho te li, lokalów  hand lo 
wych, usługow ych i g as tro n o 

m icznych, zakładów  
r z e m i e ś l n i c z y c h ,  
usługow ych i p ro
dukcyjnych , insty tu 
cji i u rzędów . T eraz  
ich  w łaściciele, jak 
„zw ykli” m ieszkań 
cy  m iasta , zostaną 
obciążeni opłatą za 
odb ió r odpadów , w 
zam ian gm ina miej
sk a  T u rek  przejm ie 
za nich obow iązek 
pozbyw ania się odpa
dów  kom unalnych. 
N adzieją w łodarzy 
jest, że w ów czas sy
stem  zacznie się bi
lansow ać.

b o ra
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Konkurs fotograficzny dla czytelników Echa Turku

Spośród zdjęć nadesłanych do naszej re
dakcji, wybraliśmy regulaminowych dziesięć. 
Od wtorku -  6  października, od godz. 8 .0 0  
uruchomiliśmy smsowe bramki. Głosowanie 
potrwa do poniedziałku 1 2  października, do 
godz 9 .0 0 . A a już następnego dnia, czyli we 
w torek (1 3 .1 0 .2 0 1 5 r .)  ogłosimy szczęśliwego 
zwycięzcę, który wraz z osobą towarzyszącą i 
Biurem Turystycznym ALICJA wyjedzie 2 8  listo
pada 2 0 1 5 r. na jednodniową wycieczkę na Jar
mark Adwentowy do Berlina.

Pam iętajm y smsa należy wysyłać według wzo
ru, znajdującego się pod każdym zdjęciem. Ko
szt 1 ,2 3  z VAT.

Oglądać zdjęcia można także na faceboo- 
kowych stronach ET w w w .facebook.com /ty- 
godnikEchoTurku a aktualne wyniki głosowania 
można śledzić na stronie internetowej Echa 
Turku: www.echoturku.net.pl

Organizatorami konkursu są: Redakcja Echa 
Turku oraz Biuro Turystyczne ALICJA w Turku. 
Regulamin dostępny na stronach internetowych: 
w w w .echoturku.net.pl oraz w w w .alicja .turek.p l

ika

Anna S te fa n iak  sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t . fo to . l

Andrzej D rzew ieck i sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .4

O

Daniel Kusz l

M ariusz Hy&

Karolina Kusz sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .7 Henryka Sobiś sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .8 N ata lia  Ja>*
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Przez niespełna kilkanaście 
miesięcy funkcjonowania PKS 
Malanów budżet samorządu 
dopłacił do niego ponad 278  
tysięcy złotych. PKS Malanów  
wydał w tym czasie prawie 
3 2 8  tysięcy a zarobił zaledwie 
4 9 ,5  tysiąca, choć planowano, 
że wpływy wyniosą niemal 590  
tys. złotych. Dochody na po
ziomie 8 ,5  proc, planowanych 
kwot, to rzeczywisty obraz ban
kructwa tego przedsięwzięcia.

Jednostka budżetowa pod nazwą 
PKS Malanów została powołana 2 
grudnia 2013 roku uchwałą Rady 
Gminy Malanów. Zgodnie ze statutem 
stanowiącym załącznik do tej uchwały, 
podstawowym jej celem była realizacja 
zadań z zakresu transportu zbiorowego. 
Od września 2014 roku jednostka 
realizowała ponadto zadania z zakresu 
dowozu uczniów do szkół. W tym 
czasie realizacji tych zadań zaprzestał 
Gminny Zespół Obsługi Oświaty 
w Malanowie. Jednak przekazanie 
zadań nie znalazło odzwierciedlenia w 
dokumentach regulujących działalność 
tych jednostek.

Uchwałą z dnia 9 lutego 2015 
roku Rady Gminy Malanów rozpoczął 
się proces likwidacyjny jednostki 
budżetowej PKS Malanów. Kolejna 
uchwała Gminy Malanów z dnia 26 
marca 2015 roku wprowadziła zmiany 
w procedurze likwidacyjnej. Likwidacja 
rozpocząć się miała 1 kwietnia 2015 
roku a zakończyć 30 czerwca 2015 
roku, likwidatora miał wskazać wójt.

D ziała lność PKS M a la n ó w  
w  2014 roku

Działalność PKS Malanów w 2014 
można podzielić na 2 etapy: I etap 
to wykonanie uchwały o utworzeniu 
jednostki, czyli realizacja wszystkich 
zadań związanych z rejestracją 
przedsiębiorstwa w urzędach (NIP, 
Regon, ZUS, GUS) i uzyskaniem 
niezbędnych pozwoleń i licencji, 
dokonaniem wynajmu autobusów, 
zatrudnieniem pracowników,
ustaleniem tras. Jest to okres od 
01.01.2014 do 31.08.2014, koszt 
utworzenia PKS Malanów wyniósł: 
47 575,15 złotych.

Informacja z likwidacji PKS Malanów

Upadek bankruta
W pierwszym etapie zatrudnione 

zostały 2 osoby. Celem ich działań miało 
być uruchomienie z dniem 1 września 
2014 roku przewozów na liniach 
regularnych. Ten pian niestety się nie 
powiódł i przewozy na regularnych 
liniach opóźniły się. Od dnia 1 września 
w ramach PKS Malanów obsługiwane 
były tylko dowozy szkolne.

Choć zezwolenie na wykonywanie 
przewozów drogowych PKS Malanów 
uzyskał 26 lutego 2014 r., to zgody 
na regularny przewóz osób uzyskane 
zostały dopiero we wrześniu 
i październiku 2014 roku.

II etap działalności jednostki PKS 
Malanów obejmował dwa zadania. 
Zasadniczym miał być regularny 
przewóz osób w krajowym transporcie 
drogowym na 4 liniach przewozowych, 
łączących Malanów z sąsiednimi 
miejscowościami i Turkiem. To 
zadanie miały obsługiwać 2 autobusy. 
Zadaniem drugim miał być dowóz 
uczniów do szkół, obsługiwany przez 
3 autobusy.

Dowozy szkolne, choć realizowane 
już od 1 września 2014 roku przez PKS 
Malanów, w rzeczywistości nie były 
statutowym zadaniem tej jednostki. 
Statut PKS Malanów nie przewidywał 
realizacji tego zadania.

Pierwszy kurs PKS Malanów 
związany z przewozem osób został 
wykonany dopiero 27 października 
2014 roku, a od listopada jednostka 
wykonywała kursy regularne, na które 
były sprzedawane bilety.

PKS Malanów dysponował w 
sumie 5 autobusami, z czego 2 były 
własnością gminy, natomiast 3 były 
dzierżawione.

Na podstawie umowy z prywatną 
firmą wydzierżawiono dwa autobusy 
marki MAN oraz jeden marki SETRA. 
Wartość umowy opiewała na kwotę 
ponad 8 800 zł czynszu dzierżawnego 
miesięcznie za 3 autobusy. Umowa 
została podpisana na czas określony, 
ale w umowie nie określono daty 
rozwiązania umów. Brak określenia 
terminu ich rozwiązania wskazuje, 
iż te umowy zostały zawarte na czas 
nieokreślony. Zawieranie takich umów 
przez jednostki sektora finansów 
publicznych powoduje niemożność 
ustalenia szacunkowej wartości

zamówienia. A to w konsekwencji 
narażało PKS Malanów na 
podejrzenie próby ominięcia restrykcji 
wynikających z ustawy Prawo 
Zamówień Publicznych.

Należy przy tym wskazać na 
przekroczenie uprawnień przez 
Dyrektora PKS Malanów, który nie 
posiadał uprawnień do zaciągania 
zobowiązań przekraczających rok 
budżetowy i zawierania umów bez 
kontrasygnaty Głównego Księgowego.

W jednostce budżetowej PKS 
Malanów na stanowiskach urzędniczych 
zatrudnione były 2 osoby: dyrektor 
I główna księgowa Zatrudnienia na 
stanowiska urzędnicze dokonano 
z pominięciem zapisów ustawy o 
pracownikach samorządowych. Ich 
zatrudnienienastąpiłowramachzwykłego 
nawiązania stosunku pracy na podstawie 
kodeksu pracy z pominięciem otwartego 
konkursu na te stanowiska Pozostali 
pracownicy, pomoc administracyjna 
oraz 4 kierowców zostali zatrudnieni na 
stanowiskach pomocniczych. Ich nie 
obowiązywał przepis ustawy o otwartym 
konkursowym naborze.

Dochody PKS Malanów w latach 2014-2015 (w złotych)

Rodzaje dochodu Plan 2014 Wykonanie 2014 Plan 2015 Wykonanie 2015

Pozostałe odsetki 86,66 159,08

Wpływy z usług 200 080,00 12 371,51 388 200,00 16 701,31

Dotacja z Urzędu 
Marszałkowskiego

7 760,23 12 433,84

Razem 200 080,00 20 218,40 388 200,00 29 294,23

Bilans działalności PKS MALANÓW 2014 - 2015 (w złotych)

Lata 2014 2015

Od 01.01 do 31.03.2015

Wydatki 199 438,59 zł 88 740,07 zł

Dochody 20 218,40 zł 24 573,13 zł

Ujemny bilans PKS Malanów 179 220,19 zł 64 166,94 zł

Od września 2014 r. na rzecz PKS 
Malanów usługi świadczyły także 
opiekunki zatrudnione w przedszkolu 
gminnym. Osoby te w trakcie pracy 
w przedszkolu oddelegowane zostały 
do sprawowania opieki nad uczniami 
w trakcie dowozów szkolnych. 
Wynagrodzenia za świadczenie tego 
rodzaju usług osoby te otrzymywały z 
przedszkola gminnego.

PKS Malanów będąc jednostką sfery 
finansów publicznych był zobligowany 
do prowadzenia dokumentów 
wewnętrznych, reg u I u jącyc h
sposób organizacji I wynagrodzeń 
pracowników, tj. regulaminu 
organizacyjnego oraz regulaminu 
wynagrodzeń. Tych dokumentów PKS 
Malanów nie posiadał.

PKS M a la n ó w  w  2015 roku  
-  fina ł bankruta

Zasadniczymi przyczynami 
niewydolności PKS Malanów były 
jednak: brak analizy rynku przewozu 
osób i popytu na usługi transportowe 
oraz brak rzetelnej analizy ekonomicznej 
przedsięwzięcia.

Było to także przyczyną wielu

nieprawidłowości związanych
najpierw z powstaniem, a następnie z 
funkcjonowaniem jednostkibudżetowej 
PKS Malanów.

Analiza finansów PKS Malanów 
pokazała niską rentowność jednostki, 
nierealne plany i przerażająco niską 
realizację dochodów.

Ceny biletów ustalane były bez 
dokładnej analizy popytu na usługi 
transportowe oraz kosztów, związanych 
z działalnością PKS. Bezpłatne przejazdy 
miały promować PKS Malanów, a 
spowodowały konieczność finansowania 
PKSz budżetu Gminy Malanów. Założony 
plan był nierealny, ponieważ uzyskanie 
dochodów na sfinansowanie działalności 
i infrastruktury PKS Malanów nie było 
możliwe. Ponadto ceny biletów ustalane 
były z naruszeniem obowiązującego 
prawa

Z powodu zwiększających się 
kosztów utrzymania PKS Malanów, 
braku dochodów 1 braku perspektywy 
rozwoju, Rada Gminy Malanów podjęte 
uchwałę o likwidacji tej jednostki. 
Zgodnie z uchwałą regularny przewóz 
osób zakończył się 1 marca 2015. 
Proces likwidacyjny zacząłsię 1 kwietnia 
i zakończył 30 czerwca 2015 roku. W 
tym czasie zgodnie z harmonogramem 
wykonane zostały wszystkie czynności 
związane z zamknięciem i rozliczeniem 
jednostki PKS Malanów.

Piotr Cyls
zastępca wójta gminy Malanów

Celowo i bez żadnej analizy  
zlikwidowali PKS Malanów

W sprawie funkcjonowania  
i likwidacji PKS M alanów, 
głos zabrał Gerard Krzeszew- 
ski, autor przedsięwzięcia i 
jego zagorzały orędownik.

Od stycznia 2015 roku staram się 
spotkać z wójtem Prentczyńskim i 
radnymi naszej gminy i przedstawić im 
koncepcję funkcjonowania i dochodów 
PKS Malanów. Niestety Oni absolutnie 
sobie tego nie życzą. W lutym przy
szedłem na spotkanie do Urzędu Gmi
ny w Malanowie, ale oprócz przewod
niczącego Tomsa nikt nie przyszedł na 
spotkanie. Przewodniczący Toms nie 
chciał ze mną rozmawiać, wykręcając 
się tym, że nic nie wie.

Z moich ustaleń wynika, że wójt 
Prentczyński celowo doprowadził do 
likwidacji PKS Malanów, zajmując się 
w grudniu i styczniu jedynie przygo
towaniem dokumentów likwidacyj
nych. Gdyby poświęcił choćby kilka 
minut na analizę i chciał wysłuchać 
pracowników PKS Malanów, to do
wiedziałby się, że dochody są moż
liwe do osiągnięcia. Wójt Prentczyń
ski miał prawo do likwidacji PKS 
Malanów, gdyż to Państwo wybra
liście Go na wójta Gminy Malanów. 
Ale powinien rzetelnie powiedzieć, 
że choć można mieć wystarczają
ce dochody, to On nie będzie da
lej prowadził PKS Malanów. Wójt

Prentczyński nie ma jednak prawa, 
by Państwa okłamywać w wielu 
sprawach dotyczących działalności 
l finansowania PKS Malanów.

Jako twórca PKS Malanów 
dokładnie zaplanowałem (wraz z 
doświadczonymi pracownikami, 
których już wójt Prentczyński się 
pozbył), każdy szczegół działalno
ści. Poświęciłem na to setki godzin. 
Dowozami szkolnymi wraz z dyrek
torem PKS Malanów zajmowaliśmy 
się ponad 10 lat. I z roku na rok było 
coraz lepiej. Wójt Prentczyński chce 
Państwu udowodnić, że wójt Krze- 
szewski źle zaplanował działalność 
PKS Malanów. Stawianie mnie w

złym świetle jest o tyle dziwne i nie
logiczne, że jestem autorem powsta
nia innego przedsiębiorstwa pod 
nazwą Przedsiębiorstwo Gospodar
ski Komunalnej, które powstało prak
tycznie z niczego, a dzisiaj ma 2 000 
000 zł (dwa miliony zł) przychodu 
co roku na realizację statutowych 
działań. Działalność Przedsiębior
stwa Gospodarki Komunalnej także 
jest dziś już zagrożona.

Nadal jestem skłonny publicznie 
spotkać się z radnymi. Na spotkaniu 
obowiązkowo będzie musiał przybyć 
wójt Prentczyński w celu skonfron
towania jego i moich działań doty
czących działalności PKS Malanów.

Jestem w stanie wykazać, że ani 
wójt, ani wicewójt, ani żaden radny 
nie mają bladego pojęcia o tym jak 
funkcjonował i miał funkcjonować 
PKS Malanów.

Tymczasem, aby nikt nie myślał, 
że sprawa rozejdzie się po kościach 
jeszcze raz powtarzam - wójt Pren
tczyński i większość radnych celo
wo i bez żadnej analizy zlikwidowali 
PKS Malanów.

Mam prawo dbać o moje dobre 
imię i jako mieszkaniec walczyć z 
patologią władzy.

Gerard Krzeszewski 
wójt Gminy Malanów 
w latach 2002 - 2014
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Ćwiczenia przeciwpowodziowe Warta 2015

Uczestnicy szkolenia.

Komenda Powiatowa państwowej Straży Pożarnej w Turku zorganizowała „Ćwiczenia przeciwpowodziowe W arta  2 0 1 5 ”. Wzięło w nich udział 4 7  strażaków D 
ochotników z dziewięciu jednostek oraz pełen stan osobowy turkowskich strażaków zawodowych. Zakres ćwiczeń obejm ował szkolenie teoretyczne, a następ- 1 
nie praktyczne. Strażacy uczyli się między innymi uszczelniać wały przeciwpowodziowe. Była to także okazja do zaprezentowania nowoczesnego, wartego dwa E 
miliony złotych sprzętu jaki k ilka dni tem u otrzymała turkow ska PSP. Ł

W  minioną sobotę o godzinie 
czwartej rano ogłoszono alarm 
powodziowy na terenie gm in Bru
dzew i Przykona. Stanowisko dowo
dzenia Komendy Powiatowej PSP 
w T urku zadysponowało do udziału 
w akcji ratowniczej wszystkie jed
nostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
z  tych dwóch gm in oraz cały stan 
osobowy turkowskiej Komendy.

Zgrupow anie w  S arb lcach
Punkt zborny znajdow ał się 

na te ren ie  Szkoły Podstaw ow ej w 
Sarbicach. Zadanie szczególnie 
dla zaw odowych strażaków  było 
skom plikow ane logistyczne -  zor
ganizowali m ałe m iasteczko z na
miotami, krzesłam i, połową k u ch 
nią. Przywieziono także nowy, 
w art dwa miliony złotych sprzęt, 
k tóry  PSP w T urku  otrzym ała kil

Nowoczesny kontener kw aterm istrzow ski, będący od niedaw na na wyposażeniu PSP Turek.

ka dni w cześniej. Pokazał go nam  
st. bryg. D ariusz S tasiak - zastępca 
kom endanta pow iatowego. Je s t to 
sam ochód ciężarow y MAN z przy
czepą do przew ozu dw óch kon
tenerów . P ierw szy z n ich to tzw.

Strażacy najp ierw  w ypełniali w orki p laskiem , a następnie przenosili na miejsce układania.

k o n ten er kw aterm istrzow ski z 
w yposażeniem  dla 60 osób. D rugi 
to ko n ten er sanitarny z toaletam i 
i prysznicam i. Stasiak wyjaśnił, że 
tu rkow ska kom enda je s t jedyną w 
województwie posiadającą takie

w yposażenie. D latego też weszła 
w skład m iędzynarodow ej kom 
panii, k tó ra  wysyłana je s t na akcje 
ratow nicze poza granicam i Polski.
Z abrak ło  kilku jed n o stek  OSP

Choć zadysponow ano w szyst

kie jednostk i OSP, spośród  jedena
stu  z gm iny B rudzew  dotarły  tylko 
cztery: C hrząblice, Brudzew , Bru- 
dzyri i Janów . Lepiej w ypadła gm i
na Przykona, gdzie na ćw iczenia 
przybyły OSP: Boleszczyn, Gąsin,

Przykona, Radyczyny, Sm ulsko. 
Zabrakło tylko strażaków  z Ewi- 
nowa. W  sum ie przybyło 47 ochot
ników. W ćw iczeniach udział brali 
także zawodowi strażacy z T urku  
o raz  przedstaw iciele Zespołów 
Zarządzania K ryzysow ego szcze
bla gm innego  i pow iatow ego. To 
zdaniem  st. bryg. Leonarda Soi, 
pozwoliło na zacieśnienie w spół
pracy.

Z a jęc ia  teo retyczne
Ćwiczenia rozpoczęły się od 

zajęć teoretycznych. Kapitan Piotr 
Pieśkiew icz mówił o zabezpiecze
niu logistycznym  akcji pow odzio
w ych oraz organizacji sztabu, któ
ry dzielił będzie racjonalnie siły. 
Mówił też o środkach  łączności 
i ich w ykorzystyw aniu. M łodszy 
b rygad ier A rkadiusz Janaszkie- 
wicz omówił głów ne zadania służb 
ratow niczych w przypadku zagro
żenia powodziowego. Posiłkując 
się prezentacją audiow izualną 
opow iadał o w ałach przeciw pow o
dziowych, polderach, zbiornikach 
retencyjnych. Skupił się głów nie
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Spis treści
Str. 3 „Nie zwycięży nigdy naród 

rozdarty nienawiścią”
- wicemarszałk Sejmu RP,
Eugeniusz Grzeszczak

Następcy Wokulskiego

Str. 4 - 5  Elita polskiego rolnictwa. 
Relacja z PPŻ 2 0 1 5 .

Str. 6 Priorytetem - tworzenie
przyjaznego otoczenia dla biznesu 
- wicepremier, m inister 
gospodarki, Janusz Piechociński

Str. 6 Przestańmy
okłamywać rolników 
- m inister rolnictwa 
i rozwoju wsi, M arek Sawicki

Str. 7 Medale dla zasłużonych.
Relacja z wręczenia medali 
z okacji 20-lecia SEK.

Str. 8 Dwadzieścia lat minęło.
- prof. zw. dr hab. Jan Sandorski

Przedw ojenny m inister skarbu, Eugeniusz K w iatkow ski, 
podczas pobytu w Poznaniu w 1937 roku, zafascynow any 
w ysokim  poziom em  w ielkopolskiego kupiectw a, ufundow ał 
nagrodę dla najlepszego poznańskiego kupca. Do tej tradycji 
naw iązało w 1996 roku stow arzyszenie jego  im ienia, w zna
wiając konkurs na W ielkopolskiego K upca Roku. Tradycja ta 
trw a do dziś bow iem  podczas „Polagry” rozstrzygnięto X IX 
edycję tego przedsięw zięcia, nagradzając najlepszych w y
tw órców  spożyw czych z całego kraju.

Polski Producent Żywności bo tak teraz nazyw a się ten 

konkurs, to  in ic ja tyw a, k tóra na przestrzen i lat u rosła  do 
rangi jed n eg o  z bardziej p restiżow ych  i renom ow anych  
ty tu łów  w tym  sek to rze  gospodark i. Cieszy się ogrom ną  
popularnością i es ty m ą, m ając przy  tym  niem ałe zna
czenie prom ocyjne dla m a rk i danego p ro du ktu . R ok
roczn ie b ierze w niej udzia ł szerokie grono  p roducen tów  
i p rze tw órców , a rangę przy  w ręczeniu  stosow nych  lau 
rów  w yznacza  szerokie grono  zaproszonych  gości, w śród 
k tó rych  spo tkać m ożna znane osob is to ści św ia ta  po lityk i, 
b iznesu , nauk i, ku ltu ry  i sportu.

Z am y sł d o ta rc ia  z in fo rm ac ją , że „p o lsk ie ” to znaczy  
d o b re , sm aczne i zd row e ju ż  zb ie ra  sw o je  p ozy tyw ne 
żn iw o . O d naszego przystąp ien ia  do U n ii E u ro p e j
skiej p ro d u kc ja  żywności w zrosła w Polsce o 4 0 % . 
E k sp o rt ro ln o -sp o ży w cz y  je s t w ciąż  bardzo  ro zp ę d zo 
ny. B ran ża  d ob rze  p o rad z iła  sob ie m .in . z ro sy jsk im  
em b arg iem . W ub ieg łym  roku  w arto ść  n aszeg o  e k s 
po rtu  ro ln eg o  w yn iosła  b lisko  22 m ld eu ro . N ic je d n ak  
nie d z ie je  się sam o . To efek t c ięż k ie j, co d z ien n ej pracy 
w ielu  śro d o w isk . O d ro ln ik ó w  i w y tw ó rcó w  po czy n a jąc , 
nar sp rzed aw cy  i p ro m o cji k ończąc .

20-letnia działalność Stowarzyszenia im . Eugeniusza 
Kwiatkowskiego to właśnie dni, miesiące i lata konkretnych 
działań by solidnie i z pełną dbałością promować rodzimą 
przedsiębiorczość. To um iłowanie do aktywnego wspierania 
chociażby polskich małych i średnich producentów. Tak ja k  
w przypadku Stanisława Wokulskiego, głównego bohatera 
„L a lk i” Bolesława Prusa. Bardzo w ażną dla niego wartością 
była właśnie praca. Bez niej nie w idział sensu sw ojego bytow a
nia. Życie bez pracy było według niego wegetacją. U w ażał ją 

nawet za jeden z obow iązków  każdego patrioty. Twierdził, że 
podstaw ow ym  zadaniem obyw atela jest bogacenie ojczystego 
kraju poprzez handel i grom adzenie kapitału. Z  tego też po
w odu rozw ijał wym ianę handlową z zagranicą, co daw ało mu 
i jego w spółpracownikom  konkretne dochody i zyski.

Patrząc na to  co dzieje się  z po lsk im  ro ln ic tw em  i jeg o  
sukcesam i w E urop ie i na św iecie  śm iało  m ożem y z a 
ryzykow ać stw ie rdzen ie , że W okulskich  nam  dziś 
nie b raku je . W iele z tak ich  osób  poznałem  w łaśnie 
u „K w ia tk o w sk ieg o ” . Z apa ł, energ ia , pom ysły , k rea ty w 
ne projekty , staw ian ie na po lską m arkę to ty lko  niektóre 
z p rzym io tów , ja k ie  m ożna p rzypisać w szystk im  tym , k tó 
rym  idee stow arzyszen ia  -  ju b ila tk i są b lisk ie . O siągnięć 
i sukcesów  na koncie je s t jak  do tej pory sporo . N ie m a 
jed n ak  co spoczyw ać na laurach . K ażdy  bow iem  kto chce 
iść dalej pow in ien  do serca w ziąć  sobie słow a A lberta  
C am usa - U suń ze sw o jego  słow n ika słow o „p ro b lem ” 
i zastąp  słow em  „w y zw an ie” . Ż ycie  stan ie się nagle bar
dziej podn ieca jące  i in teresu jące .

S z y m o n  f r z y w in s fa ,
Redaktor Naczelny

SuśiTiSSS
-------------------------------------p  y  J y  n b

T y tu ł prasow y Business Polonia  
W yd aw ca: S tow arzyszen ie  

im . Eugeniusza K w ia tko w skieg o  
ul. B ukow ska 1 2 ,6 0 -8 1 0  Poznań  

te l. /fa x  + 4 8  (61) 8 6 5  3 9  0 5  
e-m ail: b iu ro@ ekw iatkow ski.poznan .p l

Redakcja:
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op ieka  prom ocyjno  - m arke tin g o w a  - A nna K obierska - D udkiew icz  

gazetę  w sp ó łred ag u je  - Tom asz Lew andow ski
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„ N ie  zwycięży nigdy naród ....... i
rozdarty nienawiścią”j  £ Stcwrzyszema

im. £uf>filiuszu K w iub>w sicie

M i ja  20  la t d z ia ła ln o ś c i S to w a rz y s z e n ia  im .  E u g e 

n iu sza  K w ia tk o w s k ie g o .  P ro m o c ja  ro d z im e j p rz e d 

s ię b io rc z o ś c i w  k ra ju  i  za g ra n ic ą , w y ró ż n ia n ie  n a j

le p szych  p ro d u c e n tó w  w  b ra n ż y  ro ln o  s p o ż y w c z e j, 

o rg a n iz o w a n ie  k o n fe re n c ji n a u k o w y c h  p o ś w ię c o 

n y c h  n a jw a ż n ie js z y m  z a g a d n ie n io m  g o s p o d a rc z y m  

i s p o łe c z n y m  i  nade w s z y s tk o  p ro p a g o w a n ie  id e i 

p ra c y  o rg a n ic z n e j to  g łó w n e  sp ra w y , k tó r y m i S to 

w a rz y s z e n ie  ż y ło  p rze z  te la ta .

G d y  ro z p o c z y n a liś m y  s w o ją  d z ia ła ln o ś ć  P o ls k a  

b y ła  w  p o c z ą tk o w y m  o k re s ie  p rz e m ia n  u s tro jo 

w y c h . O s w a ja liś m y  się z d e m o k ra ty c z n y m  sposo

b em  s p ra w o w a n ia  w ła d z y  p o  la ta ch  re a ln e g o  s o c ja 

l iz m u ,  u c z y liś m y  s ię  fu n k c jo n o w a ć  w  w a ru n k a c h  

g o s p o d a rk i ry n k o w e j.  P o w s ta w a ło  w te d y  b a rd zo  

w ie le  f i r m  m a ły c h  i ś re d n ic h , k tó ry m  n ie  b y ło  ła 

tw o  k o n k u ro w a ć  z  p o ja w ia ją c y m i s ię  co ra z  l ic z n ie j 

w  P o lsce  d u ż y m i k o rp o ra c ja m i m ię d z y n a ro d o w y 

m i.  Ja ko  S to w a rz y s z e n ie  s tw ie rd z il iś m y , że n a le ż y  

im  p o m a g a ć , że n a le ż y  p ro m o w a ć  p o ls k ie  m a rk i 

w  k ra ju  i  za g ra n ic ą . M y ś lę ,  że w  w ie lu  p rz y p a d k a c h  

u d a ło  n am  się ten  ce l o s ią g n ą ć .

O d  s a m e g o  p o c z ą tk u  d z ia ła l iś m y  p o n a d  w s z e l

k im i  p o d z ia ła m i,  ta k ż e  p o l i t y c z n y m i.  W ś ró d  
c z ło n k ó w  naszego S to w a rzy s ze n ia  są p rz e d s ta 
w ic ie le  ś w ia ta  n a u k i, p rze d s ię b io rc y , s a m o rz ą 
d o w cy , są ró w n ie ż  p o lity c y  z  ró żn y c h  o p c ji. T o , 
c o  o d  p o c z ą tk u  łą c z y ło  w s z y s tk ic h  w s tę p u ją c y c h  

w  s z e re g i S to w a rz y s z e n ia  to  c h ę ć  b y c ia  a k ty w 

n y m  na p o lu  p r o m o c ji  p o ls k ie j  p rz e d s ię b io rc z o ś c i 

i c h ę ć  ja k  n a js z e rs z e g o  p ro p a g o w a n ia  id e i s o l id 

n e j p ra c y .

P rz e p ro w a d z il iś m y  szereg  in ic ja ty w ,  c ie s z ą c y c h  

s ię  s p o ry m  z a in te re s o w a n ie m . J ed n ym  z naszych  

flagow ych przeds ięw zięć  je s t k o n k u rs  Polski 
P rod u cen t Ż yw n o śc i, k tó reg o  k o le jn ą  ed y 

cję  s fin a lizo w a liśm y  podczas G a li Jub ileu szo 
w e j n a g ra d za ją c  je j  la u rea tó w . P P Ż  to  je d n o  

z  n a szych  n a jw a ż n ie js z y c h  d z ia ła ń , re a liz o w a n e

ro k ro c z n ie . A b y  p o d k re ś lić  je g o  d u ż ą  ra n g ę  ro z 

w ią z a n ie  te g o ro c z n e j e d y c j i  p o s ta n o w il iś m y  po
łą c z y ć  w ła ś n ie  z  G a lą  2 0 - le c ia  d z ia ła ln o ś c i S to 

w a rz y s z e n ia . Jest to  te ż  w y ra z  d u ż e j w a g i,  ja k ą  

s ta ra m y  się w  n a sze j d z ia ła ln o ś c i p rz y w ią z y w a ć  

d o  p ro m o c ji  ro d z im e g o  ro ln ic tw a  i  je g o  o to c z e n ia . 

W  ty m  m ie js c u  c h cę  te ż  se rd e czn ie  p o d z ię k o w a ć  

P anu  M a r k o w i S a w ic k ie m u , k tó r y  ju ż  p o  ra z  k o 

le jn y  ja k o  m in is te r  r o ln ic tw a  i ro z w o ju  w s i b y ł  

o b e c n y  na nasze j u ro c z y s to ś c i i w rę c z y ł u ro c z y s te  

a d re sy  la u re a to m  te g o ro c z n e j e d y c j i  n a g ro d y .

O b o k  o rg an izac ji kon ku rsu  P P Ż  p rzy zn a je m y  

też P ióro  Eugeniusza K w ia tko w skieg o ; jest to 

nagroda przeznaczona d la  w yb itn ych  przedsta
w ic ie li m ed iów  za  rzete lne i p rofesjonalne dzien 
n ik a rs tw o , także  -  choć n ie  ty lk o  -  ekonom iczne. 
R e a liz u je m y  ten p ro je k t,  g d y ż  n a s z y m  z d a n ie m  m e 

d ia  m a ją  o g ro m n y  i  w c ią ż  ro sn ą cy  w p ły w  na ro z w ó j 

k ra ju  w e  w s z y s tk ic h  obsza rach  -  ta kże  w  g o s p o d a rc e . 

W  tym  ro k u  ró w n ież  p rzy zn a m y  P ióro  K w ia t 
kow skiego; uroczystość p rze w id u jem y  zor-gan i- 
zow ać 15 p aźd z ie rn ik a  br. p rzy  o k a z ji w spółor
gan izow anej p rzez  S tow arzyszenie w  S e jm ie  R P  

ko n feren c ji C e n tra ln y  O k rę g  P rzem ysłow y Bis.

W s p o m n ia łe m  o  k o n fe r e n c ji  w  S e jm ie . C h c ę  

p o w ie d z ie ć ,  że  je d n ą  z w a ż n y c h  fo r m  re a l iz a c j i  

c e ló w  n a sze g o  S to w a rz y s z e n ia  je s t  w ła ś n ie  o rg a 

n iz o w a n ie  k o n fe r e n c ji  n a u k o w y c h  p o ś w ię c o n y c h  

w a ż n y m  z a g a d n ie n io m  g o s p o d a rc z y m  i  s p o 

łe c z n y m . W  o s ta tn ic h  la ta c h  z o rg a n iz o w a liś m y  

k o n fe re n c je  p o ś w ię c o n e  m ię d z y  in n y m i e n e rg i i  

o d n a w ia ln e j , b e z p ie c z e ń s tw u  e n e rg e ty c z n e m u  

P o ls k i a ta k ż e  C e n tra ln e m u  O k r ę g o w i P rz e m y 

s ło w e m u , k tó re  b y ło  n a jw ię k s z y m  p rz e d s ię w z ię 

c ie m  g o s p o d a rc z y m  d ru g ie j  R z e c z y p o s p o li te j  

i  -  o b o k  b u d o w y  G d y n i  -  d z ie łe m  ż y c ia  n a sze g o  

p a tro n a  E u g e n iu s z a  K w ia tk o w s k ie g o .

Z  in n yc h  naszych  p rzed s ięw zięć  w a r to  jeszcze  

w sp o m n ieć , że za  szczególne zasług i d la  p ro 
m o c ji p o lsk ie j g o s p o d a rk i p rz y z n a je m y  n a g ro 
dę im ie n ia  naszego p a tro n a . W  ro k u  b ie żąc ym  

o trz y m a ł j ą  d r  A n d rz e j M a lin o w s k i - P re z y 
d en t P ra c o d a w c ó w  R P .

P a tro n  n a szego  S to w a rz y s z e n ia  o d n ió s ł sp o re  s u k 

ce sy  w  b u d o w a n iu  g o s p o d a rk i I I  R z e c z y p o s p o li

te j ,  je g o  m y ś l i d o k o n a n ia  m o g ły b y  b y ć  d o b ry m  

p rz y k ła d e m  i  w z o re m  d o  n a ś la d o w a n ia  d la  w s p ó ł

c z e s n y c h  p o l i t y k ó w .  N ie  k to  in n y , ty lk o  E u g e 
n iusz K w ia tk o w s k i p o w ied z ia ł: „ N ie  zw ycięży  

n ig d y  n aró d  ro z d a r ty  n ie n a w iś c ią"  te słow a są 

szczególnie w ażn e  d z is ia j, w  dob ie  często b ez
p ard o n o w y ch  a ta k ó w  ja k ie  p rzy p u s zcza ją  na  

siebie nie p rz e b ie ra ją c  w  słow ach p o lityczn i 
k o n k u re n c i. Ż y c z ę  so b ie  i  w s z y s tk im , b y ś m y  n ie  

m u s ie li  n ig d y  p rz e k o n y w a ć  s ię  o  p ra w d z iw o ś c i 

s łó w  E u g e n iu s z a  K w ia tk o w s k ie g o .  Je s te m  p rz e 

k o n a n y , że c o d z ie n n a  tw ó rc z a  p ra c a , ro z m o w a  

o  s p ra w a c h  w a ż n y c h  i  ch ę ć  p o s z u k iw a n ia  k o m p r o 

m is u  m o ż e  b y ć  re c e p tą  n a  to ,  b y ś m y  n ie  b y l i  ja k o  

n a ró d  ska za n i na  p o ra ż k ę .

E u g e n iu sz  G rze s zc za k  

W ic e m a rs z a łe k  S e jm u  R P
Prezes H o n o ro w y  S to w a rzy s ze n ia  

im . E . K w ia tk o w s k ie g o
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Elita polskiego rolnictwa
im. kut(cntu>:ti A i: bitki1*

K onkurs „Polski Producent Żywności” to już swoista 
m arka dla branży rolno-spożyw czo-gastronom icznej 
w kraju, jak i poza jego granicam i. Podczas targów 
„Polagra” rozstrzygnięto już XIX edycję tego przedsię
wzięcia, którem u rok rocznie patronuje m inister rolnictwa 
i rozwoju wsi.

W  tegorocznej rywalizacji udział wzięło ponad  80 firm 
produkujących i przetwarzających żywność. Ubiegający 
się o prawo do używania tytułu PPŻ, musieli zgłoszone 
produkty  poddać specjalistycznej ocenie. Każdy n o m i
now any p ro d u k t pod lega bow iem  w nikliw ym  b ad a 
n iom  prow adzonym  przez k ad rę  naukow ą U niw ersy te
tu  P rzy rodn iczego  w P oznan iu  - specjalistów  żyw ienia 
i dop ie ro  na podstaw ie  ich oceny K ap itu ła  przyzna- 
je ich p ro d u cen to m  praw o do używ ania we w łasnych 
dz ia łan iach  m arketingow ych zastrzeżonego  znaku  
tow arow ego „Polski P ro d u cen t Żyw nośći”. I mimo, że 
tytuł zdobywa firma - wytwórca wyróżnionego w yro
bu, to wyłącznie produkt - laureat może być opatrzony 
charakterystycznym  logo inicjatywy.

W tegorocznej edycji udział wzięły wszystkie branże 
przetw órstw a żywności -  od najliczniej reprezentow ane
go mleczarstwa, poprzez podobnie licznie nom inow ane 
przetw ory mięsne, piekarstwo i cukiernictw o, aż po bro
warnictwo. Uwagę zwracała wyjątkowo wysoka jakość 
nom inow anych produktów , co zgodnie podkreślili n a 
ukowcy prow adzący badania zgłoszonych produktów.

K ap itu ła  n ag ro d z iła  34 p o d m io ty  gospodarcze, 
w tym  z W ielkopolski:

■ S półdzie ln ię M leczarską U działow ców  w S trzałkow ie 
za „Twaróg w iejski ze S trzałkow a”.

■ AM I spó łka z og ran iczo n ą  odpow iedzia lnością  sp.lc 
za „C onfit z filetem  z p iersi gęsi bez skóry 240g”

■ O kręgow ą Spółdzielnię M leczarską w Kole za ser 
tw arogow y p e łn o tłu sty  „K linek”

■ A gro-H andel sp. z o.o. za „Polędw iczka a’la carpaccio

■ Ś redzką S półdzie ln ię  M leczarską „JANA” za Kefir 
N atu ra ln y  1,5% tłuszczu , 375 g, 1 kg

■ O kręgow ą S półdzie ln ię  M leczarską w C zarnkow ie 
za „G ZIK ” O pakow anie  Kubek.

v VI
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Sttm.TZy.Ktnw
im. Eugeniusza Kwiatkowskiego

Priorytetem - tworzenie 
przyjaznego otoczenia dla biznesu

Szanowni Państwo, Stowarzyszenie im. Euge
niusza Kwiatkowskiego od 20 lat zajmuje się 
promowaniem inicjatyw gospodarczych oraz 
tworzeniem warunków sprzyjających rozwo
jowi rodzimej przedsiębiorczości. Są to nie
zbędne działania dla budowy przyszłości kon
kurencyjnej gospodarki i zapewnienia silnego 
i długotrwałego wzrostu gospodarczego. Ra
zem wspieramy przedsiębiorców, a dzięki na
szym inicjatywom chcemy także zwiększyć 
możliwości konkurowania firm zarówno na 
rynku krajowym, jak i zagranicznym.

Proszę zauważyć, że jesteśmy świadkami dyna
micznego wzrostu wartości eksportu polskich 
specjałów. Nasze produkty spożywcze trafiają 
na rynki zarówno Europy, jak i pozostałych 
kontynentów Ogrom ną rolę odgrywają tu ro
dzimi producenci tej wysokiej jakości towa
rów oraz ich starania podejmowane na rzecz 
budowy pozytywnego wizerunku Polski na 
świecie.

Priorytetem  M inisterstwa G ospodarki jest 
tworzenie przyjaznego otoczenia dla biznesu. 
Wspieramy przedsiębiorców, przygotowując 
dla nich korzystne warunki do funkcjonowania 
i zwiększania innowacyjności. Sytuacja go
spodarcza stawia przed nami duże wyzwania, 
dlatego monitorując rynek i jego wymagania, 
upraszczamy prawo, dostosowujemy je do wy
mogów efektywnej i innowacyjnej gospodarki.

Jedną z naszych propozycji jest Program  Roz
woju Przedsiębiorstw , który zawiera komplek
sowy system wsparcia ze szczególnym uwzględ
nieniem aspektu innowacyjności, bowiem tylko 
nowoczesne technologie mogą zapewnić nam 
konkurencyjność na globalnym rynku. Jego 
integralną część stanowi dokument p t. K ra 
jowa Inteligentna Specjalizacja, wskazujący 
dziedziny działalności badawczo-rozwojowej 
i innowacji, w których Polska może dysponować 
dużym potencjałem rozwojowym i wypracować 
przewagę konkurencyjną na świecie. Będziemy 
także pobudzać współpracę pomiędzy firmami 
i instytucjami otoczenia biznesu otaz zachęcać 
duże firmy do prowadzenia prac badawczych 
i wdrażania ich wyników.

Z okazji 20-lecia istnienia Stowarzyszenia 
pragnę złożyć najserdeczniejsze życzenia 
Zarządowi, Członkom oraz wszystkim oso
bom zaangażowanym w jego działalność. 
Życzę Państwu wszelkiej pomyślności w ży
ciu zawodowym i osobistym oraz satysfakcji 
z wykonywanej pracy.

W icepremier, m inister gospodarki 
Janusz Piechociński

PRZESTAŃMY OKŁAMYWAĆ ROLNIKÓW _______
Z M in is tre m  R o ln ic tw a  i R ozw oju  W si M a rk ie m  S aw ick im  ro zm a w ia  S zy m o n  G rz y w iń sk i

Z a  n a m i najw iększe ta rg i ro ln icze  w  E urop ie  
Ś ro d ko w o -W sch o d n ie j, a m ian o w ic ie  „P o la 

gra”. Proszę pow iedzieć , z ja k im  nastaw ien iem  
i o c zek iw an ia m i ud aw a ł się pan tu ta j do Po
znania?

- Zaw sze z  ogromną dum ą p rzyjeżd ża m  na 
M iędzynarodowe Targi „Polagra” do Poznania. 
„Polagra” to najlepsza wizytówka polskiego rolnictwa 
i przem ysłu rolno-spożywczego. To tu najlepiej 
widać ogromny postęp ja k i dokonał się w tych 
dziedzinach przez ostatnie lata. Postęp i sukces 
o którym , ja k  pokazują  ostatnie dni, trzeba cały 
czas przypom inać.

N ie m n ie j jed nak , w ie lu  p o lity k ó w  w fe rw o rze  
k a m p a n ii w yborczej uparcie  tw ie rd z i, źe w id z i 
ty lko  zgliszcza.

- Tylko proszę powiedzieć, ja k  wyglądają te zglisz
cza? Proszę pozwolić m i przypom nieć kilka faktów . 
W zeszłym  roku sprzedaliśmy za granicę żywność  
o wartości 21,9 m ld euro. W tym  roku od stycznia 
do lipca 2015 za  13,1 m ld  euro. W tym  roku pobi- 
jem y  kolejny rekord sprzedaży polskiej żywności. 
To powód do dumy, a nie narzekania. Zwłaszcza, 
że ten rekord przedsiębiorcy wypracowali w ekstre
malnie trudnych dla siebie warunkach rosyjskiego 
embarga, afrykańskiego pom oru  świń i ograni
czeń sprzedaży na rynki azjatyckie. Jestem dum ny  
z  tego, że nadw yżka w handlu zagranicznym  pro
duktam i rolno-spożywczym i wynosi ju ż  4,2 mld. 
Jestem dumny, że m am y dodatnie saldo z  takim i 
potęgam i rolnym i Ja^ Niemcy, Francja czy Wielka 
Brytania.

C o pana zd an iem , m im o  różnego rodza ju  
trudności w tym  sektorze go sp odark i, w p ływ a  

na ta k i stan rzeczy?

- To przede wszystkim  ciężka, codzienna praca 
polskich rolników. Choć wszyscy zda jem y so
bie jed n a k  sprawę, że  sukces nie jest dany raz na 
zawsze. To dlatego w ybraliśmy 13 pozaeuropej
skich państw  w stosunku do których skupim y się 
na działaniach prom ocyjnych oraz działaniach  
mających na celu stopniowe znoszenie ich ba
rier weterynaryjno-fitosanitarnych. Na promocję  
w tych państwach, które nazw aliśm y „Szczęśliwą 
13”, w ydam y w 2016 r., aż 17 min zł.

T y lko  czy p o tra fim y  wykorzystać te pieniądze?  
Polski ro ln ik  p o tra fi się prom ow ać?

- W iem y ja k  to robić. Skutecznie pokazaliśm y się 
na EXPO w Mediolanie, jesteśm y i będziem y na 
targach Anuga w  Kolonii, Sial w Paryżu, A lim en- 
taria w Barcelonie czy Biofach w Norymberdze. 
Byliśmy na Polagrze, największych ja k  pan wspo
m nia ł tego typu targach w tej części Europy. Jak 
atrakcyjnym  jesteśm y partnerem  niech świadczy  
obecność 16 oficjalnych delegacji zagranicznych.

Proszę po zw o lić  m i te raz odnieść się w  k ilk u  
słowach do w ew nętrzn e j sytuacji w  Polsce. O d  
k ilk u  tygod n i Polacy są św iadkam i za d z iw ia ją 
cego festiw alu  o b ie tn ic  i oskarżeń. D otyczy to  

także  ro ln ic tw a . Jak pan jako  m in is te r tej b ra n 
ży p a trzy  na te zapow iedzi?
- S łyszym y obietnice w yrów nania dopłat bezpo
średnich, w ypłaty pełnych odszkodowań za  straty  
w yrządzone przez suszę rolnikom czy  zapew nie
nia, że wystarczy chcieć, aby rolnicy nie musieli 
płacić kar za  nadprodukcje mleka. M ów i to par
tia, która podobno ma aspiracje do rządzenia tym  
krajem. Dzisiaj z  całą mocą chcę powiedzieć, że 
to kłam stw a, które służą tylko zdobyciu władzy. 
Rolnicy. Ktokolwiek będzie rządził w  Polsce po 
25 października  na pew no nie wyrów na dopłat

bezpośrednich. Ktokolwiek będzie rządził nie 
wypłaci rolnikom kilku lub kilkunastu miliardów  
odszkodowań za suszę. Ktokolwiek będzie rządził 
nie za ła tw i Wam tak po prostu zwolnienia z  kar 
mlecznych.

Podczas „Polagry” wielokrotnie zadaw ał pan  
też p u b lic zn ie  p y tan ia  w tej kw estii p rezyden
to w i A n d rze jo w i D u d zie .

- Pozwoli pan, że  za Państwa pośrednictwem  
jeszcze raz podniosę tą kwestię. Panie Prezyden
cie podczas ostatnich dożynek w Spalę prosiłem

Pana o pom oc w walce o dodatkowe pieniądze  
dla polskich rolników z  unijnych funduszy . D la
tego py ta m  czy są ju ż  jakieś pańskie inicjatywy  
w tej sprawie w  Brukseli, czy mocno podniósł Pan 
ten tem at podczas rozm ów  z  prem ierem  D avidem  
Cameronem? W idział się Pan z  Prezydentem  N ie
miec. C zy podjął Pan tem aty  w ażne dla polskich 
rolników? Panie Prezydencie polscy rolnicy mówią  
„sprawdzam". Powinien skończyć Pan swoją k a m 
panię wyborczą. N ajw yższa pora przejść do czy
nów i przestać okłam yw ać rolników.
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M e d a l e  d l a  zasłużonych
S /w rzyw n ta

________ im. Eu aeiiiux-a KiMalktiwskifKtt

Jub ileusz  X X -lec ia  stow arzyszen ia  stał 
się d oskona łą  okaz ją  do w ręczen ia  o d 
znaczen ia  „P ro  M em oria” d la  na jbar
dziej zasłużonych  cz łonków  organ izac ji 
oraz ty tu łów  „H erosi P rzed sięb io rczo 
śc i” . Tym i w yjątkow ym i m edalam i w y
różn iono  osoby, k tó re  p rzyczyn iły  się do  
efek tyw nej p rom ocji SEK  oraz po lsk ich  
m ożliw ości g o spodarczych , naukow ych , 
techn icznych  i ku ltu ra lnych .

M E D A L  P R O  M E M O R IA

Eugeniusz G rzeszczak -  H onorow y 
P rezes S tow arzyszen ia  E K , W icem ar
szałek  Sejm u RP
Zbigniew  H aup t -  P rezes S tow arzysze
n ia E K , były w ojew oda leszczyński 
Andrzej Bobiński - w iceprzewodniczący

R ady P rogram ow ej S E K , były dyrek to r 
W ielkopo lsk ich  Z ak ładów  N apraw  S a
m ochodow ych , k tó ra  w yprodukow ała  
p ierw sze 25 sam ochodów  pod nazw ą 
„T arpan” .
P rof. d r hab. A nd rze j Czyżew ski -  
k ierow nik  K atedry  M ikroekonom ii 
i G ospodark i Ż yw nościow ej U niw ersy
tetu E konom icznego  w  P oznaniu  
A nd rze j F rom berg  -  C złonek  R ady 
N adzorczej SEK
Stefan G rys - były w ielo letn i dy rek to r 
kom pleksu  sportow ego  A kw aw it, radny  
m iasta  L eszna, m ecenas kultury 
Bogusław Jędrzejczak -  C zło n ek  SEK  
Jan K ołodziejczak — C złonek  Z arządu 
SEK
K a ro l N ap iera ła  -  S ekretarz Z arządu 
SEK

Ireneusz P inczak -  S karbnik  Z arządu 
SEK
Stanisław P iotrow icz -  S ekretarz Rady 
N adzorcze j SEK
Jan Plew a -  W iceprzew odn iczący  R ady 
N adzorcze j SEK
M a r ia n  M a re k  Przybylski -  C złonek  
R ady P rogram ow ej S E K , p rzez  15 lat 
(1990 -2005) prezes O ficyny W ydaw 
niczej W ielkopo lsk i (w ydaw ca "G łosu 
W ielkopo lsk iego" i "G azety P oznań 
skiej")
Zbigniew  R om ański -  cz łonek  SEK , 
odpow iedz ia lny  za o rganizację „Ś lą 
sk iego  K upca R o k u ”
P ro f. d r hab. B ern ard  Rzeczyński 
- C z ło n e k  R ady N adzorczej SEK  
P rof. d r hab . Jan Sandorski 
-  P rzew odniczący Rady N adzorczej SEK

P ro f. d r hab. M ic h a ł U m b re it
-  W icep rzew odn iczący  R ady N adzo r
czej SEK

H E R O S  P R Z E D S IĘ B IO C Z O Ś C I

Iren a  i M a re k  Aksamscy -  w łaśc ic ie 
le A M I spó łka z ogran iczoną  o d p o w ie
dzia lnością  sp. k.
Zdzisław  B ik  -  Prezes Z arządu FA- 
S IN G S .A .
K azim ie rz  Pazgan -  Prezes Z arządu 
K onspol H old ing  sp. z o.o.
Zbigniew  Z iejew ski -  P rezes Z arządu 
P R Z E D S IĘ B IO R S T W A  P R O D U K 
C Y JN O  U S Ł U G O W O  H A N D L O W E 
G O  Z IE M  A R  S P .Z O .O .

Słowa uznania dla
Yolesora dr. hab. Bernarda Rzec/yńskiegn

Gratulowali sobie: Andrzej Fromberg 
Karol Napierała. Ireneusz Pinczak P tu l. dr lu b  A ndrzej Czy zen  Uu Wyróżnienia wręczał między innymi 

wicemarszałek W ie lk o p o ls k i  W o jc ie c h  Jankowiak
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Dwadzieścia lat minęło

Większość organizacji społecznych i politycznych powstaje 
w okolicznościach, które w opisie sumiennego historyka mają 
wręcz sensacyjny charakter. Do grona takich organizacji należy 
także Stowarzyszenie im. Eugeniusza Kwiatkowskiego. Zaczę- 
łosięwszystkood wizyty w lutymi 995 r.znanegoopozycjonisty 
i członka PPS Jana Plewy w Warszawie. Przywiózł stamtąd 
wiadomość,że w stolicy powstaje organizacja,która ex officio 
zamierza kultywować koncepcje gospodarcze twórcy Central
nego Okręgu Przemy słowego i Gdy ni, ministra przemy słu i han
dlu, a po śmierci Piłsudskiego wicepremiera i ministra skarbu 
-  Eugeniusza Kwiatkowskiego.

Po wojnie, którą spędził w Bukareszcie, pisząc swe funda
mentalne dzieło pt. „Dzieje gospodarcze św iata” , odwie
dza go, działający z ramienia nowych władz, Jerzy  Borejsza 
i namawia do powrotu do kraju. Wiedziony dewizą, że „Pol
ska jest najważniejsza” , mimo, że emigracyjni przyjaciele 
nazywają go „dezerterem” wraca do Polski i z pasją stawia na 
nogi Gdańsk, Gdynię i Szczecin. W swych wspomnieniach 
Ja n  Nowak Jeziorański nie waha się nazwać go „modelem 
bohatera pozytywistycznego” . Nic dziwnego, że postać Pa
trona urzeka grupę działaczy poznańskich, którzy postana
wiają iść Jego tropem, w czasach gdy z politycznego punk
tu widzenia jest to już możliwe. Z inicjatywy Ja n a  Plewy 
i współdziałających z nim d r Józefa Cegły oraz piszącego te 
słowa dochodzi 18 marca 1995 r. w Biedrusku do utworzenia 
przez 26 członków - założycieli wielkopolskiego Oddziału 
Stowarzyszenia. Prezesem zostaję, wywodzący się z UAM 
politolog, d r Józef Cegła, przewodniczącym Rady Programo
wej, dynamiczny twórca poznańskiego „Tarpana” - m gr inż. 
A ndrzej Bobiński, a Rady Nadzorczej prof. Jan  Sandorski 
z Wydziału Prawa i Administracji DAM.

Gwałtownie rośnie liczba członków Stowarzyszenia, co 
powoduje, że warszawski Zarząd Główny 16 maja 1995 r. 
z oporami podejmuje uchwałę o zgodzie na rejestrację, a za
razem nadanie osobowości prawnej Oddziałowi Poznańskie
mu. W początkach czerwca dochodzi do trzeciego plenarne
go posiedzenia Stowarzyszenia w salach hotelu „Merkury” , 
którego gościem jest marszałek senior Senatu Rzeczypospo
litej, zasłużony działacz lewicy, a niegdyś trener polskiego 
lekkoatletycznego „wunderteamu” -  Ja n  M ulak. Rodzi się 
zaprojektowana przez plastyczkę K atarzynę Chruszczyń- 
skę odznaka i symbol Stowarzyszenia oraz sformułowana 
zostaje koncepcja periodyku pod tytułem „Business Polo
n ia” . Jego pierwszy numer ukazuje się 24 czerwca 1995 
sfinansowany całkowicie przez członków Stowarzyszenia. 
W pełnej optymizmu atmosferze Andrzej Rakowski organizuje 
w Zajączkowie w tym samym dniu pierwszy, niezwykle udany 
świętojański bal Stowarzyszenia. Zarząd Okręgu podejmuje 
uchwałę o ustanowieniu Nagrody im. Eugeniusza Kwiatkow
skiego za wybitne osiągnięcia we współpracy gospodarczej 
między Polonią a Macierzą. Jej pierwszym laureatem zostaje 
Jan  Juliusz Kluk, brytyjski biznesmen i dobroczyńca wielu 
polonijnych i polskich organizacji społecznych. Do dziś sze
fem kapituły Nagrody jest autorytet z dziedziny farmacji -  
prof. d r  łiab. M ichał U m breit, który przy pomocy Minister
stwa Spraw Zagranicznych skutecznie wyławia rozsianych 
po świecie polonijnych tuzów i uzasadnia ich nominacje. 
W listopadzie Zarząd poznański postanawia skoncentrować

uwagę na pionierach tzw „biznesu polonijnego” i funduje 
dla nich Medal „Pro Polonia” . Pierwszymi laureatami zostają 
już w listopadzie sławny na całą Polskę za odważną walkę, 
jeszcze w czasach tzw. „realnego socjalizmu” , z lękającą się 
prywatnego kapitału i utraty kontroli nad nim władzą -  che
mik i właściciel „Interfragrance” Ignacy Soszyński (niestety 
pośmiertnie) oraz, idący w jego ślady, właściciel fabryki na
klejek samoprzylepnych „Introl” Rom an Szperliński.

Działalność poznańskiego Oddziału SEK wzbudza zaintere
sowanie władz centralnych w Warszawie. Stałym gościem 
Stowarzyszenia w Poznaniu staje się Marszałek Senatu RP 
Adam Struzik. Na jego zaproszenie wyjeżdża do Warsza
wy delegacja w składzie Józef Jan  Cegła, M ichał U m breit, 
Jan  Plewa i Ja n  Sandorski. Już we wrześniu uzyskują oni 
poparcie senatorów: Eugeniusza Grzeszczaka, Ja n a  Sęka, 
H enryka M akarew icza a później Stefana Jurczaka, Sylwe
stra  Gajewskiego oraz ministra stanu W ojciecha Sawickie
go. Andrzej Bobiński i M ichał U m breit w trakcie wizyty 
w Krakowie uzyskują dla Poznania „błogosławieństwo” córki 
patrona Stowarzyszenia d r Ewy O brębalsk iej.

Uważny czytelnik niniejszego artykułu ma prawo zadać sobie 
w tym miejscu pytanie gdzie tu zapowiedziane we wstępie 
sensacje. Otóż nie obyło się bez nich i w przypadku naszego 
Stowarzyszenia. Gwałtowny wzrost liczebny, udane i licz
ne inicjatywy oraz poparcie osób z pierwszych stron gazet 
wzbudziło zaniepokojenie niektórych członków warszaw
skiego Oddziału, który uznawał się nadal za Zarząd Głów
ny. Zamiarem wchodzących tu w grę osób nie było jednak de 
facto kontynuowanie idei, którym służył Kwiatkowski, lecz 
realizacja własnych aspiracji, dalekich od poczynań i celów 
wytyczonych jeszcze przed wojną przez tego wybitnego męża 
stanu. Cała organizacyjna struktura miała być przykrywką 
dla dochodowych dla inicjatorów przedsięwzięć, związanych 
między innymi z przewidywanym przystąpieniem Polski do 
NATO. W tej sytuacji doszło do ostrego starcia między grupą 
warszawską i poznańską. Na poznańską stronę przeszło kilku 
stołecznych członków z ówczesnym pracownikiem Urzędu 
Rady Ministrów, długoletnim działaczem polonijnym w Lon
dynie - Włodzimierzem Olejnikiem na czele. Z tego wzglę
du większość uzyskał wniosek naszej delegacji, by siedzibę 
i Zarząd Główny przenieść do Poznania.

Przeciwnicy postanowili się bronić wkraczając na drogę 
sądową. Do ostrego starcia doszło w dniu 9 lutego 1996 r. 
przed Sądem Rejonowym dla Miasta Stołecznego Warszawy. 
Poznań wystawił drużynę w składzie Józef Cegła, Jan  Ple
wa i Ja n  Sandorski Przeciwnicy wytaczali armaty, których 
główną siłą rażenia było powoływanie się na prawo pierw
szeństwa oraz argument, że Zarząd Główny winien mieć 
swą siedzibę w stolicy, bowiem tutaj łatwiej „pewne sprawy 
załatwić” . Poznań powoływał się na sympatię Eugeniusza 
Kwiatkowskiego do miasta targów, na konieczność decen
tralizacji inicjatyw obywatelskich i wyniki głosowania oraz 
last but not least na fakt, iż „pewnych spraw” nie należy 
„załatwiać” , lecz po prostu uczciwie realizować. Ten ostatni 
argument wyraźnie rozbawił panią sędzię. Po jej głosie moż
na było wyczuć, że nawet jeśli jest warszawianką, to dale
ką od lokalnego szowinizmu. Po krótkiej przerwie ogłosiła 
w pełni zgodny z naszym wnioskiem werdykt i sensownie go 
uzasadniła. Nie sposób ukryć, że po powrocie z Warszawy 
strzeliła nie jedna butelka szampana.

Warszawski sukces spowodował, że 16 lutego 1996 r. 
w gościnnym Koninie mecenas M arek Kaźmierczak perfek
cyjnie organizuje Nadzwyczajne Walne Zebranie Członków 
Stowarzyszenia im. Eugeniusza Kwiatkowskiego. W obradach 
wzięło udział 65 członków indywidualnych (w listopadzie było 
ich już 155) oraz kilkunastu członków wspierających (w listo
padzie liczba ta wzrosła do 46). Dokonano niezbędnych zmian 
w Statucie oraz wyłoniono skład nowych władz centralnych. 
Rzecz jasna jednogłośnie podjęto uchwałę o przeniesiniu Za
rządu Głównego Stowarzyszenia do Poznania.

Na czele w  roli prezesa stanął d r Józef Jan  Cegła, naukowiec, 
pisarz, dziennikarz a przede wszystkim perfekcyjny organiza

tor, który funkcję tę pełnił do początków sierpnia 1998 r., kiedy 
to niespodziewanie rozstał się z tym światem. W dniu pogrzebu 
7 sierpnia 1998 r. żegnaliśmy go słowami francuskiego poety i po
lityka AIphonsadeLamartine:„czasamiumierajedenczłowiek 
a cały świat zdaje się być wyludniony” .

W konińskim składzie Zarządu Głównego znaleźli się 
w charakterze wiceprezesów senator Eugeniusz Grzeszczak, 
W łodzim ierz Olejnik i Andrzej Rakowski. Zadania sekre
tarza powierzono M arkow i *Kaźmiercżakowi a członkami 
Zarządu zostali Wojciech Elbanowski i Robert W itczak.

Funkcję przewodniczącego Rady Nadzorczej pełnić zaczął 
(i jakoś skończyć nie może) autor niniejszego artykułu. W skład 
Rady weszły same „gwiazdy” ówczesnej politycznej sceny: se
kretarz stanu w Kancelarii Prezydenta R P , a później ambasador 
RP w Grecji -  prof. dr hab. Wojciech Lam entowicz, popularny 
i powszechnie łubiany poznaniak -  minister M arek Pol, se
nator G rzegorz Woźny. Dzielnie sekundowali im: pełnomoc
nik Wojciecha Fibaka - K rzysztof Bielewicz, radny miejski 
-  Sław ęm ir Stelm asiak i współzałożyciel Stowarzyszenia 
Jan  Plewa. Szefował Radzie Programowej mistrz dobrej ro
boty organicznej i wiecznie aktywny inż. Andrzej Bobiński.

Nowo wybrane władze ostro zabrały się do pracy. 
W ramach działalności gospodarczej powstaje spółka kon
sultingowa, na czele której stają Andrzej Bobiński i An
drzej Rakowski. W dniu 19 lipca 1996 r. następuje inau
guracja konkursu -  plebiscytu pod hasłem „Wielkopolski 
Kupiec Roku” pod patronatem ministra przemysłu i handlu 
Klemensa Ścierskiego. Współorganizatorami są między 
innymi Powszechny Bank Gospodarczy, Kulczyk Holding 
i Lech -  Browary Wielkopolski, a patronują medialnie Radio 
Merkury i PTV. We wrześniu 1996 r. Zarząd Stowarzyszenia 
występuje z nową inicjatywą pozytywistyczną „Polski Produ
cent Żywności” , której głównym celem jest systematyczna 
i aktywna promocja rodzimych producentów branży rolno -  
spożywczej. Patronat honorowy nad przedsięwzięciem obej
muje wicepremier i minister rolnictwa Rom an Jagieliński, 
a przewodniczącym Kapituły minister M arek Pol. Plebiscyt 
do dziś cieszy się renomą nader prestiżowego konkursu ja 
kości. Powszechne zainteresowanie mediów wzbudza zorga
nizowane w październiku seminarium międzynarodowe pod 
hasłem „Śladami Wokulskiego” i poświęcone współpracy z 
krajami Europy Wschodniej: Rosją, Ukrainą, Litwą, Białoru
sią, Estonia i Łotwą. Dojrzewa zrealizowana z ogromnym 
sukcesem w 1997 r. koncepcja I Europejskiego Forum Go
spodarczego Polonii pod patronatem ówczesnej pani prezes 
NBP H anny Gronkiewicz -  Waltz.

Wszystkim poczynaniom Stowarzyszenia towarzyszył pe
riodyk „Business Polonia”, insertowany, dzięki uprzejmości 
i życzliwości redaktora i szefa Oficyny Wydawniczej „Głos 
Wielkopolski” -  M arka Przybylskiego, w tym poczytnym 
poznańskim dzienniku. Redaktorem naczelnym „Business 
Polonia” został zmarły w 2010 r. wybitny dziennikarz, pi
sarz, poeta, autor słuchowisk radiowych i scenariuszy filmo
wych - Maciej Suszek. Miał naturę człowieka, który - jak 
trafnie przypominała na łamach „Gazety Wyborczej” D anuta 
Szczechowiak - wita zaspanym głosem telefonujących nawet 
grubo po północy znajomych, przyjaznym „jak się cieszę że 
dzwonisz” . Przede wszystkim jednak był redaktor Suszek fe
nomenalnym propagatorem Stowarzyszenia i jego inicjatyw. 
Z wielkim smutkiem pisze się o Nim w czasie przeszłym.

W 1998 r. stery przejął w Stowarzyszeniu Marszałek Sejmu 
RP Eugeniusz Grzeszczak. Jego zasługi dla SEK są nie do 
przecenienia. Ale to już teraźniejszość. Tymczasem powyższe 
wywody miały spełnić rolę chwili wspomnień. Czas więc je 
zakończyć.

Prof. zw. d r hab. Jan  Sandorski 
Przewodniczący Rady Nadzorczej SEK
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Konferencja w ZST.

a w alach, k tó re  9ą głów nym  ele- 
lentem  obrony przed powodzią 
a te ren ach  gm in B rudzew  i Przy- 
ona. Powiedział, że dużą w odę 
wytrzymają tylko cztery dni. Póź- 
iej zaczną przesiąkać.

Praktyka na w ale  
Ze Sarbic przeniesiono się do

tozubowa, w pobliżu prom u. Na 
vale stanął nam iot sztabu akcji. 
Strażaków podzielono na cztery 
zespoły. Uczyli się zabezpieczać 
vały rozwijając folię i układając 
fforki z piaskiem . Ćwiczenia prze
biegały spraw nie, choć techn ika 
A ładania w orków  była czym ś no
wym, naw et dla dośw iadczonych 
strażaków ochotników . Po szkole
niu praktycznym  nastąpił pow rót 
do Sarbic, gdzie czekała gorąca 
grochówka z kuchn i polowej. O ce
na ćwiczeń była w ysoka. Zgodnie 
z założeniam i spraw dzono możli 
wości taktyczne i logistyczne przy 
zaangażowaniu zpacznej ilości ra
towników.

A ndrzej R. T \czyno

O odnawialnych źródłach energii, a w  szczególności energii geoterm alnej rozmawiano 
ferencji przygotowanej przez Stowarzyszenie „Zrównoważony rozwoj -  Geoterm ia w  Polsce . Zaproszeni do Turku specjaliści 

opowiadali o możliwościach finansowania inwestycji związanych z ciepłem  z w nętrza ziem

M nowej techniki uk ładania wor-

- Z  energią jest coraz większy 
problem , dlatego też zw racam y  
uwagę na geotermię. Pod ziem ią  
są ogrom ne zasoby energii, do któ
rej m ożna się  dostać, m ożna ją  
wykorzystać, z  tym, że ten proces 
kosztuje. Sięgając jednak po nią  
m am y surowiec odnaw ialny, który 
m ożna wykorzystywać w dowolnej 
perspektywie czasu, to surowiec 
nasz, m iejscowy -  opow iadał o 
podziem nych  zasobach  M arek  
K aźm ierczak , p rez es  zarządu  
S tow arzyszenia Zrów now ażony 
Rozwój - G eo term ia  w Polsce 
im. Św. K rólowej Jadw igi, k tó ry  
w m iniony w to rek  przy jechał do 
T u rk u . Był jednym  z gości konfe
rencji pod h as łem  „E nerg ia g eo 
te rm a ln a  -  szan są  rozw oju pow ia
tu  tu re c k ie g o ”.

Ja k o  pierw szy, w ykład na te 
m at „M ożliwości p re fe ren cy jn e
go finansow ania inw estycji s łu 
żących  popraw ie efektyw ności 
en e rg e ty czn e j w o k res ie  2014- 
2020” dał d r D om in ik  S tanny 
z W yższej Szkoły B ankow ej w 
G dańsku . O pow iadał o dw óch 
m ożliw ych źród łach  finansow a
n ia -  bezzw ro tnym  czyli dotacji 
i zw rotnym  z p ro g ra m u  BOCIAN 
w ram ach  N arodow ego F u n d u 
szu O chrony  Ś rodow iska. C elem  
tego  d ru g ieg o  je s t  zw iększenie 
p rodukcji tzw. zielonej energ ii, 
pochodzącej z  instalacji w yko
rzystu jących  odnaw ialne źródła 
en erg ii. Na cały p ro g ram  p rze 
znaczono  570 m in złotych. B e
nefic jan tem  m oże zostać  p rzed 
sięb io rca . K w ota pożyczki m oże 
w ynosić m aksym aln ie  40 m in,
na o k res  g ó ra  15 lat. -W ym aga  
to jednak dużego zaaw ansow ania  
procesu inwestycyjnego -  wcze

śn ie j złoże m usi być rozpoznane, 
a odw iert w ykonany -  tłum aczył 
Stanny.

K onferencję p a tro n a tem  ob
jął s ta ro s ta  M ariu sz  Seńko. On 
tak że  zabrał g łos w tem ac ie  ź r ó - « 
deł odnaw ialnych , jed n ak  jak  
sam  przyznał w najbliższej sob ie 
kw estii, czyli ośw iatow ej. -Jako  
były dyrektor szkoły w iem , że trze
ba przyjrzeć się tem u tem atow i i 
praw dopodobnie w najbliższym  
czasie skup ić  się na odpowiednim  
kształceniu. E dukacja  społeczeń
stwa na tem a t funkcjonow ania  
odnaw ialnych źródeł energii jest

R B C LA M A  -----------

zbyt m ała  -  stw ierdził Seńko, m ó
w iąc o tw orzen iu  k ie ru n k ó w  n a 
uczan ia  idących  za po trzebam i i 
now ym i techno log iam i. Zapew nił 
też, że pow iat jako  sam orząd  b ę 
dzie s ta ra ł się  inw estow ać w kap i
tał ludzki, jak  rów nież prom ow ał 
odnaw ialne źród ła en e rg ii do 
stosow ania w .życiu codziennym  
przez m ieszkańców . -T o  właści
wy kierunek, który u nas nie jest 
jeszcze zbyt popularny — m ów ił s ta 
ro sta , pow ołując się na przykład  
naszych  zachodn ich  sąsiadów .

O p artn e rs tw ie  publiczno-pry- 
w atnym  jako źród le finansow a

nia inw estycji p roeko log icznych  
opow iadał Paw eł D ryl z firm y 
doradczej L ogos C onsu lting  sp. 
z o.o. -T o  w ażne tym bardziej, że 
W ielkopolska jest coraz bliżej m o
m entu , gdy n ie  będzie się ju ż  m oż
na załapać na pociąg z pomocą  
regionalną finansow aną  ze środ
ków unijnych, bo decydują o tym 
w skaźn ik i zam ożności wojewódz
twa. Coraz bliżej je s t do m om entu , 
gdzie ten kurek będzie co na jm n ie j 
przykręcony. Będzie więc potrzeba  
poszukiw ania  środków rów nież 
poza sektorem  publicznym  -  p rze 
konyw ał Paw eł D ryl. boxa

Jesteś  o szczędn ym  k ie ro w c ą?

S p r a w d ź  s ię  w

u lic a m i K o n in a

U w a ż a s z  s ię  z a  ś w ie tn e g o  k ie ro w c ę , k tó r y  je ź d z i  e k o n o m ic z n ie ?  

S p ra w d ź  s ię  w  „ R a jd z ie  o  k ro p e lc e ”, k o n k u rs ie , k tó r y  p ro m u je  
o s z c z ę d n y , e k o n o m ic z n y  i b e z p ie c z n y  s ty l ja z d y .

Rbclama

-p ią tek  8 :0 9 -

RODAMED

91. Korytkow ska 1 6 -  *00 ’ 1 
rod amed.pl

ęmdik biurofa ro d a m i-  
63 278 20 33

godzinv otw arcia:

t ' K A R Z E  SPE< JAJJŚC1:
- Pediatra
-  Radiolog
- Kardiolog
-  Laryngolog
- C h iru rg  plastyk
- C h iru rg
-  Ortopeda

P o ko n a j w y z n a c z o n ą  tra s ę  n a js z y b c ie j I n a jo szczę d n ie j. 
P rze ko n a j s ię  ja k  m a ło  pa li h y b ry d o w a  T o yo ta  A u ris .

N a g ro d ą  c u d o w n y  w e e k e n d  w  H o te lu  G o łę b ie w s k i w  K a rpa czu , 
g d z ie  d o je d z ie s z  z a ta n k o w a n ą  H y b ry d o w ą  To yo tą . Z a p isz  się już d z iś .

E ko log ia , zabaw a, b e z p ie c z e ń s tw o

O F E R U J E M Y :
‘ Tom ografia Kom puterowa
* Rcntgenodiagnostyka R1 C5
* Ultrasonografia U SC

PATRONAT MEDIALNY

P K ZŁC rffU

T O Y O T A
JBbteC @ofc6ievs& AUTO KAMIŃSKI

KONIN

O FER U JEM Y K R Ó TK IE  T E R M IN Y  O C ZEK IW A N IA  
O R A Z PR O FE SJO N A LN Ą  i M IŁ Ą  O B SŁU G Ę .

S z c z e g ó ły  i re g u la m in  k o n k u rs u  d o s tę p n e  w  s a lo n ie  T o y o ta  A u to  K a m iń s k i 

K o n in , u l. S p ó łd z ie lc o m  15, te ł.  6 3 -2 4 9 - 1 7 - 7 7
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WYNIKI
TABELE

Klasa A - Gr. 1 
6. kolejka

Fanclub -  Orły 1-4
Sokół II-GKS L 5-2
Victorla II -  Orlik 2-2
Czarni B -  Zjednoczeni 0-1
Warta P -  Czarni 0 3-2
Warta K-GKS Rz 3-2

Tabela
1.Zjednoczeni Rychwał 6 16 21-5
2.Sokół II Kleczew 6 12 21-13
3.Czarni Brzeźno 6 12 18-12
4.Warta Pyzdry 6 12 19-14
5.Victoria II Września 6 11 13-5
6.Orlik Miłosław 6 10 11-13
7.0rły Huta tukomska 6 10 13-9
8.Czarni Ostrowite 6 6 11-13
9.GKS Lisewo 6 6 10-14
10.Fanclub Dąbroszyn 6 6 10-19
11.Warta Kramsk 6 3 9-31
12.GKS Rzgów 6 1 4-12

7. kolejka (10-11.10)
GKS Rz -  Fanclub, Czarni O -  Warta K, 
Zjednoczeni -  Warta P, Orlik -  Czarni 
B, GKS L-Victoria II, Orły-Sokół II

Klasa A - Gr. 2
6.iolejka

Górnik-Sparta 2-1
Tur 1921 -  Baszta 7-0
Tulisla-Osiek Wielki 4-0
Nałęcz -  Teleszyna 4-2
Orzeł-GKS 2-1
SRW-Grom 1-3

Tabela
1.Tur 1921 Turek 6 16 33-3
2.Tullsia Tuliszków 6 13 23-5
3.Górnik Wlerzbinek 6 13 15-5
4.Baszta Przedecz 6 13 13-9
5.Orzeł Kawęczyn 6 13 11-9
6.Sparta Barłogi 6 10 16-13
7.SRW Luczywno 6 8 7-5
8.Grom Malanów 6 7 11-14
9.Nałęcz Babiak 6 6 12-18
10.Osiek Wielki 6 4 6-21
11.Teleszyna Przykona 6 0 3-25
12.GKS Olszówka 6 0 7-30

7. kolejka (10-11.10)
Grom -  Górnik, GKS -  SRW, Teleszyna 
-  Orzeł, Osiek Wielki -  Nałęcz, Baszta 
-Tulisla, Sparta-Tur 1921

Klasa O kręg o w a
9. kolejka

Orzeł-Wicher 2-0
Sparta -  Warta D 1-2
Strażak -  Górnik 4-1
Błękitni -  Polonus 3-1 Polonia K - Biały Orzeł 0-1 Lech II -  Pelikan 2-3
Wilki-Płomień 7-3 Dąbroczanka -  Rawia 3-2 Elana -  Włókniarz 1-0
Polonia -  Warta K 6-1 PKS-SKP 0-4 Polonia-Unia 2-2
Polanin-Hetman 2-0 Piast-Victoria 0 4-3 Kujawianka -  Sokół 1-3
ZKS -  Kasztelania 0-4 Orzeł -  Victoria W 1-4 Start -  Centra 2-1
GKS pauzował Olimpia -  Polonia L 1-3 Warta -  Nielba 3-1

Tabela Obra -  Górnik 1-1 Sparta -  Jarota 0-0
1.Strażak Licheń Stary 9 22 29-9 LKS -  Grom 2-2 Ostrovia -  Wda 7.10.2015
2.Błękitni Mąkolno 9 20 23-10 Tabela Tabela
3.Wicher Dobra 8 19 17-7 1.Górnik Konin 9 25 19-6 1 .Warta Poznań 9 21 21-7
4.Kasztelania Brudzew 9 19 15-8 2. Obra 1912 Kościan 9 23 27-6 2.Jarota Jarocin 9 21 11-4
5.Polonia Golina 8 15 24-9 3.Biały Orzeł Koź. Wlkp. 9 23 14-4 3.Lech II Poznań 9 17 20-5
6.Sparta Orzechowo 9 14 22-12 4.Polonia 1912 Leszno 9 22 30-11 4.Sokół Kleczew 9 17 20-6
7.Orzeł Grzegorzew 9 14 15-9 5. Vlctoria Września 9 16 25-11 5.Pelikan Niechanowo 9 15 14-8
8.Warta Dobrów 8 14 15-11 6.Vlctoria Ostrzeszów 9 13 22-16 6.Polonia Środa Wlkp. 9 14 13-10
9.Polanin Strzałkowo 8 12
10. GKS Sompolno
11. Wilki Wilczyn
12. Górnik Kłodawa
13. Płomień Nekla
14. Polonus Kaz. Bis.

8 11
9-20

14-11
8 10 20-18

8 8-21 
8 16-23

13-19
8-23
7-29
4-20

15.Hetman Orchowo 9
16. Warta Krzymów 9
17. ZKS Zagórów 8

10. kolejka (10-11.10) 
Hetman -  ZKS, Warta K -  Polanin, 
Płomień -  Polonia, Polonus -  Wilki, 
Górnik -  Błękitni, Warta D -  Strażak, 
Wicher -  Sparta, GKS -  Orzeł, 
Kasztelania pauzuje

Wielkopolska siatkówka

Jeszcze nie wiadomo, 
kto awansował

Po pierwszym turnieju kadetów  rozgrywanym w Kaliszu sytuacja w tabeli grupy 1 , była 
dobra dla zespołu UKS Piątka Turek. Dwa zwycięstwa w Kaliszu dały naszemu zespołowi 
pierwsze m iejsce. Jednak przed drugim turniejem , który rozgrywano w Turku, należało się 
liczyć ze zm ianam i. Która drużyna awansowała dowiemy się dopiero z kom unikatu WR  
W ZPS Poznań.

D rużyna kadetów  UKS P iątka Turek.

Liga K adetów
W  pierw szym  m eczu drugie

go turnieju w T u rk u  na parkiecie 
zagrały zespoły z Kalisza i Kwil
cza. W ygrana w  trzech  setach 
kalisk iego zespołu nie podlegała 
żadnej dyskusji. W ygranie 3:0 w 
setach  do 20, 19, 15 przybliżyła 
zespół A m bera do pierw szego 
m iejsca w tabeli g rupy  1. D ru
gie spo tkanie rozegrały  druży
ny z T u rk u  i Kalisza. Przewagi, 
rem isy  i zacięta w alka o każdą 
piłkę trwały w pierw szym  secie. 
W ygrana 28:26 kaliskiej drużyny 
w prow adziła nerw ow ość w szere-

IV liga -  Gr. Pld.
9. kolejka

11 10-19 
10 18-19 
9 17-20 
9 19-23

7. Dąbroczanka Pępowo 9 11 16-21
8. PKS Racot 9
9. Grom Wolsztyn 9
10. LKS Ślesin 9
11. Piast Kobylin 9
12. Rawia Rawicz 9 8 11-22
13.SKP Słupca 9 8 9-10
14.Polonia Kępno 9 5 12-23
15.Olimpia Koło 9 5 7-22
16.Orzeł Mroczeń 9 3 9-32

10. kolejka (10-11.10)
Biały Orzeł -  Grom, Górnik -  LKS, 
Polonia L -  Obra, Victoria W -  Olimpia, 
Victoria 0 -  Orzeł, SKP -  Piast, Rawia 
-  PKS, Polonia K -  Dąbroczanka

gi Piątki T urek .
D ruga partia niczym się nie róż

niła od pierwszej, oprócz tego, że 
zwycięstwo, 25:22, przypadło Piąt
ce. W ygranie drugiej partii dało 
podopiecznym trenera Malczew
skiego lepszy komfort gry,a mimo 
to walka o wygraną w dwóch ko
lejnych setach była bardzo wyrów
nana i zacięta. Ostatecznie jednak 
zwycięstwa 25:18 i 25:19 dały wy
graną 3:1, kaliskiemu Amberowi. I 
za sprawą drugiego meczu sytua
cja w tabeli się skomplikowała dla 
zespołu z Turku, który chcąc zająć 
1 miejsce w grupie, musiał wygrać

III liga -  Gr. II 
9. kolejka

Z.Nielba Wągrowiec 9 13 13-15 
8.Start Warlubie ■ 9 13 13-12
9.Elana Toruń 9 12 8-8
10.Sparta Brodnica 9 11 12-11
11. Unia Swarzędz 9 11 13-18
12. Wda Świecie 8 11 5-10
13. Włókniarz 1925 KaJisz 9 10 11-12
14. Centra Ostrów Wlkp. 9 6 11-26
15.Ostrovia Ostrów Wlkp. 8 4 6-12
16.Kujawianka Izbica Kuj. 9 0 5-32

10. kolejka (10-11.10) 
Pelikan -  Jarota, Nielba -  Sparta, 
Wda -  Warta, Centra -  Ostrovia, 
Sokół -  Start, Unia -  Kujawianka, 
Włókniarz -  Polonia, Lech II -  Elana

Plotkarski
Władysławów

Z jednym brązowym medalem wrócili reprezentanci powiatu tu
reckiego z lekkoatletycznych mistrzostw kraju w kategorii młodzi
ka, które odbyły się w Radomiu.

Ów m edal to zasługa Jakuba 
K alinowskiego z UKS Skoczek 
W ładysławów, k tóry  był trzeci 
na dystansie 110 m etrów  przez 
płotki. W arto odnotow ać, że pod
opieczny tren e ra  F loriana B erliń
skiego stracił do zwycięzcy tylko 
0,16 sek. Z resztą, po m istrzo
stw ach m ożna odnieść w rażenie, 
że W ładysławów płotkam i stoi, 
gdyż św ietny w ynik uzyskała 
także p ło tkarka K arolina Kołata.

R eprezentanci pow iatu tureckiego na zaw odach w R adom iu, czy
li (od lewej) K arolina K ołata, Ja k u b  K alinowski i Emilia Kolenda.

3:0 z najsłabszym zespołem  w gru
pie A, czyli M urow aną Gośliną.

P ierw sze dw a sety  trzeciego 
spotkania pom iędzy M urow aną 
G ośliną a P iątką T urek , były bar
dzo em ocjonujące i zacięte. D ru
żyny uzyskiwały w obu setach 
niew ielką przew agę, jednak  nie 
potrafiły jej utrzym ać. O statnie 
piłki w dw óch partiach  zostały 
w ygrane po 25:23 przez drużynę 
Piątki T urek . Prow adzenie 2:0 w 
m eczu sprawiło, że zespół Piątki 
odzyskał w igor i zaczął grać sku
tecznie w ataku i obronie.

Prowadzenie w spotkaniu 14:8, 
16:10 zapowiadało wygraną Piątki. 
Drużyna z T urku zdobyła kolejne 
punkty i odniosła wygraną 25:14 i 
w meczu 3:0. T ak więc po dwóch 
turniejach sytuacja w tabeli jest 
remisowa w punktach i setach. 
Kolejnym współczynnikiem do 
przeliczenia i pokazania końcowej 
kolejności są małe punkty. I  w tej 
sytuacji po dostarczeniu protoko
łów do WR WZPS Poznań zostaną 
przeliczone małe punkty i w kom u
nikacie zostanie ogłoszona końco
wa kolejność pierwszej grupy.

Tabela po II turnieju w Turku 
1 -2 .UKS Piątka Turek 4 7 10:4 
1 — 2. Amber Kalisz 4 7 10:4 
3. Murowana Goślina i  4 0:12

Drużyna kadetów UKS P iąt
ka Turek: Kacper ©chocki -  kar 
pitan, Artur Ko szal, Jakub Kolasiń- 
ski, Maciej Apelt, Miłosz Zieliński, 
M ichał Malczewski -  libero, Da
wid Gruszczyński, Maciej Piątek, 
O skar Laskowski, trener Andrzej 
Malczewski.

Opracowała: ika

Była czw arta, a do m edalu zabra
kło iej jedynie 0,03 sek!

Ó sm a w rywalizacji kulomio- 
tek  była Emilia K olenda z klubu 
UKS S prin ter Słodków. U czen
nica tam tejszego gim nazjum  i 
podopieczna tren e ra  R oberta Ro
siaka pchnęła trzykil ogram  ową 
kulę na odległość 10,70 m. Do 
brązow ego k rążka zabrakło jej 
nieco ponad m etra.

Dac
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X I

»ns pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .2

D om in ika  W in k le r sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .3

' sms pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .5 Justyna K ie ller sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t.fo to .6

Paulina G ąsiorek sm s pod nr 7 1 6 0 1  o treśc i: e t .fo to .1 0
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Wielkopolska siatkówka

Awans młodzików Piątki Turek
W

pięciu g rupach  elimi
nacyjnych na parkie
tach w T urku , Nowym 
Tom yślu, Kaliszu, K rotoszynie 

i W rześni rywalizowały zespoły 
młodzików. Jeden  turniej miał 
zadecydow ać o podziale na po
szczególne grupy: A, B, C. Naj
łatwiej je s t rywalizować w naj
silniejszej grup ie A, a drużyny z 
grup  B i C m uszą jeszcze walczyć 
w barażach, m yśląc o aw ansie do 
półfinałów i finałów.

Liga m ło d z ik ó w  
Drużyna UKS Piątka Turek

grała w grupie 2 w Turku, a ich 
przeciwnikami były zespoły Joke
ra i Rzemieślnika W  pierwszym 
meczu zagrały przyjezdne drużyny 
Rzemieślnik Kwilcz -  UKS SMS Jo
ker Piła. Po dwu setowej walce zde
cydowane zwycięstwo 2:0 (25:14, 
25:21), odniosła ekipa z Piły.

W drugim  m eczu Piątka T u 
rek  zm ierzyła się z Jokerem  Piła. 
Spotkanie praktycznie rozstrzy
gało, k tó ra  ekipa będzie pierw 
sza w grupie 2. Pierw sza partia 
była bardzo w yrów nana, ale i 
nerw ow a. O ba zespoły w począt
kowej fazie se ta  popełniały sporo 
błędów  i żadna z drużyn nie mo
gła osiągnąć przewagi. Pierwsi 
o trząsnęli się zaw odnicy Joke
ra, którzy zdobyli trzypunkto
wą przew agę, prow adząc 23:20. 
Jed n ak  po czasie d la drużyny 
z T u rku , p rzy  tym stan ie seta, 
podopieczni tren e ra  M alczew 

skiego zaczęli odrab iać straty  i 
doprowadzili do rem isu  po 24. 
W  końców ce dwie sku teczne i 
szczęśliw e akcje zostały w ygrane 
przez P iątkę i se t zakończył się 
zw ycięstw em  dla naszych - 26:24. 
W  drugim  secie, do stanu 6:5 dla 
Piątki, walka była w yrów nana, 
a z kolejnym i piłkami uw idacz
niała się przew aga turkow skiej 
drużyny. Prow adzenie, najpierw  
11:6, później 9:19 i 12:22, m usiało 
zaow ocow ać w ygraną 25:18 i w 
m eczu 2:0. Do pełnego szczęścia 
pozostało jeszcze w ygrać drugie 
spotkanie z drużyną z Kwilcza. W  
obu setach  Piątka T u rek  osiąg
nęła kilku punktow ą przew agę, 
k tó rą  system atycznie pow iększa
ła i w ygrała 2:0 (25:11, 25:13). Za
jęcie 1 m iejsca przez P iątkę dało 
jej aw ans do grupy  A.

W  grup ie  1, k tó ra  grała w No
wym T om yślu dużą n iespodzian
ką je s t pierw sze m iejsce zespołu 
z O stro  witego, k tórego  zaw odni
cy  ćwiczą i grają gościnnie w sali 
w  G iewartowie. D rugie m iejsce 
zajęła drużyna gospodarzy  z N o
w ego Tom yśla, a trzecie Jedynka 
Poznań.

Kaliski A m ber był gospoda
rzem  w grupie 3, w której oprócz 
gospodarzy grały zespoły z po
znańskich Rataj i Prosny Grabów. 
D rużyna z Grabow a stratowała po 
raz pierwszy w lidze młodzików 
i była tylko tłem  dla A m bera i 
Rataj. W alka o pierwsze m iejsce

rozstrzygnęła się w 
m eczu kaliskiego 
A m bera i poznań
skich Rataj. Po zacię
tej dwu setowej wal
ce wygrała drużyna 
UKS Rataje ZSO 4 
Poznań 2:0 ( 25:21,
25:19 i zajęła pierw
sze miejsce.

W  grupie 4 zde
cydow any faworyt 
k ro toszyński P iast 
w ygrał dw a spotka
nia z  G rom em  i Jaro
cinem , po 2:0 i zajął 
1 m iejsce. O drugą 
lokatę rywalizację 
zw ycięsko zakończył 
zespół G rom  Kalisz, 
k tóry  pokonał do 15 
i 22 M KS Jarocin.

W  grupie 5 go
spodarz turnieju 
P rogress W rześnia, 
okazał się najlepszy 
po wygraniu po 2:0 
z M urow aną Gośliną 
i Sokołem Kępno. W  
m eczu o drugą lokatę 
drużyna z M urow a
nej Gośliny pokonała
Sokół Kępno 2:0 (25:13,25:10). 

Podział na grupy -  eliminacje 2 
GRUPA-A

UKS MOS Czarni Ostrowite 
UKS Piątka Turek 
UKS Rataje ZSO 4 Poznań 
UKS Piast Krotoszyn

D rużyna młodzików UKS P iątka T urek grała  w składzie: M ichał M alczew ski- 
kap itan , A leksander P ikuła, K acper Ochocki, M ichał Buchelt, M aciej Apelt, M i
łosz Zieliński, K acper K uśm irek -  libero, O sk ar C zekalak, Dawid G ruszczyński, 
tren e r A ndrzej Malczewski.

KPS Progress Września 
GRUPA-B

Murowana Goślina 
MUKS Grom Kalisz 
MUKS Amber Kalisz 
UKS SMS Joker Piła 
MKS Kangur Nowy Tomyśl

GRUPA-C
MKS Jarocin
TG Sokół Kępno
UKS Prosną Grabów
GKS Rzemieślnik Kwilcz 
IUKS Jedynka Poznań

opracowała: ika

Lekkoatletyka

Jesienne starty lekkoatletów
W

 czwartek, 1 października, 
na boisku I LO w Turku 
odbył się miting lekko
atletyczny z udziałem młodych 

lekkoatletów z całego powiatu tu
reckiego. Organizatorem zawodów 
był ludow y Klub Sportowy „Mara
ton” Turek, który przy współudzia
le Urzędu Miejskiego, Starostwa 
Powiatowego, Ogniska TKKF „Tę
cza”, O środka Sportu i Rekreacji 
w Turku, zorganizował pierwsze 
jesienne zawody lekkoatletyczne.

O rganizowanie mitingów dwa 
razy w roku jest najlepszą selekcją 
i naborem  m łodych zawodników 
do klubu LKS „M araton” T urek . 
Prawo startu  w zaw odach mieli 
reprezentanci całego powiatu.

Zawody rozegrano w kategorii 
szkół podstawowych i gim nazjal
nych w następujących konkuren
cjach: 60m, 300 m, skok w dal, 
rzut piłeczką palantową, biegi 
długie na 600 m i 300 m, rzut kulą 
3 kg. i rzut kulą 5 kg.

Wyniki:
Szkoły podstawowe

Dziewczęta (klasy IV)
Bieg 60 m

1. Emilia Hubar-10;15-SP5Turek
2. Patrycja Szewczyk -11 ;03 -  SP 5 Turek
3. Agata Lityńska -11 ;43 -  SP 5 Turek

Piłeczka palantowa
1. Patrycja Szewczyk -  26,00 -  SP 5 Turek
2. Emilia Hubar -19,00 -  SP 5 Turek
3. Agata Lityńska -16,50 -  SP 5 Turek

Skok w dal
1. Emilia Hubar-3,30-SP  5 Turek
2. Agata Lityńska -  3,10 -  SP 5 Tu rek
3. Daria Oriigóra -  2,80 -  SP 5 Turek

Bieg 300 m
1. Emilia Hubar -1  ;06,30 -  SP 5 Turek
2. Gabriela Miszczak -1  ;10,28 -  SP 4 Turek
3. Daria Oriigóra -1  27,81 -  SP 5 Turek

Dziewczęta (klasy V)
Bieg 60 m

1. Aleteand ra SzEłągcwsta -  950 -  SP 4 T u rek 
Z Julia Lubas-10;11-SP 4 Turek 
3. Martyna Szalewska - 1 0;13 -  SP 5 Turek

Piłeczka palantowa
1. Julia Lubas -  26,50 -  SP 4 Turek
2. Oliwia Połatyńska -  25,50 -  SP 4 Turek
3. Daria Kubiak -  24,00 -  SP 5 Turek

Skok w dal
1. Julia Lubas -  3,48 -  SP 4 Turek
2. Natalia Jasiak-3,23- S P 5 Turek
3. Roksana Biernacka-3,18- S P 4 Turek

Bieg 300 m
1. Karalna Rudemcak-131,73-SP 5 Tuek
2. Kinga Kuplńska-1;03,12-SP 4 Turek
3. Natalia Jasiak-1;05,18 - SP 5Turek

Bieg 600 m
1. Aleksandra Kukuła -  226,11 -SP  1 Turek
2. Michalina Rosiak—2;32,71 -SP1 Turek
3. Klaudia Kręć -  3;03,77 -  SP 5 Turek

Dziewczęta (Idasy VI)
Bieg 60 m

1. Anna Wąglei -  8;79 -  SP Dziadowice 
Z Klaudia Nita-8;91-SP5 Turek 
3. Aleksandra Kubiak -  9;02 -  SP 5 Turek

Piłeczka palantowa
1. Patrycja Lyskawa -  38,50 -  SP 5 Turek
2. Aniela Wróblewska -  30,00 -  SP 1 Turek
3. Gabriela Grzebieiucha -  29,00 -  SP 1 Turek

Skok w dal

1. Natalia Wojtkowiak-3 ,9 4 -SP 5 Turek
2. Patrycja Lyskawa -  3,85 -  SP 5 Turek
3. Sara Buchali -  3,60 -  SP 4 Turek

Bieg 300 m
1. Klaudia Nita -1  ;00,55 -  SP 5 Turek 
Z Julia Wasilewska -1  £)0,81 -  SP 5 Turek 
3. Łucja Bałdyka -1,02,01 -  SP 5 Turek

Bieg 600 m
1. Aleksandra Kubiak -  2;14,96 -  SP 5 Turek 
ZWdoricaWlecaxek-2;19,11-SP1 Turek 
3. Emilia Kostrzewa—2;34,56 -  SP 1 Turek

Chłopcy (klasy IV)
Bieg 60 m

1. Oskar Wrtakowski - 1 0;01 -  SP 5 Turek 
Z Kacper Chojnacki -1023 -  SP 5 Turek 
3. Marcel Kaczkowski - 1 0;62 -  SP 5 Turek

Piłeczka palantowa
1. Marcel Rosiak -  32,50 -  SP 5 Turek
2. Olrwier Witkowski-27,50-SP1 Turek
3. Hubert Kaczkowski -  25,50 -  SP 5 Turek

Skok w dal
1. Oskar Wrtakowski -  3,55 -  SP 5 Turek 
Z Kacper Chojnacki -  3,51 -  SP 5 Turek 
3. Oliwier Witkowski -  3,29 -  SP 1 Turek

Bieg 300 m
1. Oskar Wrtakowski- 5 8 2 8 - SP 5 Turek 
Z Kacper Chojnacki -1  ;03,08 -  SP 5 Turek 
3. Hubert Kaczkowski -1  35,96 -  SP 5 Turek

Bieg 600 m
1. Oskar Witakowski -  2;10,71 -  SP 5 Turek 
Z Kacper Chojnacki -  2;19,09 -  SP 5 Turek 
3. Hubert Krakowski -  230,73 -  SP 5 Turek

Chłopcy (klasy V)
Bieg 60 m

1. Kacper Baranowski -1031 -  SP 4 Turek 
Z Kacper Kałużny - 1 0;54 -  SP 1 Turek 
3. Maciej Biskup -11 ;86 -  SP 1 Turek

Piłeczka palantowa
1. Kacper Baranowski -  31,00 -  SP 4 Turek

Z Sebastian Szmajda -  27,00 -  SP 4 Turek
Skok w dal

1. Aleksander Jerzak -  3,46 -  SP 1 Turek
2. Kacper Kałużny-3,42-SP1 Turek
3. Kacper Baranowski-3,10 -S P  4 Turek

Bieg 300 m
1. Sebastian Szmajda -1  ;00,21 -  SP 4 Turek 
Z Kacper Baranowski—1 ;03,10—SP 4 Turek 
3. Bartosz Błaszczyk -1  ;05,54 -  SP 1 Turek

Bieg 600 m
1. Bartosz Błaszczyk -  4;41,46 -  SP 1 Turek 
Z Aleksander Jerzak -  4;55,68 -  SP 1 Turek 
3. Kacper Kałużny—4;59,51-SP1 Turek

Chłopcy (Idasy VI)
Bieg 60 m

1. Hubert Kozelan -  8;16 -  SP 5 Turek 
Z Maciej Rem bas -  8; 83 -  SP Słodków 
3. Adam Szczepaniak -  9;11 -  SP Słodków

Piłeczka palantowa
1. Kacper Majcherek -  49,00 -  SP 5 Turek
2. Hufciert Kozelan -  48,00 -  SP 5 Turek
3. Mlosz Marcinkowski—46,50—SP 4 Tu rek

Skok w dal
1. Hubert Kozelan -  4,72 -  SP 5 Turek 
Z Maciej Rembas -  4,25 -  SP Słodków 
3. Bartosz Czekalski -  4,18 -  SP Słodków

Bieg 300 m
1. Hubert Kozelan -  54;60 -  SP 5 Turek 
Z Michał Czekała -  54;60 -  SP 5 Tu rek 
3. Piotr Stolarek -  54;60 -  SP 5 Turek

Bieg 1000 m
1. Paweł Rybak -  322,87 -  SP Słodków 
Z Krystian Szymczak -  328,08 -  SP 5 Turek 
3. Jakub Oriigóra -  3;54,92 -  SP 4 Turek

Gimnazja 
Dziewczęta 
Bieg 100 m

1. Karolina Sawicka - 1 3;02 -  G. Słodków 
Z Karalna Kołata - 13;57- G. Wtybbwów

3. Ewa Kubacka - 1 3;93— G. 2 Turek
Bieg 300 m

1. Anna Staszak -  48;81 -  G. VWadysławów 
Z Karolina Kołata-4 9 3 7 -  G. Wadysławów 
3. Nikola Jeske -  50;76 -  G. 2 Turek

Bieg 600 m
1. Aleksandra Rybak-1;54,66-G. Słodków 
Z Kamila Przybylska -1  ;56,87 -  G. Słodków 
3 Wfafe Kaźrósta-139,18-G. WtatystoAów 

Skok w dal
1. Kamila Przybylska -  4,56 -  G. Słodków 
Z Natalia Borowczyk -  4,23-G. 2 Tu rek 
3. Anna Staszak -  3,74 -  G. Władysławów

Kula 3 kg
1. Emilia Kolenda -10,88 -  G. Słodków 
Z Iga Kaszyńska -  820 -  G. 2 Turek 
3. Wktorta Wakwsta-757-G Wacławów

Chłopcy 
Bieg 100 m

1. Konrad Fomalczyk-1150-G. Kawęczyn 
Z Jakub KafcTcwski-12;18-G. Wadysiawów 
3. Marcin BonikowsW-12;74-G. 2 Turek

Bieg 300 m
1. Jakub Lempach-40;99-G.1 Turek 
Z Madej Rosiak -  44;92 -  G. Słodków 
3. Adam Kolasiński -45;67-G. 2 Turek

Skok w dal
1. Krystian Sznajder-5,63-G. Słodków
2. Jakub Lempach -  5,52 -  G. 1 Turek
3. Jakub Kalinowski -  5,13 -  G. Władysławów

Bieg 1000 m
1. Krystian Drabra -  3;1736 -  G Władysławów 
Z Adam Kolasiński -  324,08 -  G. 2 Turek 
3. Norbert Sękowski -  325,36 -  G. 2 Turek

Kula 5 kg
1. Bartosz-Zygmunt -  9,80 -  G. 2 Turek
2. Łukasz Pięta -  9,04 -  G. Władysławów
3. Bartosz Tończyk -  8,90 -  G. 2 Turek

opracowała: ika



ECHO TURKU 6 p a ź d z ie r n ik a  2 0 1 5  r.

OBWIESZCZENIE O PIERWSZEJ
LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI
nr KW KN1T/00046778/7
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza 
na podstawie art. 953 kpc podaje do publicznej wiadomości, że w dniu

23  Października 2 0 1 5 r o godzinie 0 9 :0 0

w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów 
Polskich 4 w sali nr 17, odbędzie się pierwsza licytacja nieruchomości- 
prawa odrębnej własności lokalu mieszkalnego położonego na IV piętrze, 
składającego się z jednego pokoju, kuchni,przedpokoju, łazienki z wc o 
łącznej powierzchni użytkowej 28,85 metrów kwadrat owych,położonego 
w Turku przy , ul.Spółdzielców 6/28, stanowiącego własność Mariana 
Łuczkowskiego,dla której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych 
w Turku prowadzi księgę wieczystą o numerze KW KN1T/00046778/7 
wraz z udziałem wynoszącym 2885/1692770 części wspólnych budyn
ku oraz współwłaścicielem działki gruntu objętej księgą wieczystą nr 
KN1T/00046310/9
Do lokalu mieszkalnego przynależy piwnica oraz balkon.
Suma oszacowania wynosi 61 000,00 zł. zaś cena wywołania jest równa 
3/4 sumy oszacowania i wynosi 45 750,00zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wyso
kości jednej dziesiątej sumy oszacowania, to jest 6 100,00zł. Rękojmia 
powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej 
banków uprawnionych według prawa bankowego najpóźniej w dniu 
poprzedzającym  przetarg zaopatrzonej w upoważnienie właściciela 
książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego 
postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można uiścić także na 
konto komornika:
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 
03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

FIRMA "STOLTUR" POSZUKUJE KANDYDATA NA STANOWISKO

SPECJALISTA DS. LOGISTYKI PRODUKCJI

Zadaniem zatrudnionej osoby będzie m.in.:
- planowanie produkcji
- koordynowanie i kontrola planów produkcyjnych
- analiza i optymalizacja poziomu zapasów
- monitorowanie i definiowanie wskaźników wydajności
Wymagania:
- wykształcenie wyższe lub średnie
- umiejętność obsługi pakietu MS Office oraz systemów zarządzania produkcją
- komunikatywność i umiejętność pracy w zespole

Osoby zainteresow ane prosim y o kontakt w  siedzibie firm y  
62-700 Turek, Al. Jana Pawła I I 6 

tel. 6 3 /2 8 0  26 20, e-mail: biuro@ stoltur.pl

OBWIESZCZENIE 0  PIERWSZEJ 
LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI 
nr KW KN1T/00047723/4
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza 

na podstawie art. 953 kpc podaje do publicznej wiadomości, że: w dniu

23  Października 2 0 1 5 r. o godzinie 9 .4 5  
*

w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów 
Polskich 4 w sali nr 2 1, odbędzie się pierwsza licytacja niezabudowanej 
nieruchomości rolnej oznaczonej numerem działki 132 o powierzchni 
1.1100 ha położonej w miejscowości Rzechta gmina 62-730 Dobra, 
stanowiącej własność Roberta Janiaczyka i Agnieszki Janiaczyk dla 
której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi 
księgę wieczystą o numerze KW KN 1T/00047723/4 
Działka nr 132 zalesiona położona w kompleksie leśnym.
Suma oszacowania wynosi 32 720,00 zł zaś cena wywołania jest równa 
3/4 sumy oszacówania i wynosi 24 540,00 zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysoko
ści jednej dziesiątej sumy oszacowania, to jest 3 272,00 zł. Rękojmia po
winna być złożona najpóźniej na dzień poprzedzający przetarg w gotówce 
albo książeczce oszczędnościowej banków uprawnionych według prawa 
bankowego, zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wy
płaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o 
utracie rękojmi. Rękojmię można uiścić także na konto komornika: 
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 
03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------ziwpy

L ikw idator z likw id ow ane j 
S półdzie ln i Kółek Rolniczych  

w e W ład ys ław o w ie  

z/s Russocice 34

in fo rm u je , że

d o k u m e n ty  kad ro w e  i p łacow e zn a jd u ją  się 
w  A rch iw u m  U sługow e „A K T A ” Z b ig n iew  

K ikow ski, ul. M iko ła ja  Reja 1B, 9 8 - 2 0 0  S ieradz, 
te l. 4 3  8 2 2  74  01 b iu ro @ a rc h iw u m -a k ta .p l

W YCIĄG  Z OGŁO SZENIA O ROKOW ANIACH

na sprzedaż rcerucbomośo o nr ewtd. 33&10. pow 0.0626 ha 
pot w obr. „B* m Tuffcu P^y Armi. Krppwe*. zabudowana^ budynkiem 
mJugowym (pow uźytk. 306.16 m2). KW KN1TiOOO3929€'2

Przeznaczenie w plnro podstar̂ owo tereny uMuę uzupetn^co 
zabudowa rmeazkarsowa powyz^ pierwszej kondygnao

Cena wywoławcza • 800 000.00 zł Sprzedaż zwotruona z VAT Zalicza 
40.000.00 zt.
Rokow anie • 14.12.2015 r., godz. 10:00 S tarostw o  Powiatowe, 
ul Kaliska 50. Tursk
kitormoqepod Łat |63)2223242M>46twwwb6> pcawtMiufwk pt

OBWIESZCZENIE 0  PIERWSZEJ LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI 
nr KW KN1T/00030943/0
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza na podstawie art. 953 kpc podaje do 
publicznej wiadomości, że w dniu

26  Października 2 0 1 5 r o godzinie 0 8 :3 0

w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów Polskich 4 w sali nr 20, odbędzie 
się pierwsza licytacja nieruchomości tj. lokalu mieszkalnego, położonego na II piętrze, składającego się z 
4 pokoi, kuchni, łazienki, przedpokoju, wc oraz piwnicy nr 06, o łącznej powierzchni użytkowej 63,3500 
metrów kwadratowych, położonego w Turku przy uI.P.O.W. 1/6 stanowiącego własność Agnieszki i Wojciecha 
małż. Kaczorowskich, dla którego Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wie
czystą o numerze KW KN1T/00030943/0, wraz z udziałem 6335/228470 w części urządzeń i innych części 
budynku, które nie służą do wyłącznego użytku właścicieli lokali oraz udziału wynoszącego 633/228470 części 
we współużytkowaniu wieczystym nieruchomości objętej księgą wieczystą nr KW KN1T/ 00030648/2 
Suma oszacowania wynosi 116 940,00, zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
87 705,00zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej sumy oszacowa
nia, to jest 11 694,00zł. Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków 
uprawnionych według prawa bankowego zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wypłaty 
całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można uiścić 
także na konto komornika:
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

Z149-DS

OBWIESZCZENIE 0  PIERWSZEJ LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI 
nr KW KN1T/00947722/7
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza na podstawie art. 953 kpc podaje do 
publicznej wiadomości, że: w dniu

2 3  Października 2 0 1 5 r . o godzinie 9 .3 0

w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów Polskich 4 w sali nr 2 1, odbędzie 
się pierwsza licytacja niezabudowanej nieruchomości rolnej oznaczonej numerami działek: 241/1, 10/2,21, 
755/2 o łącznej powierzchni 7,2568 ha położonej w miejscowościach : Januszówka, Piekary, Szymany, 
Młyny Piekarskie gmina 62-730 Dobra, stanowiącej własność Roberta Janiaczyka i Agnieszki Janiaczyk 
dla której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę w ieczystą o numerze KW 
KN1T/00047722/7
1/niezabudowana działka oznaczona numerem 241/1 o powierzchni 0,7700 ha a położona w miejscowości 
Januszówka
Suma oszacowania wynosi 15 380,00 zł zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
11 535,00 zł. Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej 
sumy oszacowania, to jest 1538,00zł.
2/niezabudowana działka oznaczona numerem 10/2 o powierzchni 3,4268 ha a położona w miejscowości Piekary
Suma oszacowania wynosi 81 860,00zł zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
61 395,00 zł. Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej 
sumy oszacowania, to jest 8 186,00 zł.
3/niezabudowana działka oznaczona numerem 21 o powierzchni 1,000 ha a położona w miejscowości Szymany 
Suma oszacowania wynosi 24 450,00 zł zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
18 337,50 zł. Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej 
sumy oszacowania, to jest 2445,00zł.
4/niezabudowana działka oznaczona numerem 755/2 o powierzchni 2,0600 ha a położona w miejscowości 
Młyny Piekarskie
Suma oszacowania wynosi 39 720,00 zł zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 
29 790,00 zł. Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej 
sumy oszacowania, to jest 3972,00 zł.
Rękojmia powinna być złożona najpóźniej na dzień poprzedzający przetarg w gotówce albo książeczce oszczęd
nościowej banków uprawnionych według prawa bankowego, zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki 
do wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można 
uiścić także na konto komornika:
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Choć na co dzień słucha Michaela Buble i  LemON

Aleksandra Szumińska z Turku przeszła do kolejnego etapu programu „The Voice of Poland 
2 0 1 5 ”. Wszyscy Jurorzy byli zgodni, że ma ogromny talent. Choć Piasek szwedzkimi przekleń
stwam i przekonywał turkowiankę (koninianko-turkowiankę), by wybrała jego drużynę, ona 
ostatecznie postawiła na Marysię Sadowską, bo jak  mówi, jest bliższa je j sercu.

Jako kilkulatka Aleksandra 
Szumińska wraz z rodzicami prze
prowadziła się z Konina do Turku. 
Jak mówi, śpiewa już od przedszko
la, ale jej talent zauważyła dopiero 
Izabela Ochota, jej wychowawczyni 
ze Szkoły Podstawowej n r 1. - Wtedy 
zaczęłam interesować się śpiewem 
ju ż bardziej na serio -  wyjaśnia mło

M a r ii Sadowskiej, 
je j sercu.

W okalistka w ybrała drużynę 
bo m uzyka, którą robi jest bliska

da wokalistka. Z inicjatywy nauczy
cielki brała udział w konkursach 
i festiwalach organizowanych w 
mieście, jak np. „Mikrofon, Scena i 
Ty”, w których zdarzało jej się zaj
mować jeśli nie pierwsze, to któreś 
z czołowych miejsc. W  Gimnazjum 
nr 1 muzyczną edukację kontynuo
wała pod okiem Anety Janiak, nie 
tylko podczas lekcji muzyki, ale też 
w szkolnym chórze.

-Talent Oli zauważyłam już, gdy 
chodziła do szkoły podstawowej. Kiedy 
przyszła do naszego gimnazjum, tak 
jak z  każdym wokalistą, zaczęłyśmy 
pracować nad emisją jej głosu, dyk

Muzyczne sukcesy Świderskich

Synowsko-ojcowskie więzi
Jacek i Kuba Świderscy mają już za sobą 

wspólny występ. Ojciec i syn zdobyli trzecie 
miejsce na festiwalu piosenki rodzinnej w Przy- 
konie. Postanowili tę synowskcbojcowską więź 
muzyczną pielęgnować i razem nagrali dżingiel 
promujący wyroby znanej marki spożywczej. Z 
zaskoczeniem przyjęli fakt, że znaleźli się w

Pielęgnacja ojcowsko-synowskiej więzi odbyw a się nie 
tylko na gruncie muzycznym.

gronie nagrodzonych!
W ybór ich wersji szesnastosekundowęj

(to dopiero trudność!!!) piosenki promocyj
nej JogobeDi może wskazywać, że pomysł 
byl strzałem w przysłowiową „dziesiątkę”. 
Bo na konkurs napłynęło ponad 1000 wy
konań, a wyróżnienie otrzymało niewielu.

Ale to chyba nic dziw
nego -  Jacek jest co 
prawda samoukiem mu
zycznym, ale za to Kuba 
już kształci się w klasie 
fortepianu w Szkole Mu
zycznej I stopnia w Turku. 
Poza tym, jak wiadomo, 
również mama Marzena 
m a muzyczne talenty. To 
zresztą ona pochwaliła się 
na jMirtalu społecznościo- 
wym dokonaniami swoich 
mężczyzn, co zostało i 
przez nas zauważone. Ca
łej rodzince Świderskich 
-  gratulujemy talentów.

Ika

cją, wyborem repertuaru adekwat
nym do jej wieku i możliwości Jednak 
koloryt i barwa jej głosu, których nie 
da się wyuczyć, były niepowtarzalne i 
jedyne w swoim rodzaju. Wiedziałam 
już wtedy, że mimo iż czeka ją  ciężka 
praca, osiągnie w przyszłości sukces -  
mówi Aneta Janiak. A jak podkreśla 
nauczycielka, droga nie była łatwa.

P r z y g o to 
wując się 
do festiwali, 
konkursów  
i koncertów, 
sz lifo w a ły  
warsztatwo- 
kalny. Poza 
tym udział 
w licznych 
im p rezach  
p o z w o l i ł  
u c z e n n ic y  
z d o b y w a ć  
p r a k t y k ę  
na scenie, 
uczył ją 
kontaktu z 
publicznoś
cią, poma
gał pozbyć 
się tremy,

dawał poczucie pewności siebie i 
wiary we własne możliwości. Wiele 
spędzonych godzin w sali muzycz
nej „33” sukcesywnie przynosiło 
efekty: wyróżnienia, nagrody na 
konkursach o różnej tematyce. 
Również .jedynkę” reprezentowała 
podczas festiwali „Mikrofon, Scena 
i T y 1, „Festiwalu Piosenki Obcoję- 
zycznej” czy „Wygraj Sukces”.

Także trzy lata liceum ogólno
kształcącego minęły jej śpiewająco. 
Nie b^do apelu, koncertu czy im pre
zy, w której nie brała by udziału. 
Także teraz, gdy coś się dzieje za
wsze przyjeżdża do Turku, by być

z przyjaciółmi. Ostatnio można ją 
było zobaczyć na scenie Miejskiego 
Domu Kultury podczas koncertu 
charytatywnego „Dach”, zorgani
zowanego dla pogorzelców z Win- 
centowa. -Warto robić coś dobrego 
dla ludzi. Poza tym trudu organiza
cji koncertu podjął się mój znajomy. 
W  Turku wiele osób nie wierzyło, że 
się uda, a ja  wiedziałam, że to ma  
sens i przyjechałam -  wyjaśnia

1'Malka od dwóch lat mieszka w 
Poznaniu, gdzie studiuje skandyna- 
wistykę i hebraistykę.

W  swoje możliwości nie bardzo 
wierzyła, bo sama nie zgłosiłaby się 
do program u „The Voice of Poland 
2015”, ale na szczęście zrobił to za 
nią ko lega Podjęła wyzwanie i poje
chała na precasting.

Jak podkreśla, to najtrudniejszy 
etap programu, bo najwięcej ludzi 
odpada W  specjalnym pomiesz

Podczas nagran ia program u z ju ro ra m i, tow arzyszyli je j przyjaciele oraz Aneta Jan iak .

czeniu prze
słuchiwane są 
pięcioosobowe 
grupy, które 
śpiewają dwie 
piosenki, po 
polsku i w ob
cym języku. 
A l e k s a n d r a  
wybrała Edytę 
Górniak i Ade
le, czyli bardzo 
trudne utwory. 
Ale udało się i 
przeszła dalej. 
Jak podkreśla 
Aneta Janiak, 
wybór piosenki 
„Niebo to my” 
z repertuaru 
Edyty Górniak, 
którą śpiewała 
będąc w gim
nazjum, był 
pewnym prze
łomem w ka
rierze wokalnej 
gim nazjalistki. 
Za jej wykona
nie otrzymała 
pierwszą na

N auczycielka muzyki zawsze w ierzyła, że Ola Szum ińska odniesie 
sukces. I udało się.

grodę na Festiwalu Piosenki Dzie
cięcej i Młodzieżowej w Koninie. 
Jak się okazało, przygoda z tym 
utworem nie zakończyła się.

-Kiedy Ola pojechała do War
szawy na precasting The Voice o f 
Poland, nie pozwolono jej zaśpiewać 
zaplanowanego utworu. Wtedy na 
myśl przyszła jej piosenka „Niebo 
to m y”, którą wówczas musiała za
śpiewać a capeUa, ponieważ nie 
miała do niej podkładu muzyczne
go. Piosenka przyniosła jej szczęście, 
Ola zakwalifikowała się do nagrań 
„Przesłuchań w ciemno*- dodaje na
uczycielka.

Mimo że udział w programie to 
duży stres, bo wcale nie jest pro
sto występować przed kamerami, 
ani umieć odnaleźć się wśród tak 
wielu znanych osób, a przecież 
trzeba dobrze wypaść. Aleksandra 
Szumińska poradziła sobie dosko
nale. Co więcej twierdzi, że udział 
w programie to bardzo ciekawe do
świadczenie i poleca wszystkim, by 
spróbowali.

Przed Tom sonem  i Baronem 
z  Afromental, Andrzejem Piasecz- 
nym, Edytą Górniak i Marysią 
Sadowską wystąpiła pod koniec

lipca. Emisja program u odbyła się 
w ubiegłą sobotę.

Jak można przeczytać na stronie 
internetowej „The Vdce of Poland" 
po wykonaniu przez turkowiankę 
„C ant H dp  Falling in Lowe” EMsa 
Presleya, cztery fotele się odwrócfly. 
Gdy skończyła śpiewać popłakała 
się ze szczęścia. -To były wielki emo
cje, tym bardziej, że jurorzy przede 
wszystkim oceniają sam głos, a nie 
widzą osoby - wyjaśnia Aleksandra. 
Pozostało jeszcze wybranie drużyny. 
Ostatecznie zdecydowała się na M a
rysię Sadowską, mimo że Andrzej 
Plaseczny przekonywał dziewczynę 
do siebie szwedzkimi przekleństwa
m i -Wybrałam Marysię, bo muzyka, 
którą robi jest dość bliska mojemu 
sercu -  wyjaśnia 194atka

Choć na co dzień słucha wszyst
kiego, co jej wpadnie w ucho, to 
zdecydowanymi faworytami Oli są 
Michael Buble i zespół LemON. 
Jednak podczas program u wybrała 
Ełvisa i podbiła serca wszystkich ju
rorów. Będziemy na bieżąco śledzić 
dalsze sukcesy studentki w progra
mie. Choć udział w „The Voice of 
Poland” to już duże wyróżnienie, 
życzymy jej, by go wygrała. ił
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$  S U ZU K I
M C A  K a źm ie rc za k Samuraj dla każdego
Suzuki SX4 S-Cross jest dostępny na polskim rynku już 

od jakiegoś czasu, ale cieszy się niesłabnącą popularnością 
wśród klientów. Zwłaszcza takich, którzy traktują auto w spo
sób użytkowy, a jednocześnie cenią sobie komfort podróżowa
nia, dobre właściwości jezdne i niskie koszty ekspoatacji.

ność, że wycieczka 
np. do lasu nie bę
dzie kłopotem.

Podróżujący S- 
Crossem  docenią 
nowoczesne wnętrze 
z bogatym wyposa
żeniem, które jest 
dostępne w standar
dzie. Do tego obszer
ny bagażnik (430 
litrów), większy niż u 
konkurencji. Japoń

czyk zaskakuje przestronnością, 
zarówno z przodu, jak i na tylnej 
kanapie, gdzie wygodnie zasiądą 
trzy dorosłe osoby, przy czym żad
na z nich nie powinna narzekać na 
ilość miejsca na nogi czy nad gło
wą. W arto wspomnieć również o 
dobrej jakości materiałów wykoń-

Po dwóch latach od premie
ry śmiało można powiedzieć, że 
auto z kraju samurajów odniosło 
spektakularny sukces. Świadczą 
o tym dane sprzedaży: w samym 
powiecie turkowskim Suzuki SX4 
S-Cross znalazł wielu nabywców 
w różnych grupach zawodowych. 
Ich liczba stale się powiększa.

Co zachwyca klientów? Prze
de wszystkim  now oczesna sty
listyka nadwozia, sugerująca 
że m am y do czynienia z autem  
aspirującym  do jazdy zarówno 
na równej szosie, jak i w terenie. 
M asywny przód z potężnymi 
kloszam i reflektorów, zgrabna 
sylwetka i ładny tył, to coś, co 
budzi zaufanie. D odatkowo wy
soki prześwit 17 cm  daje pew-

czeniowych i wysokim poziomie 
dopasowania elem entów  deski 
rozdzielczej.

Wszyscy z  pewnością docenią 
świetne właściwości jezdne. W 
opcjonalnym wyposażeniu znaj- 
dziemy system  AllGrip który, 
urucham iany jednym  praktycz
nym pokrętłem , pozwala na jazdę 
w czterech trybach: Auto, Sport, 
Snów i Lock, dopasowującymi się 
do warunków drogowych.

W trybie Auto, przeznaczonym 
do jazdy po równej nawierzchni, 
priorytetem jest niskie spalanie. 
Tryb Sport zwiększa radość z jazdy, 
obniżając między innymi czułość 

ESP i poprawiając 
reakcję silnika na 
gaz. Snów jest prze
znaczony do jazdy 
po nawierzchniach o 
niskiej przyczepności. 
Kiedy sytuacja stanie 
się naprawdę trudna, 
można skorzystać z 
funkcji Lock Działa 
do 60 k m /h  i spina 
przednią i tylną oś,

ułatwiając wygrzebanie się ze śnież
nej, błotnej bądź piaskowej opresji.

Suzuki SX4 S-Cross je s t do
stępny z silnikem  benzynowym 
o pojem ności 1,6 litra o mocy 
120 KM i m om encie obrotowym 
156 Nm. T a jednostka pozwala 
na oszczędną i dynam iczną jaz
dę, przy świetnej kulturze pracy. 
Średnie spalanie w cyklu miesza
nym  wynosi około 5,5 1/100 km, 
jednak w trasie możliwe jest zej
ście znacznie poniżej tej wartości.

Na koniec wspomnijmy o bez 
pieczeństwie. Producent posta
wił poprzeczkę bardzo wysoko.

Wzorowy poziom bezpieczeństwa 
S C rossa został potwierdzony mak
symalnym wynikiem 5 gwiazdek w 
teście zderzeniowym Euro NCAP

Reasumując, Suzuki SX4 S- 
C ross to auto idealne dla rodzin i 
osób aktywnych, potrzebujących 
auta wygodnego i przestronnego, 
przy tym mającego kompaktowe 
rozmiary i zwrotność. Do tego 
jeszcze dysponującego zwiększo
nym  prześwitem  i możliwością po-

Twoi d e a le r  Suzuki

M C A  K aźm ierczak  
ul. R ogatka 3c  

O p a tó w e k  k /  Kalisza 
(przy trasie Kalisz-Sieradz) 

tek 62 76 18 910
601 560 113

w w w .kazm lerczak.suzuki.p l

konywania przeszkód zarówno w 
mieście, jak i poza utwardzonymi 
szlakami, czy na zaśnieżonych 
lub piaszczystych szlakach. Co 
więcej, jeśli auto ma być przy 
tym oszczędne, dobrze wyposa
żone i niedrogie to S C ro ss  jest 
strzałem w dziesiątkę!

A' propos cen. Crossover Su
zuki z silnikiem benzynowym jest 
dostępny już od 59.900 zł (wersja 
z napędem  na jedną oś) i atrak
cyjnym pakietem ubezpieczeń. 
Auto oferowane jest również w 
kredycie dopasowanym do indy
widualnych potrzeb klienta, lub 
wygodnych ratach leasingowych. 
Możliwe jest także pozostawienie 
starego auta w rozliczeniu.

Wszystkie formalności moż
na załatwić na miejscu, w salonie 
MCA Kaźmierczak w Opatówku, 
szczególnie cenionym wśród 
klientów za jakość obsługi. Myśląc 
o nowym Suzuki warto właśnie 
tam się udać! (dom )
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ECOCORN

ECO-CORN Sp. z a  o. z zakładem w Przytonie, powiat Turek 

rozpoczyna W IELOLETNIA KONTRAKTACJE 

LUCERNY 

na lata 2016 -  2020.

ZAPRASZAMY DO STAŁEJ WSPÓŁPRACY.

Kontakt pod numerem telefonu: 608 587 605

N O W O  O T W A R T Y  S K LEP

Hurtownia Elektrotechnicz
(obok Intermarche)

PR AKTYKA LEKARSKA
d r  n a u k  m e d . M a r e k  B a k a la rz

specjalista ginekolog-położnik

- laser MonaLisa Touch ( le c z e n ie  n ie tr z y m a n ia  m o c z u  
re w ita l iz a c ja  p o c h w y  i je j  r e h a b i l i ta c ja  p o  p o r o d z ie )

- p r o f i la k ty k a ,  d ia g n o s ty k a  i le c z e n ie  s c h o rz e ń  
g in e k o lo g ic z n y c h

- a n ty k o n c e p c ja
- o p ie k a  n a d  c ię ż a rn ą
- USG  n a rz ą d u  r o d n e g o  i c ią ż y  (3 D , 4 D )

- USG  p ie rs i
- USG g e n e ty c z n e  p ło d u

wykonuje dr nauk med. Sofija Mandryka-Stankewicz,
spec, ginekolog-położnik, USG certyfikat FMF, 
USG PTG, UM w  Łodzi

przyjm uje: T u re k , u l. D obrska 2 2  
budynek Q D DobratelCI,nic

rejestracja: te l. 63  2 7 8  0 9  4 4  
pn. śr. cz. 1 2 .0 0 -2 0 .0 0  sb. 8 .0 0 -1 2 .0 0

UL. 3-GO MAJA 11 
6 2 -7 0 0  TU R E K

PN.-PT. 10-18, SOB. 10-14

PROMOCJA
! ŻAR Ó W K I LED  E-27 3W , 4W  , SW, 7W, 9W  ,12W 

BARWA CIEPŁA cena o d-5 ,2 4  PLN

PRZEWÓD YDYp 2X1,5 750V - 1 ,23/mb PLN

ul. Kolaka Saoca 7h, 62-700 Turek 
teiyfax« 278 39 05 
GSMM8 51G 148 843

9NAŚWIETLACZE LED 10W ,20W, 30W, 50W, BARWA 

CIEPŁA I ZIMNA cena oo - 25 ,4 6  PLN

OPRAWA HERMETYCZNA 2X36W - 3 4 ,4 4  PLN

evarrAWAiM*ooi kiAMańw
~2TO5ś

ASORTYM ENT:
GALANTERIA SKÓRZANA I Z EKOSKÓRY, 

MĘSKIE I DAMSKIE PORTFELE. 
TECZKI. AKTÓW KI, TORBY. TOREBKI. 

KOPERTÓWKI, PASKI.

ZAPRASZAMY

ZG ZO JT.K O M ffNa a c r
J a w n a

NAGROBKI, PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

PROMOCJA
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Debata w Szkole Podstawowej nr 1, czyli...

Jak wygrać wybory do samorządu
Jak pokazać młodym ludziom działanie dem okracji, jak  

przybliżyć im czym są wybory... tylko w praktyce. Dlatego  
też na korytarzach Szkoły Podstawowej nr 1  niedawno za
wisły plakaty wyborcze ze zdjęciam i, hasłami i programami, 
a w miniony czw artek przeprowadzono debatę wyborczą. O 
sobie opowiadali kandydaci do Samorządu Uczniowskiego.

W  czwartek, 24 września w 
Szkole Podstawowej nr 1 w Turku 
odbyła się... debata wyborcza. Nie 
miała ona jednak nic wspólnego 
ze zbliżającymi się ogólnopolskimi 
wyborami. Tego dnia swoje progra
m y wyborcze i kandydatury pre
zentowali startujący do Samorządu 
Uczniowskiego, w ten sposób pró
bowali nakłonić uczniów do głoso
wania właśnie na nich. Każdy miał 
2 minuty na zaprezentowanie sie
bie i swoich obietnic wyborczych. 
W  wypowiedziach kandydatów

Debatę przygotow ano w sali gim nastycznej.

znalazły się bardzo ciekawe pomy
sły, które chcieliby wprowadzić w 
życie szkoły. Gdy pytano ich jak 
chcą zrealizować swoje pomysły i z 
tym nie mieli problemu, udzielając 
konkretnych odpowiedzi. Wykazali 
się przy tym dużą odwagą, stając 
przed przedstawicielami klas i dy
rektorem.

-Bardzo cieszy nas fakt, że ucz
niowie startujących do zarządu  
SU  przyszli na debatę przygotowa
ni. D zięki temu uważam y ją  za 
udaną. Gdy wybory się zakończą,

K andydaci bez skrępow ania opow iadali o swoich program ach 
przed licznym audytorium .

przekonamy się, kto był najbardziej 
wiarygodny podczas wystąpienia 
jak  i podczas kam panii wyborczej 
-  ocenia Bożena M ielczarek, 
opiekun sam orządu.

Nie była to pierwsza debata w 
jedynce. Szkoła już po raz trzeci 
przystąpiła do akcji „Samorządy 
mają głos”. Jak mówi Bożena Miel
czarek, celem akcji jest wzmocnie
nie samorządności uczniów w pla  ̂
cówkach. W ybory są prowadzone 
zgodnie z demokratycznymi pro
cedurami, a sam udział w głosowa

niu, jak i kandydowanie cieszą się 
dużym zainteresowaniem uczniów.

-Postawa aktywności i  zainte
resowanie udziałem w życiu szkoły 
przekłada się na późniejsze zain
teresowania życiem społecznym i 
udziałem w „dorosłych" wyborach 
-  zapewnia opiekunka samorządu. 
Biorąc udział w akcji dzieciaki mają 
możliwość korzystania z materia
łów dotyczących wyborów, mogą 
też publikować aktualności i wyniki 
wyborów, a wszystko poprzez plat
formę wybory.ceo.org.pl. b o ra

Samochód zamienili 
na rowery i kijki

Zw ieńczeniem  ra jd u  było wspólne biesiadow anie przy ognisku.

Piosenki musicalowe, kabaretow e i operetkow e wykonali uczniowie i nauczyciel klasy  
śpiewu Szkoły Muzycznej II stopnia w Turku, prowadzonej przez Henryka Krańca. Koncert 
odbył się z okazji Międzynarodowego Dnia Muzyki.

W  ram ach  obchodów  dnia bez 
sam ochodu, S tow arzyszenie Zie
m ia T urkow ska, zorganizow ała 
rajd row erow y połączony z m ar
szem  pieszym  z kijkami. Im preza 
zaplanow ana była na 20 w rześnia, 
ale ze w zględu na fakt, że tego 
dnia było zim no i deszczow o, 
została przełożona na niedzielę 
27 w rześnia. U czestnicy rajdu, 
o godzinie 10.00, spotkali się na 
parkingu przy ulicy C hopina, a 
następnie podzielili się na dwie 
grupy. Pierw sza, licząca 10 osób, 
w tym  troje dzieci plus pies, z kij
kam i w ręk ach  weszli do lasu po 
lewej stron ie ulicy. T am  pokonali

siedm iokilom etrow ą trasę  szlaku 
czerw onego. Prow adzi on wokół 
lasu Zdrojki głów nie g ran icą  pol
no-leśną oraz w te ren ie  leśnym . 
M ożna na nim obejrzeć suche 
parow y, pom nik żołnierzy AK 
oraz trzy punkty  dydaktyczne. 
Row erzystów  było znacznie wię
cej, bo ponad trzydziestu. Oni z 
kolei ruszyli w  las po praw ej stro
nie Chopina, a następnie przeje
chali około 26 kilom etrów .

Po 2 godzinach wysiłku, wszy
scy spotkali się przy ognisku na 
park ingu  przy tu rkow skim  N ad
leśnictw ie. Czekało na nich roz
palone ognisko. Ił

M iędzynarodowy Dzień Mu
zyki. Dzień został ustanowiony 
w 1975 roku przez UNESCO. Od 
tego czasu, co roku 1 październi
ka, organizowane są wydarzenia 
artystyczne. Także w T urku kon
certy odbywają się od kilkunastu 
lat. W  środę 30 września, w auli 
turkow skiego liceum, odbyły się 
dwa koncerty. Przed południem  
w muzycznej uczcie uczestniczyła 
młodzież z „ogólniaka”, po połu
dniu uczniowie i nauczyciele Szko
ły Muzycznej I stopnia.

Przed publicznością zaprezento
wali się młodzież z wydziału wokal
nego Szkoły Muzycznej II stopnia 
Henryka Krańca. Klasę prowadzi 
doktor Stanisław Kiemer, adiunkt 
Akademii Muzycznej w  Łodzi,

Swoje um iejętności zaprezen
tował M ateusz Ułański.

który akompaniował wokalistom 
na fortepianie, a także śpiewał. Na 
klawiszach grał też Karol Mróz, ab
solwent łódzkiej Akademii Muzycz
nej, uczący gry na organach.

Jak mówił Kiemer, koncert jest 
okazją, by przed publicznością za
prezentować choć część tego, cze
go młodzież nauczyła się w ciągu 
ostatniego roku szkolnego. -Dla 
mnie, to podsumowanie dwóch lat 
pracy w szkole muzycznej Henryka 
Krańca -  mówił nauczyciel śpiewu.

Jak wyjaśniał Stanisław Kiemer, 
młodzież nie interesuje się operą, 
dlatego repertuar był zróżnicować 
ny. Ale także lżejsza muzyka wyma
ga umiejętności wokalnych, ale też 
improwizacyjnych -  swingowania i 
jazzowania, z elementami piosenki 
aktorskiej czy kabaretowej. -Oczy
wiście podczas zajęć wprowadzamy 
też elementy muzyki klasycznej, ale

O rganizatorem  koncertu  byl H enryk K ranc.

uzależnione to jest od rozwoju fizycz
nego głosu, bo nie zawsze wiek na to 
pozwala -  tłumaczył.

Dlatego koncert podzielony był 
na dwie części. W  pierwszej wystą
pili uczniowie. Agnieszka Dopie- 
ralska wykonała „W alca na tysiąc 
pas” Jacquesa Brela, tłum aczone
go na język polski,

M ałgorzata Pękasz zaśpiewała 
p iosenkę z tekstem  Juliana T u
w im a pod tytułem  „Pieniądze”, a 
M ateusz Ułański zaprezentow ał 
utw ór Tuw im a zatytułowany „Da
leki tygrys”.

W  drugiej Stanisław K iem er wy
konał: „N a spokojnym  ciem nym  
m orzu” M ieczysława Kało wieża, 
„Starego kaprala” Stanisława Mo
niuszki, a także „M owa ptaków ” 
do słów Juliana Tuwina, a także 
„N ew  York, New Y ork” Franka Si
natry. ił
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Firm a Schade Stal Polska Sp. z o.o. w Turku  
ul. Kolska Szosa 60

z a tr u d n i do p ra c y  osobę n a  s tan o w isko  
P ra c o w n ik  D z ia łu  K o n tr o li  Jakośc i

W ym agan ia :
-  w ykszta łcen ie  m in . średnie techniczne
- um ie ję tność p os łu g iw a n ia  się narzędziam i p o m ia ro w y m i
- znajom ość rysu nku  techn icznego
- dośw iadczen ie  na podobnym  stanow isku

Osoby zainteresowane proszone są o przesianie CV 
na adres e-mail: r.kujawa@ schade~stal.pl 

lub zadzwonić pod nr tel. 63 289 87 25

zSl/wk

SIGNO NIERUCHOMOŚCI 
Turek, ul. Szeroka 12

te l. 63 289 11 00. 888 177 666

1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 45 m3 Matejki - 89.000 zł
2. Domy:
- Turek, Os. Muchlin - 349.000 zł
- Turkowice - 330.000 zł
- Turek Os. Uniejowskie - 300.000 zł

3. Działki budowlane:
- Grableniec 1,48ha - 210.000 zł 

Zbiornik Przykona 621 m3 - 23.000 zł

w w w .signo.com .p l

PRACA

PRA CO W AŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2011 - 2014 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78.

L O K A L E
M I E S Z K A N I A

DO w ynajęcia powierzch
nie biurowe, warsztatowo- 
-magazynowe (z kanałem) 
w Turku; 602 389 405.

SA LO N  fryzjersk i dam - 
sko-męski „Ania” w Turku 
przyjmie fryzjerkę do pra
cy; 510 254 254.

DO w ynajęcia lokale obok 
„K a ru z e li” , pow. 80m 2, 
140m2, 580m2 lub w ca
łości 800m 2, w szy s tk ie  
media; 608 054 968.

ABĄ
N IE R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

605-430-225
63-241-89-41

Biuro czynne -  pn.-p l. 9.00-17.00 
62-510 Konin 

ul. Noskowskiego 1 4 /1 28  
www.ab«nieru(hom os(i.p l

TY  również możesz zostać 
Doradcą Klienta w Provident 
i cieszyć się z: kontaktu z 
ludźmi, elastycznych godzin 
współpracy, dodatkowego 
w ynagrodzenia. Zadzwoń 
lub wyślij smsa o treści d o 
radca” na nr tel. 600-400- 
380. Koszt połączenia wg 
taryfy operatora

B U D M E X  P rz e d s ię b io r 
stw o U sługow o-B udow la- 
ne z Tuliszkowa poszukuje 
pracow nika na stanow isko 
operatora koparki i koparko- 
-ładow ark i p rzy  budow ie 
sieci kanalizacji sanitarnych
1 wodociągowych. Wiek 20- 
45 lat, dośw iadczenie min.
2 lata. Oferujem y w ysokie 
wynagrodzenie; 63 278 03 
65 (biuro w godz. 8-15) zl7|/ikB
N IEM C Y  - praca dla opie
kunek  i o p iekunów  osób 
starszych. Wysokie zarobki, 
legalna praca, organizacja 
wyjazdu. Prom edica24 tel. 
507 061 877. 10Mttb
K U R S j .  n iem ieckiego od 
podstaw dla opiekunek osób 
starszych w Turku. Prome- 
dica24 zaprasza osoby z do
świadczeniem  w opiece do 
udziału w kursie. Praca po 
ukończeniu kursu gwaranto
wana. Zadzwoń i zapisz się 
-  tel. 507 061 877

DO w ynajęcia lokal han
dlowo-usługowy w Turku, 
ul. Uniejowska, pomiędzy 
Biedronką a Netto (nowy 
budynek); 60 2 3 8 9 4052]5/wk

DO w ynajęcia pomieszcze
nie w Turku, ul. Komunalna 
6E, pow. 200m 2, idealne 
pod m agazyny, w arsztaty, 
usługi, całość ogrodzona i 
monitorowana; 601 567 005; 
600 147 146.

zosw k

S P R Z E D A M  m ieszkan ie  
28m2, pokój, kuchnia, łazien
ka + piw nica, pom ieszcze
nie gospodarcze, 40.000zł. 
Chylin, gm. W ładysławów; 
663 560 770. ONI
SPRZED A M  lub zam ienię 
M5 (Os. W yzw olenia 6, I 
piętro) na M4 (I lub II piętro); 
603 794 357.
DO wynajęcia lokal użytkowy 
o pow. 43,3m2, położony w 
piwnicy budynku, ul. Kolska 
Szosa 6; 63 280 03 03.’  z l6 3 ik s

DO wynajęcia mieszkanie w 
Malanowie; 693 410 846. 
SPRZEDAM mieszkanie wła
snościowe 48,86m2 (księga 
wieczysta) w Turku, osiedla 
Młodych 10, blok z cegły, II 
piętro, 2-pokojowe, stan bdb., 
603 868990; 514 051 178.„73wk 
DO w ynajęcia od listopada 
kawalerka na Os. Wyzwole
nia; 726 194 656.

S P R Z E D A M  d z ia łk ę  
u z b ro jo n ą  w C ise w ie ; 
669 963 384.

SPR Z E D A M  posesję 65ar 
w Żeronicach, w tym duży 
garaż, pomieszczenie gospo
darcze; 604 323 347.
DO wynajęcia plac w Turku, 
ul. K om unalna 6E, idealny 
pod skład węgla, skup zło
mu itp., całość ogrodzona i 
monitorowana; 601 567 005;
600 147 146.
SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadają decyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481.
SPRZED A M  dom w stanie 
su ro w y m  z a m k n ię ty m  w 
m. Obrzębin; 607 799 105; 
723 753 203. IZMpe
S P R Z E D A M  działkę  5ar 
z m urow aną a ltan ą  na te 
ren ie  o g ro d u  E n erg e ty k ;
783 732 750.

3336w k

ZA RÓ B 1.200 £ pracując w 
Anglii- zatrudnimy opiekunki 
osób starszych. Znasz angiel
ski? Zadzwoń- Promedica24:
507 061 877
P R A C O W N IK  biu row y, 
wymagany język niemiecki;
508 948 414. 3Mlwk
Z A T R U D N IĘ  kierow cę z 
kat. B, jazda busem z plan
deką, trasy międzynarodowe, 
znajom ość języka niemiec
kiego lub angielskiego. CV 
i zdjęcie na adres: jarkpol@
° 2 . p l  3359wk

SPRZED A M  działki 15-aro- 
we (prąd i woda) oraz l,95ha 
ziem i ro ln icze j (III k lasa 
pszenno-buraczana) w Pięt
nie; 691 867 971. 
S P R Z E D A M  działkę  bu
dowlaną 15ar, położoną przy 
ul. S ło n eczn e j w T urku ; 
667 216 569.
S P R Z E D A M  d z ia łk i bu N IE R U C H O M O Ś C I

D O M Y

S P R Z E D A M  ta n io  za 
10.OOOzł pawilon handlowy 
15m2, kupiony w 2012r. w 
Obornikach - Przedsiębior
stw o W ielobranżow e M. 
Osses, wyposażony w wc i 
oc, stan bdb., do obejrzenia 
w Turku, ul. Nowa 22, w 
pobliżu Biedronki i Shella; 
693 254 767.

33 42 A

NOW E LOKALE DO W YN A JĘC IA
handlowe *  u s łu g o w e * medyczne

O gólna pow ierzchnia  270 m" 
(m ożliw ość dopasow ania do potrzeb klienta) 

Term in oddania  -  IV kw arta ł 2015

Turek, ul. Kolska Szosa 4
te l. 882 327 25^

dow lane w okolicy m iasta 
D obra, p osiada ją  w arunki 
zabudowy (w pobliżu media);
609 251 517.
S P R Z E D A M  działkę bu
dowlaną wraz oraz rekreacyj
ną z warunkami zabudowy. 
Ż d że n ice , gm. M alanów ;
668 595 634.

3375wk

DOM  - Obrzębin gm. Turek
- stan surowy zamknięty -
98,1 m2 -  290 000. 726k
ŻW IR O W N IA  Gm. Dąbie
-  z koncesją 430 000 ton - 
62900 m2 - 1 720 000

D O M  - Albertów, gm. Tu
rek, parterowy z poddaszem 
nieużytkowym, niepodpiwni- 
czony, stan surowy zamknięty
- 99,45 m2 -  185 000 726k
DOM  - Chrząblice gm. Bru
dzew- piętrowy, częściowo 
podpiwniczony + budynki go
spodarcze i garaż - 109,90m2
- 199 000
DOM  - Turek - do centrum 
400 m - parterowy z podda
szem użytkowym - 105 m2
- 450 000
D ZIA ŁK A  rolna z możliwo
ścią zabudowy zagrodowej - 
Piętno gm. Tuliszków -  1,55 
h a - 4 2  000; 605430225 
G O SPO D A RSTW O  rolne - 
okazja!!! - Stara Olszyna gm. 
Słupca- 11 ha - 480 000; 605 
4TO 225
L O K A LE użytkowe -  biu
rowe, usługowe, handlowe, 
produkcyjne, magazynowe - 
Turek, Koło (niski czynsz); 
605 430 225

DOM - Grabowiec, gm. Tu
liszków - doskonała loka
lizacja dla ludzi ceniących 
ciszę-tereny leśne 3,1 ha 
-136,84 m2 - 280 000 726k
D O M  Słodków  K olonia -  
w ielopoziom ow y z  podda
szem użytkowym  - 114,20 
m 2-350 000;605 430 2 2 5 . ^

P Ł O T Y  B E T O N O W E
W IA T Y  I G A R A Ż E  
PODMURÓWKA POD 
SIATKĘ (PANEL) ITP. 

SPRZEDAŻ RATALNA 
TRANSPORT I MONTAŻ 

T e l. 6Cn 7 6 8  6 7 9
G R A B IE N IEC  15

3£72wk

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (I4.00 
-16.00); 667 913 419. nMwk

PRANIE i czyszczenie ka
nap, foteli, krzeseł, dywa
nów, wykładzin, tapicerek 
samochodowych, czyszcze
nie wraz z suszeniem, dojazd 
gratis; 722 3 18 999.

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, kamery, auto- 
blokady. Instalacje telefo
niczne i teleinformatyczne. 
Skrzynki listowe przelotowe 
i nawierzchniowe z domo
fonem. Turek, Chopina 99.;
601 818 259

USŁUGI ogólne

C Z Y S Z C Z E N IE  dyw a
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562.

O G R O D Z E N IA
B E T O N O W E

- - ..... .«,$

P P H U  W U B E T
LASKI 13c

tel. 601 749 07?

P Ł O T Y
BETONOWE 

GARAŻE I WIATY 
PODMURÓWKI 

POD SIATKĘ I PANEL

PRODUKCJA
MONTAŻ

B E T O G R O L  
BR ATU  SZYN  24 
Tel. 785 267 757

P Ł O T Y
B E T O N O W E
W IA T Y  G A R A Ż E  

podmurówka do siatki i panela
• PR O DUKCJA  

• M ONTAŻ
• TR AN SPO R T

M u lti-B e t

603 701 544, 510 123 414

C ZY SZC ZEN IE  i impre
gnacja kostki brukowej, da
chów, e le k c j i ,  ogrodzeń. 
Tanio i solidnie! Gostek od 
kostek: 887 070 482. . 4

PŁOTY, WIATY, GARAŻE BETONOWE
(również w kolorze) 

PODMURÓWKI POD PANELE I SIATKĘ

T R A N SP O R T  osobowo- 
tow arow y busami 9-, 12-, 
16-, 20-osobow ym i, w y
cieczki, przysięgi, imprezy. 
ŻALU ZJE, rolety, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, mariaży, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195 ,r

P R A N IE  i cz y sz cze n ie  
dywanów, w ykładzin, ta 
p icerek  sam ochodow ych 
i meblowych, wysoka ja 
kość usług profesjonalnym 
sprzętem; 661 964 682.3J26wk

P R O D U K C J A  p ły te k  
chodnikowych kolorowych 
i obrzeży - krawężniki. Gra- 
bieniec 15; 691083352..,,..’  3273w k

P R O JE K T O W A N IE , za
kładanie, kompleksowa pie
lęgnacja ogrodów, min. opry
skiwanie, glebogryzowanie, 
wertykulacja, itp.; biuro@ 
fiora-garden.pl; 663 384 269;
691 655 275

P R O D U K C J A  i m o n ta ż  
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balu strady . PPHU 
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97;608-358-922. 
K A M IEN IA R STW O  WWW. 
nag robk i-starosta .p l 601- 
360-659.
T A R T A K  spalinow y, o b 
jazdowy. Cięcie drewna na 
m iejscu u klienta. 602 124 
977,63 272 21 79. 
U D R A ŻN IA N IE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal
nie. 882-402-000.
Ż A L U Z JE . Rolety. Plisy. 
Moskitiery. Nowość! Moski- 
tiery antyalergiczne; www. 
salon-rolet.com; 532 565 797; 
601813 595.

z52 w k

SIATKA ogrodzeniowa, słup
ki, montaż. Piętno, gm. Tulisz
ków; 63 279 21 71.
SPR ZED A Ż, montaż anten 
satelitarnych, naziem nych, 
systemy monitoringu, alarmy, 
komputery, drukarki, serwis; 
665 064 582.

z73wk

PR O D U K C JA  siatki ogro
dzeniow ej ocynkow anej i 
powlekanej, panele ogrodze
niowe, podmurówka, montaż, 
akcesoria, transport. Głogo
wa 37, gm. W ładysławów; 
664 494 239. |35-wl
P O D Ł Ą C Z A N IE  kuch  
n i g a z o w y ć h , n a p ra w a  
p łyt gazow ych , p ie k a rn i
ków, zmywarek, pralek itd.; 
663 470 182.

3345wk

BRA M Y, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 782 291 821.

USŁUGI budowlane

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603. ____

PLANUJESZ remont domu? 
Wszystkie prace remontowe 
od A do Z + stolarka meblowa; 
w w w .pidbud.republika.pl;
607418991.

334Twk

H U RTO W N IA  kostki bru
kowej, największy wybór w 
rejonie, towar dostępny od 
ręki. Układanie. Międzyle
sie 49A; 691 611 610.

T Y N K I m aszynow e ce 
mentowo-wapienne. solid
ne wykonanie, atrakcyjne 
ceny, dogodne te rm iny ;
881 779 849. 33l9wk

Zakład Tapicerski
Tapicerstwo samochodowe 

Naprawiamy tapicerkę samochodową 
Ekspresowa naprawa tapicerek samochodów 

ciężarowych i dostawczych 
Kompleksowa naprawa mebli tapicerowanych 

Tapicerowaniedrzwi-wysjuszanie
T u re k , u l. K aliska 2 0 , te l .  7 8 3  5 0 6  7 2 3

Przewozy osobowe do
N i e m i e c .  H o l a n d i i  i B e lg i i

produkcja - montaż - transport 

GOLMEX -  Tarnowski Młyn 40A
606 813 494; 63 214 5 0 1 2  www.golmex.eu

Wyjazd codziennie.
Zabieramy i podwozim y pod  dom . 

^M oż liw ość  zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
p iq ty  kurs 50%, a  10 GRATIS.
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REM O N TY , malowanie, 
gipsow anie, gładzie, pa
nele, płytki, regipsy, staro- 
-tynki;725 475 970. *

3385w k

UKŁADANIE kostki bruko
wej, tarasy, schody, powierzch
nie do 100m2, odwodnienia 
terenu; 733 571 172.

3224wk

P R O JE K T Y  a rc h ite k to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.

3263wk

U K Ł A D A N I E  k o s t 
ki brukow ej i g ran itow ej; 
669 800 310.

3327wk

TARTAK ANTEK: więźba 
impregnowana, łaty, kontr-łaty, 
deski szalunkowe, transport. 
Altany ogrodowe itp. Małoszy- 
na 53A; 692 957 620. 
R E M O N T Y , szpach low a
nie, malowanie, docieplanie 
poddaszy , tynk i ozdobne, 
przeróbki wewnątrz-dom o- 
we; 725 248 470.

2960w k

DACHY - pokrycia dachowe: 
b lachodachów ka, dachów 
ka, papa, podbitk i dacho
we, orynnow anie, obróbki 
b lacharskie; 513 895 492; 
665 177 924.

3016wfc

R E M O N T Y , wykończenia 
wnętrz, łazienki, docieplenia, 
malowanie, zabudowy pod
daszy, gipsy, płytki, panele 
itp., duże dośw iadczenie i 
solidność; 668 300 771.

3210da

TYNKI maszynowe cemen- 
tow o-w apienne (cem ent + 
wapno + piasek), dogodne 
terminy, szybki czas realiza
cji; 663 150 197.
B R U K A R ST W O  -  usługi 
budowlane, produkcja, mon
taż przydomowych oczysz
czalni. 721-100-506, 605- 
468-643.

2507/KW

BUDOWA domów, garaży, 
ociep len ia budynków , do
cieplenia poddaszy, stropy, 
k link ier oraz deskow anie, 
papowanie dachów. 609-168- 
746, 726-027-405.
TY N K I maszynowe cemen- 
towo-wapienne, posadzki ma
szynowo; 669 411 6 0 0 .,,^  .

3369w k

M U R A R S T W O , budow a 
dom ów , garaży. 668-230- 
722.

2517KW

M U R O W A N IE  klinkieru , 
płoty, ogrodzenia z pustaka 
łupanego. 660-001 -689.25]?/KW 
Ż W IR O W N IA  MARKO - 
Marek Krysiak, Międzylesie 
5A k/Turku; 63 279 65 69;
691 379 535. Usługi transpor
towe - samochody skrzyniowe 
i wywrotki, HDS. Transport 
od 1 t-24t. Wynajem koparki, 
ładowarki, spycharki, Cat. 5gB

Ż W IR O W N IA  M A R K O
- Marek Krysiaki - Między
lesie 5A k/Turku; 63 279 65 
69; 691 379 535 Sprzedaż i 
transport: czamoziem, glina, 
piasek zasypowy. 
B E T O N IA R N IA  MARKO
- M iędzylesie 5A k/Turku 
Marek Krysiak - producent: 
63 279-65-69; 691 379 535. 
Bloczki fundamentowe, pu
staki żużlowe, keramzytowe
- wszystkie wymiary. Trans
port HDS na budowę. Ceny 
do negocjacji. 557k
Ż W IR O W N IA  M A RK O  -
Marek Krysiak, Międzylesie 
5 A k/Turku 63 279 65 69; 691 
379 535: piasek płukany 0-3 
mm, pospółka, 0-4 mm, 0-22 
mm, żwir płukany 2-8 mm, 
żwir płukany 8-16 mm, inne 
kruszywa. Transport 5t, lOt,
18t, 26t.’ 557k

B ETO N IA R N IA  MARKO
- Marek Krysiak, Międzyle
sie 5A k/ Turku, producent; 
63 279 65 69; 691 379 535, 
bloczki fundamentowe, cegła 
protherm  i cerpol , putaki 
żużlow e i kerm azytow e - 
w szystkie wymiary. Trans
port HDS na budowę, ceny 
do negocjacji! S57l
Ż W IR O W N IA  M A R K O
- M arek K rysiak, M iędzy
lesie 5A k/Turku; 63 279- 
65-69; 691-379-535. piasek 
płukany 0/2 mm, pospółka 
0-4 mm, 0-22 mm, kruszy
wo 2/8, 8/16, 16/32, 32/64, 
kam ień  do o c z y sz cza ln i, 
czam oziem , g lina , piasek 
zasypowy. Transport 5t, lOt,
18t.

557k

ROLNICZE

F.H. IW ONA Roman Łaszcz 
oferuje kwalifikowany m a
teriał siewny zbóż ozimych, 
nasiona poplonow e - gor
czyca, facelia, łubin, rzepik, 
słonecznik i szeroką gamę na
sion traw. Punkty sprzedaży: 
Turek, Kolska Szosa 28/13 
- 604 213 656; 669 223 099; 
63 280 52 65 i Głogowa 37 - 
601 719 862.

z66wk

P R Z Y C Z E P A  n iska w y
wrotka 3,5 tony, C-328 za
rejestrowany, glebogryzarka, 
kopaczka do ziem niaków ; 
695 653 380.

3371 wk

U R S U S  C - 3 6 0 ,  s ie w -  
nik Poznaniak , rozrzutnik  
dwuosiowy, Tur do C-330; 
603 529 936.

3371wk

KABINA do Ursusa C-360, 
pług trzyskibowy, przyczepa 
D-47;661 599 054.

3371wk

TA N IO ! A gregat upraw o
wy, g ru b er śc ie rn iskow y , 
jak nowy, ceny przystępne; 
785 755 645.

3353wk

PILN IE! Rozrzutnik oborni
ka dwuosiowy po remoncie; 
665 348 309.

3372wk

URSUS C-328 przerobiony 
na trzydziestkę, pług 2-skibo- 
wy grudziądzki, kultywator, 
brona 3-ka oraz sortow nik 
do ziemniaków; 697 557 504; 
781 242 695.

3386 wk

PSZ E N IC A  70 gr/kg, żyto 
55 gr/kg, ziemniaki jadalne 
80 gr/kg. Ciemień, gm. Ka
węczyn; 782 494 190. ,

3374w k

PSZEN ŻY TO  ozime Twin- 
go, w ubieg łym  roku na
byte z C entrali N asiennej; 
508 295 061.

33l3wk

Z I E M N I A K I  j a d a l n e ;  
605 442 917.

X sprzedam

G ARAŻE blaszane
od 1500  zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30. 
0607 680 103. „ m

G A R A ŻE blaszane, bra
my g arażo w e; 605 630 
987, 603 689 920, www. 
ja s -stal.pl

S P R Z E D A Ż  k a m ie n i 
ozdobnych ogrodow ych, 
grysu, otoczaki. Grabieniec 
15; 691 083 352.

W Ó Z E K  inw alidzki e lek 
tryczny i wózek ręczny, oba 
nowe, cena do uzgodnienia; 
797 513 233.

337Jwk

DREW NO kominkowe brzo
za, o lcha, dąb i opałow e 
sosna oraz zrębka tartaczna, 
dobre ceny, transport gratis; 
665 918 615.

3312wk

D R E W N O  opałow e: dąb, 
akacja, jesion, brzoza, olcha, 
klon, grab, buk, sosna, trans
port gratis; 603 649 714.3|?3wk 
SKŁAD Węglowy MARKO 
- Marek Krysiak- Międzylesie 
5A k/Turku 63 279 65 69; 691 
379 535, miał węglowy, wę
giel kamienny, ekogroszek, 
węgiel brunatny sortowany, 
transport!r  S57k

NA UK A

► kupię

DANPOL
ZDZIECHOWA
•-Maciory 
• -  Knury
Odbiór z gospodarstwa 

Płatność gotówka 
lub szybki przelew

Tel. 6 0 8  4 3 9 1 2 5  
Tel. 609 218 648

BYDŁO - kupię każde rzeź
ne, gotówka, odbiór z gospo
darstwa; 785 569 688. , , .

2988wk

►  sprzedam

335«wl

O B O R N IK , dowóz gratis 
782 154 827.

3366 wi

B Y C ZE K  i ja ło szka 2-ty- 
godniowe, rasa mięsna BB; 
885 107 053.

3377wk

RÓ ŻNE

Garaże
blaszane

wzmocnione
Bramy

garażowe
Kojce dla psów

S P R Z E D A M
maszyny rolnicze:
-  c iągn ik i od eo km do ibokm

- p ra s y  ro lu ją c e
- ro z rz u tn ik i o b o rn ik a
-  a g re g a ty  u p ra w o w e
- s le w n ik i

Tel. 5 1 0  1 4 8  8 4 2  
5 1 0  1 4 8  8 4 0  
7 2 5  4 0 8  0 0 2

T E L E F O N Y  K O M Ó R - 
K O W E  -  serw is, odbloko
w yw anie , PLm enu, skup, 
sprzedaż, w ym iana, komis. 
Turek, ul. M ickiew icza 6, 
tel. 694 356 062

z6/DS

T E L E F O N Y  kom órkow e 
nowe i używane, bez abona
mentu i rachunków, akceso
ria do telefonów, ładowarki, 
b a terie , panele , uchw yty. 
Turek, ul. M ickiew icza 6, 
tel. 694 356 062. z6/us
T E L E F O N Y  kom órkow e 
nowe i używane, skup, sprze
daż, w ym iana, akceso ria , 
serw is: odb lokow yw an ie , 
PLmenu. Dobra, ul. K iliń
skiego 32.; 603 368 787. 
BEZPŁA TN IE odbiorę sta
ry, zepsu ty , n iep o trzeb n y  
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.

3354wfc

[R F® (*)3X 33(H 3  
Dowóz, montaż GRATIS cały kr^ 
M. 83 2228105. 616101339.

512245075. 6967535M
H o b s l . i l  . p l

W IA LN IE i młynki porusza
ne silnikiem elektrycznym. 
Cichów27;691 685 083.,.., A

2M7wk

PŁUGI obrotowe, zgrabiarki, 
przegrabiarkLdo siana, siew- 
niki, rozrzutniki obornika, 
rozsiewacze nawozu i inne 
maszyny; 697 158 226. 3367wfc 
Z IE M N IA K I p aszo w e z 
d o w o ze m , 3 0 g r za Ikg ; 
606 494 597.

► k u p i' <

S K U P  k a s z t a n ó w ;
692 497 798; 667 426 916.

3325wk

K U PIĘ drzewa: sosna i ol
cha, ścięte lub do wycięcia; 
603 493 084; 607 583 512 .„ „ .

3332wk

K U P IĘ  drzew a liśc iaste ;
693 885 210 lUłwŁ
K U P IĘ  akordeon  H orch; 
63 288 38 60.

33«3wfc

O SK  K u rs y  Z aw o d o w e 
Zenon K urzaw a Turek ul 
M ilewskiego 10, tel. (63) 
289 40 03, 697 463 005 
prowadzi kursy: - na prawo 
jazdy  kat: B, B I, A, A l, 
A2, AM, T - rozpoczęcie 
08 .10.2015 r (czw artek  
godz: 16:00, na prawo jazdy 
kat: C, CE, BE - rozpoczęcie 
12.10.2015 r (poniedziałek) 
godz: 16:00, - kurs „K ie
rowca wózka jezdniowego " 

rozpoczęcie 07.10.2015 
r (czwartek) godz: 16:00, - 
szkolenie okresowe kierów 
ców kat: C i D - rozpoczęcie 
06.10.2015 r (wtorek) godz:
18:00, - Kwalifikacja Wstęp
na Przyspieszona - rozpoczę
cie 06.10.2015 r (wtorek) 
godz: 18:00, - Kurs spawalni
czy, - Kurs pilarek ręcznych, 
wykaszarek, podkaszarek, 
-K ursA D R, - Kurspalaczy 
CO, - Kurs HDS, - Kurs 
K oparko-ładow arki- roz
poczęcie 04.10.2015r. (nie
dziela) godz. 10:00, Badania 
psychologiczne: 12.10.2015 
r (poniedziałek) od godziny 
8:00, 17.10.2015r. (sobota) 
od godziny 8:00, Pracownia 
Psychologiczna Słodków 49 
(trasa Turek-Tuliszków) zWS

TANIEC - nauka tańca towa
rzyskiego dla par, osób samot
nych, pierwszy taniec dla no
wożeńców; 784 089 970. łłV1< ,

3Q45wk

ANGIELSKI - doktor angli
styki K rzysztof Przygoński 
zaprasza na zajęcia języko
we. Małe grupy! Tylko 135zł 
za miesiąc nauki (2 godziny 
tygodniowo). Ogromne do
świadczenie! Miła atmosfera! 
Gwarancja sukcesu! Zapisy 
telefonicznie: 665 114 652; 
www.t-expert.com.pl

A G R O B K I
GRANIT, LASTRICO, RENOWACJA, 

ROZBIÓRKA DO POGRZEBU

JA M  IG N A C Z A K
Turek, ul. Lutosławskiego 2 (vis-a-vis Nadleśnictwa)

2 J o i^ 9 684 ceny do negocjacji

USŁUGI FINANSOWE TOWARZYSKIE

A T I Z
POŻYCZKI GOTÓWKOWF

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

TEL. 63 245 22 66 
KOM. 600 280 855

SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego 3]8]

A U TO  - M O TO

zl25/lk;i

Z a d z w o ń  
6 0 0  4 0 0  2 8 8

Tu zn a jd z iesz

szybką
pożyczkę

na jasnych  zasadach
PROVIDENT POLSKA S.A. 

Koszt połączenia wg taryfy operatora.
dtl/15/WK

POŻY CZK I na oświadcze
nie do 5.500zł. Chwilówki 
do 2.000zł. Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu); 
663 808 055. 2

M A SZ  w ydatki zw ią za
ne ze świętem listopado
wym? Weź kredyt z niską 
ratą! Z  w ypłatą  do ręki! 
601 388 826.

_________________________________________ z42wk

LO M BA RD . Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefo
ny, laptopy, rtv i inne). Skup 
zło ta i srebra - najw yższa 
cena. Turek, ul. Armii Kra
jowej 28, tel. 63 278 31 99; 
www.lombardlider.pl z6/WR
SZYBKA pożyczka w Euro 
P rovidus na dow olny cel, 
decyzja w 15 minut! Infolinia: 
660 111 444. Konsultantka: 
784 541 724.

z7«wk

K RED Y TY  dla osób z zaję
ciem komorniczym, wypłata 
do ręki; 669 479 630.

z42w k

K RED Y TY  konsolidacyjne! 
Długi okres kredytow ania, 
szybka decyzja! 63 256 04 
04.

z42wk

K REDYTY na znicze, kwia
ty, rower, pralkę, samochód, 
remont, na co tylko chcesz! 
721 791 988.

z42wk

K RED Y TY ! Nie biegaj od 
biura do biura! U nas możesz 
porównać wiele ofert kredy
towych, bankowych i poza 
bankowych! 721 791 988. 
K REDYT dla działalności na 
oświadczenie do lOO.OOOzł! 
601 388 826.

z42 w k

NIE m asz konta w banku? 
M asz n ie u d o k u m en to w a
ne dochody? Nie szkodzi! 
K redyt na ośw iadczenie z 
wypłatą do ręki! 63 256 04
04.

?42w

MATRYMONIALNE

P O Z N A M  kob ie tę  do 42 
lat, która pow ażnie m yśli 
o życiu , chce założyć ro
dzinę i zam ieszkać na wsi; 
535 354 413.

3380w k

kuplę

SKUP
P O JA ZD Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

7 9 2 - 3 7 1 - 9 7 8

KASACJA «  
POJAZDÓW

Skup pojazdów 
powypadkowych, 

zniszczonych.
Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

504-166-391

K a s a c j a  
p o j a z d ó w  
-  r e c y k l i n g

Skup aul powypadkowych, 
skorodowanych, ta lych 

oraz motocykli. 
Wydajemy zaświadczenia 
do Wydziału Komunikacji

6 0 1  - 7 4 5 - 3 3 5

K  A S  A  < .1 X 
r o n / i f t ó u

Skup pojazdów 
powypodkowych, 

zniszczonych
Wystawiamy zaświadczanie 
o wycofaniu z eksploatacji

6 0 3 -6 0 3 -7 4 2

SKUP samochodów, stan i 
marka obojętne, dokument do 
wyrejestrowania, gotówka od 
ręki; 785 372 086.

A U TO -skup, 700 zł/tona, 
o d b ió r  w łasnym  t r a n s 
portem, gotówka od ręki- 
783 725 110.

Z Ł O M U J bezpiecznie! Nie 
daj się n a b ra ć .pokrętnym  
h an d la rzo m  na lew e z a 
św iadczenie o złomowaniu 
lub fikcyjną umowę sprze
daży! Złomuj pojazd w pro
fesjonalnej stacji demontażu 
w Turku - Słodków Kolonia. 
Płacimy gotówką, transport 
bezpłatny; 63 278 50 03; 601 
791 974.

i7ZWK

A U TO -skup, wszystkie, 1 zł 
za lkg; 888 460 461. zJO/wfc



AUTOZŁOM OW ANIE po
jazdów: powypadkowe, całe 
i motocykle. Wydaj emy za
świadczenia do Wydziału Ko
munikacji. 785-193-979. n<w 
K U PIĘ każde auto do 1500 
zł, stan techniczny obojętny. 
693-731-006.
A U T O Z Ł O M O W A N IE ,
skup aut całych, pow ypad
kowych, odbiór od klienta. 
Wystawiamy zaświadczenia 
do Wydziału Komunikacji. 54- 
286-54-88; 5 1 2 -3 0 1 -4 4 1 .^^

sprzadam

O P E L  V ec tra  B 2.0 TDI, 
1999r., 5.000zł lub zam ia
na na m niejszy  z  dopłatą;
609 170 718. 333Owl
VW  C aravelle 9-cio osobo
wy, poj. 2.4, 1994r.oraz mo
tocykl Kawasaki GPX 600R 
Ninja; 665 918 615. 3321wlt
VW Passat B5 FL 1.9 TDI, 
130 KM, 2002r., zarejestro
wany w kraju, ważne opłaty, 
sprawny w 100%, z ekono
m icznym  silnikiem  diesla, 
285,674 km, 7900zł do ne
gocjacji; 604 340 771. 335Owk
TO YOTA A uris - 08r., Notę
- 12r., Seed - 09r., Proceed
- 10r., C3 - 12r., 207 - 12r., 
Zafira - l i r . ,  Corsa - 12r., 
Rio - 14r., A -klasa - 07r., 
Focus - lir ., Astra IV - 13r.; 
605 258 587.

LEKARSKI!

I G ABINET LEKARSKI
C H IR U R G IC Z N Y

L E C Z E N I E  Ż Y L A K Ó W
U S G  z y ł  i t ę t n i c

D a r iu s z  J a n ia k
sp e c ja lis ta  chirurg  

T u r e k ,  u l.  G o r z e ln ia n a  1
( D o m  U s łu g  U p .)  

Przyjęcia w  środy, piątki od  Qodz I ć f0
r e je s tr a c j i  t e l  6 0 3  3 9 9  4 6 4  

t e l .  7 2 2  3 9 9  4 6 4
-USG dopp te rw w skie  żył i tę tn ic  
-U S G  tę tn ic  s z y jn y c h  
-U S G  b rz u c h a , ta r c z y c y  
-S k le ro te ra p ia  
- lecze n ie  o yyrzodzeń  ź y łn y c h

2< I OS

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

B a r b a r a  S tru g liń s k a
-  b a d a n ia  U S G
-  s o n d a  d o p o c h w o w a  

T u r e k ,  u l.  G o r z e ln ia n a  2 4  
c z w a r t e k  o d  1 5 .3 0  i in n e  
d n i  p o  u z g o d n ie n iu  te le 
f o n ic z n y m  te l .  6 3  2 7 8  4 0  

3 5 ,  6 0 9  7 9 5  2 6 9
-------------------------------------- --- I17/DS

LO G O PED A  mgr Bożena 
T ułacz p rzy jm uje w p o 
niedziałki i piątki od godz. 
16.00 w Sinturze, ul. Kolska 
19. Rejestracja telefonicz
nie: 600 031 875. ,376wk

G A B IN E T  Psychoterapii 
- problemy psychiczne, pro
blemy w związkach, trudno
ści wychowawcze, sytuacje, 
kryzysowe. Medix, ul. Fol
warczna 1.; 604 8 14 549.z77wk

G A B IN E T
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Jorostow Dowicto

Turek, ul. Armii Krajowej 21 

tel. 63 276 22 39
czynne: środa w godz. 14.00 ■ 20.00

G A B IN E T  L E K A R S K I  
specjalista cłiorrifa wownętrznyc

KAR D IO LO G
lek. mad. Marcin Krupa

ECHO S E R C A  z d o p p le re m  
d o p p le r  tk a n k o w y  

H O LTE R  EKG
E K G , W iz y ty  d o m o w e  
E K G  w  d o m u  p a c je n ta

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 656 117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
T u r e k ,  ul. G o r z e ln ia n a  1 

(D om  Usług II p )

C H IR U R G IA  
Dr n .m ed . ANDRZEJ KRĘGIEL 

specja lista  ch iru rg

- leczenie żylaków odbytu
- konsultacje chirurgiczne
- drobne zabiegi chirurgiczne
- kontrole poszpitalne 
-jNSzywki* an tyalkohoio we

przyjmuje
Turek, Folwarczna 1, td .  501 030 716 
poniedziałki od 10.00, czwartki od 16.00 

' — www.chlrurgiaturek.pl — *

D E R M A T O L O G IA
lek. MAGDALENA KRĘGIEL
mi. asyst. Kliniki Dermatologii UM wŁodii

>  choroby I alergie skóry
>  ocena złośliwości znamion
>  bezoperacyjne usuwanie: 

brodawoaków, wtókniaków, kurujek
>  medycyna estetyczna

- powiększanie ust, BOTOX
- leczenie nadpotliw ości 

Turek, Folwarczna 1, teł. 501 030 707 
<—  w w w .ch lru rg ia tu re k .p l

GABINET
UROLOG ICZNY

Lek. A rkadiusz M atusiak

Turek, ul. Dworcowa 7
Czynny co dz ie n n ie  o d  16.30 

te l. 693 281 836
-USG
- BEZOPERACYJNE  

kruszenie kam ieni 
w  ramach ubezpieczenia

Z1JWKJ15

S K L E R O T E R A P IA
- l e c z e n ie  ż y l a k ó w

R A D O S ŁA W  SKIBA
www. le c z e n ie ,  fu re k , p l

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

| -  leczenie owrzodzeń żylnych

- USG jamy brzusznej 
Gtórw/ Lokarsto - przyj.: wt i cm. od 
Tunk, ul. Gorzelniani 1 (Dom Usług)

Rejestracja: tel. 503 044 886 aiail

D I A B E T O L O G
G ab ine t lekarski

la k . J o a n n a
B arto s z-C h  m ie lą

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetotogu

• leczen ie  cukrzycy  i s tanów  
przed cukrzycow ych , EKG

Turek, ul. K a liska  51 
P rzy jęc ia  w  ś ro d y  

po uzgo d n ie n iu  te le fon icznym .
R ów n ież  inne  te rm iny  

t e l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8
214-DS

L A R Y N G O L O G IA
I Prywatny Gabinet Lekarski www.leczenie.turek.pl

1. Prof. dr h a b . m e d . W o jc iech  G o lu siń sk i

2. Dr n. m e d . P io tr P ie ń k o w sk i

3. Dr n. m e d  P a w e ł G o lu siń sk i

DIABETOLOG L e c z e n ie  cukrzycy , EKG 
SPECJALISTA CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 

S y lw ia  S ty p u łk o w s k a  S k ib a

Turek, ul. Gorzelniana 1, Dom Usług II p. 
Przyjęcia: poniedziałki od godz. 16.00

R e jc itra c jn
te le fo n ic zn a

501 089 213
Rejestracja telefoniczna 

telefon stacjonarny 6 3 -2 4 9 -1 3 -1 5  
od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 
lub telefon kom órkowy 6 6 7 -4 4 5 -8 8 2  

od poniedziałku do piątku 10.00-20.0fl

Konin, u l. P o w stań ców  W ielko p o lsk ich  16

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  O K U L I S T Y C Z N Y  
d r n . m e d .  K IN G A  H A D Ł A W -D U R S K A

s p e c j a l i s t a  c h o r o b  o c z u

Turek, ul. Brow arna 20, tel. 63 289 36 85
(w e jś c ie  o d  u l. P i łs u d s k ie g o  p rz e z  s a lo n  o p ty c z n y )

G A B IN E T  <3E>
S T O M A T O L O G IC Z N Y

Turek, ul. S k rz e tu s k ie g o  3 
(osiedle Zapałczane)
do jazd od ul. U n ie jow skie j 

lub S łoneczne j
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00-18.00

wtorek, 8.00 -14.00, środa 15.00 -18.00 
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20 00 

środa 13.00 - 15.00, 18.00 - 20.00
piątek 16.00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00 
--------------------------------------------------

G A B IN E T  LE K A R S K I 
A n drze j K A Ł U Ż N Y

specjalista ch iru rg
- USG piersi
* leczenie chorób nowotworowych
- USG jamy brzusznej
- laparaskopowe operacje 

woreczka żółciowego
Tel. 697 724 498

G A B IN E T Y  L E K A R S K IE  
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK D o r o ta  W ie s io łe k
-  b a d a n ia  U S G  - c e r t y f i k a t
-  s o n d a  d o p o c h w o w a
- U S G  p ie r s i
-  k r io t e r a p ia  n a d ż e re k  
W izyty: czwartek po uzgodnien iu

te le fon icznym : 695 423 767 
INTEHNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 

K r z y s z to f  W ie s io łe k
-  ta k ż e  b a d a n ia  U S G  
W izyty po uzgodnieniu te lefonicz
nym : te l. 600 92 91 06.
T urek, O sedle M iranda 13

-------------  ------------------ ----------------- ŹT27D5

U S G  D o p p le ra
L e k . A g n ie s z k a  A m b r o z ia k  

m l a s y s te n t  w  M S W iA  w  Ł o d z i

N o w o c z e s n y  s p rz ę t  
d o  b ad a ń  U S G

- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dop p le ro w sk ie  tę tn ic: szy jnych  

kończyn  do lnych  i górnych

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, ul. Folwarczna 1

5 1 0  5 1 0  9 4 0
-------w w w .am brorned ica l.p l —ń/WK/IS

elek. Marcin BAKALARZ
Klinika Neurologii 
Uniwersytetu Medycznego 
w Łodzi

• k o n s u lta c je
NEUROLOGICZNE

• U S G -d o p p le r  
tętnic domózgowych
(tętnic szyjnych i kręgowych) 

Wizyty w Turku po uzgodnieniu 
telefonicznym 691 69 28 69

il0 /6§

ECHO TURKU

R e d a k c ja
uL K olska Szosa 3  
62-700 T u re k  
tel./fax. 63 278 53 41 
interw encje: tel. 63 289 18 88 
e-m ail: echo@ turek.net.pl 
w w w .echoturku.net.pl

W Y D A W C A : W ydawnictwo Przegląd Koniński sp. z o.o.
R E D A K T O R  N A C Z E L N Y : A n d rz e j Jarek
Z A S T Ę P C A  R E D A K T O R A  N A C Z E L N E G O : Iw ona K u jaw a  
R E D A G U J E  Z E S P Ó Ł : O lga  Boksa, W ies ław  K lecha, Iw ona Łechtań- 
ska, D o m in ik  Szczap, A ndrzej R . Tyczyno, P rzem ysław  Zając  

oraz w sp ó łp raco w n icy : D aw id  C ytrow ski, Ryszard Troczyński, Beata 
Grzelka, M ichał Jarek
B IU R O  O G Ł O S Z E Ń : Turek, ul. Kolska Szosa 3, tel. 63 278 53 41
Redakcja zastrzega sobie praw o dokonywania skrótów i poprawek w nadsyłanych tekstach.
M ate ria łów  nie zam aw ianych nie zwracam y. Za treść ogloazeó i reklam  n ie  odpowiadamy.

N A K Ł A D : 7.000 egz. D R U K : A G O R A  S.A., 64-920 Piła, ul. Krzywa 35

GABINET LEKARSKI 
Włodzimierz Kubecki 

Specjalista chorób wewnętrznych

- porady w zakresie chorób wew.
- badanie EKG
- w izyty domowe

Turek, Gorzelniana 1 (Dom Usług) 
Czwartki od godz. 16.00 

Inne terminy po uzgodnieniu tel.

509  9 42  310

PRYWATNY GABINET 
KARDIOLOGICZNY

Konin, u l.  P o z n a ń s k a  1 1 6  (d o ja z d  a u to b u s e m  5 8 )

Wykonujemy: echo serca, EKG, testy wysiłkowe, 
Holter EKG i ciśnieniowy, parady kardiologiczne.

D a w -M e d
A p a ra ty  s łu c h o w e  
kMk. ul. Arnik Kfcęowaj 21 
W. ń3 278 22 39 '  " - Y *  '
czynna: pn pi 9 .00  - 16.00 * '

• cyfrowe aparaty słuchowe
• systemy wspomagające słyszenie
• akcesoria tanio bateriel 
■ wkładki antyhałasowe i antywodne
• badanie słuchu
• dofinansowanie w PCPR i NFZ

jjfU'

USG naczyń obwodowych
(wykonuje lek med. Z. Duchnlewska)

P rz y jm u ją  leka rze :

Zlfil Duchfliflwska -  ka rd io lo g  
p o n ie d z ia łk i od g od z . 15 .30, so b o ty  od  9 .00  
re j. te le fo n ic z n a : 6 0 7 -2 2 4 -9 5 4

Sławomir Kępski -  kardiolog
w to rk i, cz w a rtk i od  godz. 15.30, re j. te le fo n ic z n a : 6 0 5 -6 1 8 -2 0 5

Paweł Michalski -  ka rd io lo g  
środy, p ią tk i od  15 .30, re j. te le fo n ic z n a : 7 30 -800-311

Gabinet kontroli stymulatorów serca, kardlowerterów (ICD) 
oraz układów resynchronizujących (CRT)

EWI Świderek* -  k a rd io lo g  
p o n ie d z ia łk i od  15 .30, re j. te le fo n ic z n a : 5 0 1 -4 3 4 -2 2 7

OFERTY PRACY Y OFERTY PRACY
Kierowca samochodu ciężarowego: prawo 
jazdy kat. C+E, świadectwo kwalifikacji, karta 
kierowcy, umowa na czas określony, cały etat, 
transport międzynarodowy kraje UE, 1750 
zł brutto,A.H.T. GILTRANS Adrian Gil, Długa 
Wieś 24A, 62-730 Dobra, Tel. 725 836 012. 
Pracownik produkcyjny: dwie zmiany, pn- pt 
8-16,16-24, 24-8, umowa zlecenie, pół etatu, 
praca przy maszynach do suszenia warzyw, 
pilnowanie odpowiedniej temperatury w su
szarni, 2000 zł brutto, ECO-CORN Sp. z o.o., 
Ul. Komunalna 12, Psary, 62-731 Przykona, 
Tel. 608 587 605.
Pracownik biurowy: doświadczenie w realiza
cji min. 1 projektu realizowanego ze środków 
zewnętrznych, znajomość zagadnień programu 
LEADER, znajomość języka angielskiego w 
stopniu komunikatywnym, jedna zmiana, pn- 
pt 8-12, umowa na okres próbny, pół etatu, 
aktywizowanie społeczności lokalnych poprzez 
prowadzenie spotkań informacyjnych i szkoleń, 
podejmowanie działań na rzecz integracji lokal
ne) społeczności, tworzenie i prowadzenie baz 
danych, działania promocyjne LGD, inicjowanie 
i realizowanie projektów krajowych i międzyna
rodowych, współpraca z mediami, wykony
wanie bieżących czynności wskazanych przez 
Koordynatora, 1200 zł brutto. Turkowska Unia 
Rozwoju -  T.U.R., Ul. Kolska Szosa 3, 62-700 
Turek, Tel. 63 289 36 57.
Technik farmaceutyczny: min. średnie kierunko
we, trzy zmiany, pn- pt 7.30-15.30,9-17,12-20, 
sb 8-16, umowa na czas określony, cały etat, 
obsługa pacjentów, obsługa kasy fiskalnej, 2775 
zł brutto. Nowa Farmacja Sp. z o.o., Ul. Wiejska 
71/6,15-351 Białystok Tel. 607 466 004.

Serwlsant/elektryk: min. zawodowe kierun
kowe preferowane średnie elektryczne, min. 2 
lata praktycznego doświadczenie w elektryce, 
prawo jazdy kat. B, mile widziane uprawnie
nia, umowa na czas nieokreślony, cały etat, 
naprawa i serwis urządzeń chłodniczych, 
przeprowadzanie przeglądów konserwacyj
nych oraz usuwanie awarii w zakładach prze
mysłowych na powierzonym terenie, 3500 zł/ 
brutto. GEA REFRIGERATION POLAND Sp. z 
o.o., Ul. Hryniewickiego 10/24, 81-340 Gdy
nia, Tel. 58 627 63 90.
Cukiernik: min. zawodowe kierunkowe lub 
min. zawodowe w przypadku przyuczenia, 
dwie zmiany, pn-pt 6-14, 22-6, umowa na 
czas określony, cały etat, praca na cukierni- 
-wypiek ciast, bułek słodkich, pączków, 2000 
zł/brutto. Piekarstwo K. Ogrodowczyk, Ul. Po
łudniowa 3, 62-709 Malanów, Tel. 63 289 26 
96, 63 288 39 59.
Kucharz: min. zawodowe kierunkowe, mile 
widziane prawo jazdy kat. B, jedna zmiana, 
pn-sb 7-15 ,10-18  (naprzemiennie), umowa 
na czas określony, cały etat, przygotowywa
nie posiłków, organizacja pracy w kuchni, 
1800 zł/brutto+ premia uznaniowa. Spół
dzielnia Socjalna „POWRÓCISZ TU", Ul. Kol
ska Szosa 3, 62-700 Turek, Tel. 63 289 36 
57.
Robotnik drogowy: jedna zmiana, pn-pt 6-14, 
umowa na czas określony, cały etat, prace 
pomocnicze przy budowie dróg i ulic, 1800- 
2000 zł/brutto. Przedsiębiorstwo Robót In
żynieryjno -  Drogowych „Turdrog” Zygmunt 
Kucharski, Ul. Górnicza 10,62-700 Turek, tel. 
601 743 692.

Z M IA N A  S IE D Z IB Y  ul. Korytkowska 2 Turek 
w ww. saIus-mikowski.pl__________ teL 726 41 41 41

GABINET CHIRURGICZNY zabiegi na najwyższej
** klasy sprzęcie

gastroskopia, rektoskopia, USG - Doppler j. brzuszne], sutka, 
tarczycy,prostaty,naczyń krwionośnych, krlochlrurgia. 
laserochlrurgia.elektrochirurgia,leczenie owrzodzeń 
żylakowatych,bezbolesne usuwanie żylaków odbytu,

zabiegi chirurgicze, usuwanie zmian na skórze, 
biopsje, wszycie Esperalu

_______________ CHIRURGIA ESTET Y C Z N A ____________
- z 101 flk>
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N
a boisku Zespołu Szkół 
w Pęczniewie odbyły się 
IX Powiatowe Zaw ody 
Sportow o-Pożarnicze. Ich o rga

nizatorem  był Zarząd Powiatowy 
Związku O chotniczych Straży 
Pożarnych RP w Poddębicach, 
przy w spółpracy ze S tarostw em  
Powiatowym w Poddębicach, 
U rzędem  Gminy w Pęczniew ie 
i K om endą Powiatową PSP 
w Poddębicach.

W  zaw odach wzięło udział 13 
drużyn m ęskich  i 6 żeńskich, 
reprezentu jących  gm iny powia
tu Poddębickiego. T radycyjnie 
rywalizowało w sztafecie 7 x 50 
m i ćwiczeniu bojowym. W śród 
drużyn m ęskich , bezkonku
rencyjni byli druhow ie z OSP 
K rzem ieniew  z gm iny Dalików, 
w yprzedzając o 4,5 punktu  OSP 
W ilczyca z tej sam ej gm iny. D ru
żyny z  gm iny Uniejów wypadły 
bardzo przeciętnie. D rużyna OSP 
Brzeziny, p rezesa  P iotra Kozłow
skiego, zajęła ósm e m iejsce, a 
OSP Zaborów  dziewiąte.

W śród pań najlepszy w ynik 
(126,2 pkt.) osiągnęły ochotnicz
ki z OSP Zygry. D rugie m iejsce 
zajęły d ruhny  z OSP Poddębice,

Słaby występ drużyn 
z gminy Uniejów
k tó re  były o sześć 
punktów  gorsze. Na 
trzecim  m iejscu upla
sow ała się drużyna z 
OSP Dalików. Panie 
z  O SP  W ielenin re 
prezentujące gm inę 
Uniejów zajęły czw ar
te m iejsce.

Sędzią głównym 
zawodów był kpt. To
m asz W oźniak z Ko
m endy Powiatowej 
Państw ow ej S traży Po
żarnej w Poddębicach.
D rużyny otrzym ały 
pam iątkow e dyplom y 
oraz nagrody pienięż
ne od wójtów i b u r
m istrzów  poszcze
gólnych gm in, a trzy
najlepsze z  każdej ka- W śród m aszerujących drużyn d ru h n y  z O SP W ielenin.

N agrody drużynom  z gm iny Uniejów  w ręczał P io tr M ajer - zastępca uniejowskiego burm istrza.

Miejsce Jednostka OSP Wynik
1 Krzemieniew

“2 Wilczyca 107,2
3 Zelgoszcz
4 Zaaórzyce 112,2
5 Kałów 115,8
6 Tur T T 3 ,0 "

7 gygry 117,6
"3 Brzeziny 119,9
■g Zaborów 129,4
T T Sworawa 130 J
P Małyń 132,3
12 Rudniki 140,2

T B Drużbin T 4 6 J

Miejsce Jednostka OSP Wynik
1 zygry T 2 6 7
2 Poddębice 132,3

■g Dalików 134,5
4 Wielenin 150,1“
5 Sikory 15/,7
6 Drużbin 159,0

tegorii puchary  ufun
dow ane przez Staro
stę Poddębickiego.

W śród widzów 
zawodów byli m ię
dzy innymi: Paweł 
Bejda - w icem arsza
łek województwa 
łódzkiego, W iesław 
Łukom ski - zastęp 
ca prezesa  zarządu 
W o j e w ó d z k i e g o  
F unduszu  O chrony 
Środow iska i Go
spodarki W odnej, 
sta rosta  Ryszard 
Rytter, M ałgorzata 
Kuna - przew odni
cząca Rady Powiatu 
Poddębickiego. W ła
dze gm iny Uniejów 
reprezentow ał Piotr 
M ajer - zastępca b u r
m istrza. (a rt)

Ugoda nadzieją na współpracę?
Zgodnie z zapowiedzią, starosta poddębicki Ryszard R ytter przekazał nam treść oświadczenia dotyczącego ugody zaw artej przed sądem , pomiędzy nim 

a burmistrzem Uniejowa Józefem Kaczm arkiem . Ten ostatni nie chce kom entow ać sprawy.

T re ść  w ydanego ośw iadcze
nia, został uzgodniony przez 
obie strony, tak  nam  powiedział 
sta ro s ta  Ryszard Rytter. Obaj pa
nowie wyrazili też zgodę na jego 
publikację.

Strony zgodnie oświadczają, iż 
w ramach posiadanych kom peten
cji Ryszard Rytter jako  Starosta  
Poddębicki i Jó ze f K aczm arek jako  
Burm istrz Uniejowa - podejmiem y 
wspólne starania m ające na celu 
utworzenie na terenie powiatu  
poddębickiego dodatkowego zespo
łu medycznego z wyznaczeniem

m iasta Uniejów, jako miejsca sta
cjonowania zespołu.

S tarosta Ryszard Rytter za
dow olony je s t z zawartej ugody. 
Osiągnąłem dwa zasadnicze cele 

-  tw ierdzi. -Po pierwsze burm istrz 
przestanie m inie atakować, a po 
drugie zobowiązał się do współ
pracy o co m nie jako sam orzą
dowcowi najbardziej chodziło. 
M ożem y wspólnie wiele dobrego 
zrobić dla gm iny Uniejów, ja k  i 
całego powiatu. Kwestia kar pie
niężnych była dla m nie drugorzęd
ną sprawą. Najważniejszy jest do

bry k lim at do współpracy.
Poprosiliśm y o kom entarz tak

że bu rm istrza  Józefa K aczm arka, 
pytając, czy w związku z tym wy
darzen iem  Uniejów zrezygnuje z 
separatystycznych dążeń, zwłasz
cza, że jak  już w iadom o, m ają one 
nikłą szansę pow odzenia. Oto co 
nam  odpow iedział: J e s te m  za
skoczony prośbą o kom entarz. 
Redakcja przecież dobrze wie, że 
pozew  miał ch a rak te r cywilny i 
dotyczył Józefa K aczm arka pry
w atnie, a nie B urm istrza M iasta 
Uniejowa. T ak czy inaczej, uwa

żam, że moja 
w y  p o w i e d ż 
je s t zbędna, bo 
w gazecie i tak 
pojawi się to, 
co jes t zgodne 
z tezą założoną 
przez au to ra .”

W gm inie 
niewielu jest 
takich, którzy 
w ierzą w po
jednan ie  obu 
panów.

(a r t) N* razie Jest jeszcze lak.
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TELEFONY do ECHA

Perturbacje suszowe w magistracie

Dokumenty były, 
ale nie było podpisu

Kilkunastu rolników, którzy w poprzedni piątek starali się odebrać swoje wnioski o dopłaty suszowe w uniejowskim  
urzędzie m iejskim , odesłano z przysłowiowym kw itkiem . W urzędzie nie było osoby, która mogłaby potwierdzić zgodność 
dokumentów z oryginałami. Tymczasem term in ubiegania się o suszowe dobiegał końca. -Jako rolniczka i mieszkanka  
gminy jestem  oburzona tak im  podejściem do nas -  mówi zbulwersowanych czytelniczka.

Susza dała się we znaki rolni
kom , ale także i urzędnikom . Kie
dy bowiem okazało się, że w spar
cie dla rolników, którzy ponieśli 
starty w upraw ach z tego  powodu, 
zbędzie wypłacane w formie do
płat do hektara, było dość póź
no. Zgłoszenia rolniczych upraw  
dotkniętych suszą odwiedzali 
urzędnicy, szacujący straty. Do
kum enty -  pribtokoły pokontrolne 
-  należało dostarczyć do Agencji 
Restrukturyzacji i M odernizacji 
Rolnictwa do końca w rześnia. I 
wszyscy na ostatnia chwilę ruszyli 
do załatwiania spraw.

Jak  mówi U rszula Łukasik, 
podinspek to r do spraw  rolni
ctwa w uniejow skim  m agistracie, 
pierw szy a lert suszow y Instytut 
w Puław ach ogłosił 10 lipca, d ru 
gi 10 sierpnia -  oba dotyczyły 
upraw  zbóż. -Mogliśmy zacząć 
szacować straty na polach -  wy
jaśnia Łukasik.

Ale 10 w rześnia pojawiła się 
kolejna informacja -  dotycząca 
niektórych okopowych i kukury
dzy. -Nie mogliśmy zakończyć po
stępowań w przypadku rolników, 
którzy dożyli wcześniej wnioski 
zw iązane z upraw am i zbóż, a teraz

wnioskowali o dopłaty suszowe za 
utracone uprawy na przykład ku 
kurydzy -  wyjaśnia urzędniczka. 
Rolnicy m u sieli czekać, urzędni
cy ruszyli na kontrole, oceniające 
straty w upraw ach. Łącznie urząd 
przyjął około 350 wniosków o do
płaty suszowe.

W  piątek, 25 września, spora 
grupa rolników, k tóra przyjechała 
do UM w Uniejowie po dokum en
ty koniczne do złożenia w ARiMR, 
została odpraw iona z  kwitkiem. 
Nie było osoby, k tóra m ogłaby po
twierdzić zgodność z oryginałami 
kserokopii protokołów. W  urzę

dzie takie prawo maja trzy osoby, 
żadnej w piątek nie było. -Czy to 
jest właściwe podejście do miesz
kańców? -  pyta jedna z interesan- 
tek, która spraw y w m agistracie 
tego dnia nie załatwiła. -Do środy 
(30 września -  przyp. autora), 
m am y termin składania wniosków 
w Agencji, a my będziemy musieli 
po raz kolejny przyjechać w ponie
działek do Uniejowa, żeby odebrać 
dokumenty, które dziś powinnam  
otrzymać. Pracy w gospodarstwie 
nie brakuje, tymczasem odchodzę 
z kwitkiem , bo w urzędzie nie ma 
ani jednej osoby, która powinna

» F-
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złożyć jeden podpis na dokum en
cie. A  na dożynkach wszyscy dekla
rowali miłość do rolników i rolni
ctwa. Wolne ż a r ty -  podsum ow uje 
rozżalona kobieta.

Jak  wyjaśnia podinspektor 
Łukasik, faktycznie taka sytuacja 
zaistniała, po rozm ow ach z pod- 
dębicką Agencją zapadła decyzja 
przyjm owania w niosków  bez po
tw ierdzenia zgodności z orygi
nałem. Ale było już zbyt późno. 
Rolnicy czekający w kolejce rozje
chali się do domów. By ponow nie 
przyjechać w poniedziałek.

ika

Uniejów na tle powiatu (2)

Na wsiach salony, a
T  iczba m ieszkań oddawa- 
1 nych do użytku w powiecie
-1—od dębickim  sukcesyw nie 
rośnie. W idać to także w  Unie
jowie. Szczególnie widać to przy 
ulicy Targowej, gdzie w znoszone 
są przez PGK T erm y bloki m iesz
kalne, a po przeciwnej stronie roś
nie osiedle dom ków  jednorodzin
nych. O parliśm y się na danych 
sprzed dw óch lat.

W  2006 roku ogółem liczba 
mieszkań w powiecie pod dębickim 
wynosiła 14,6 tys. W  2013 roku

osiągnęła liczbę 15,2 tys. Wzrosła 
też do 80,2 m 2 średnia powierzch
nia mieszkania. Największe miesz
kania maja mieszkańcy gminy 
Pęczniew, tam też największa po
wierzchnia przypada na osobę. Naj
słabiej wypadają gminy miejsko- 
wiejskie, czyli Uniejów i Poddębice, 
a to za sprawą miast, które zaniżają 
i to znacznie średnią. Toteż gminy 
te znajdują się na szarym końcu po
wiatowej tabeli, tracąc do czołówki 
ponad 10 m2.

Można wysnuć wniosek, że na

wsiach powstają salo 
ny, a w  miasteczkacł 
ludzie gnieżdżą się v 
klitkach. Do końc; 
tak nie jest, poniewa: 
w Poddębicach będą 
cym czerwoną latami* 
mieszkaniowego pele 
tonu powiatowego n; 
jednego mieszkańc; 
przypada 25,4 m2, przĄ 
średniej krajowej v 
miastach wynoszące 
24 m2. (art)

Powierzchnia użytkowa mieszkań
Lp- Gmina powierzchnia użytkowa

mieszkania m2
powierzchnia użytkowa
mieszkania na osobę m2

1 Pęczniew 89,2 37,8
2 Zadzim 85,9 "31,4
3 Wartkowice 84,8 26,5
4 Dalików “83Xl 30,5
5 ""Uniejów 77,6 30,1
6 Poddębice “2E78

Gminy miejsko-w ejskie z podziałem na wieś i miasto
1 Poddębice- obszar wiejski 85,6 28?!
2 Uniejów - obszar wTejśki- 79.4 29,5 ’
3 Uniejów - miasto 75,4 “3U1
4 Poddębice - miasto 6 / “253

w mieście klitki?

Nowe radiowozy dla uniejowskich policjantów

W
 środę, 23 w rześnia, 
odbyła się na teren ie 
K om isariatu  Policji w 
Uniejowie uroczystość p rzeka

zania uniejow skim  policjantom

Nowe radiowozy poświęci! ks. p ra ła t A ndrzej Ziemieśkiewicz.

dw óch now ych radiowozów. Sa
m ochody pośw ięcił ks. prałat An
drzej Z iem ieśkiew icz - proboszcz 
parafii Uniejów i dziekan unie- 
jow skiego dekanatu.

W  uroczystości wzięli udział: 
in spek to r M arek  K rzem iński - 
kom endant powiatowy policji w 
Poddębicach, m łodszy inspektor 
K rzysztofa K otkow ski - pierw szy

W uroczystości wzięli udział przedstaw iciele władz gmin Uniejów i W art
kowice oraz K om endy Powiatowej Policji w Poddębicach.

zastępca kom endan ta  pow iatowe
go, kom isarz Adam  Czerw iński 
- kom endan t K om isariatu  Policji 
w U niejowie w raz z podległym i 
mu funkcjonariuszam i.

Radiow ozy kosztow ały  86 
tys. zł. Połow ę kosztów  poniosły 
gm iny  U niejów  i W artkow ice, 
k tó re  obsługu je  uniejow ski k o 
m isariat. S tąd też w u roczysto 

ści wzięli udział p rzed 
staw iciele tych gm in: 
wójt P io tr K uropatw a i 
B ogdan  Łuczak - p rze 
w odniczący Rady G m iny 
W artkow ice oraz Janusz 
K osm alski - p rzew odni
czący Rady M iejskiej w 
U niejow ie i P iotr M ajer 
- zastępca  bu rm istrza .

Radiowozy m arki opel 
co rsa  będą przeznaczone 
do realizacji zadań na te
ren ie  działania kom isaria
tu  policji w Uniejowie, co 
bez w ątpienia przyczyni 
się do popraw y stanu bez
pieczeństw a i w ykryw al
ności przestępstw .

(art)
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O f ic ja ln a  s k o n a  S a m o rz ą d u  g m in y  U n ie jó w

Więcej aktualności: www.uniejow.pl Fb/Miasto i Gmina Uniejów
M ecz Już przed jego rozpo

częciem  budził wiele em ocji. 
W  razie zwycięstwa i po
rażki Dłutowa zostalibyśmy 
samodzielnym liderem ligi 
(jak  wiemy Dłutów w ygrał i 
wyprzedza nas lepszym bi
lansem meczowym -  ilość 
punktów ta  sam a, bramki są 
na naszą korzyść), dodatko
wo KS jeszcze w tym roku 
nie przegrał, a doliczając ich 
rekord z A-klasy, to  byli nie
pokonani przez ostatnie 1 8  
miesięcy.

Zawodnicy mogli liczyć na 
prawdziwy doping kibiców. Mo
bilizacja podziałała i na  stadionie 
pojawiło się około 150 osób w tym  
około 45 osobowy młynek. Żadna z 
drużyn nie chciała popełnić błędu, 
stąd większość czasu piłka była 
w środku pola, było dużo walki i

T erm alni docenili doping z trybun . Fot. P. M ichałowski

mało klarownych sytuacji. Do 35. 
m inuty gra była bardzo wyrówna
na, aż do ostatnich 10 minut, kiedy 
to przewagę zyskali goście.

Po przerwie swoje show  rozpo
częli kibice: takiego pokazu piro
technicznego w Uniejowie jeszcze 
nie było! Chwilę później swoje 
show  rozpoczęła drużyna gospo
darzy, konkretnie: bardzo aktywny 
tego dnia Janusz Jończyk, który w

Lider pokonany

Drużyna M GLKS Uniejów już po meczu. Radość wymalowana na twarzach. I słusznie! FoL M .Tkaczyk

46. minucie (po podaniu Wojtcza
ka) strzelił bram kę. M amy 1:0 a na 
trybunach rozlega się ogłuszający 
doping! Od tego m om entu inicjaty
w ę na boisku przejęli „Termalni”. 
Chwilę później M atusiak podaje 
na Skrzydło do W ojtczaka, ten za
grywa piętą do Stasiaka, który wy
chodzi sam  na sam  z bram karzem  
-  niestety, w tym starciu górą był 
bram karz Kutna. Kolejną sytuację,

po dośrodkow aniu Stasiaka, miał 
ponownie Jończyk. Jego strzał od
bity od ziemi niestety zakończył się 
„poprzeczką”. W  72. minucie pod
wyższamy prowadzenie. Świetne 
podanie na skrzydło od Jończyka 
do Stasiaka, dalej do Wojtczaka, 
zakończyło się drugim  golem. Na 
kolejną bram kę długo czekać nie 
musieliśmy, bo zaledwie trzy mi
nuty później Jurkow ski w starciu 
sam  na sam z  bram karzem  nie 
pozostawił dla niego litości. To był 
debiutancki gol Jurkow skiego w 
barw ach MGLKS-u. Goście zdecy
dowanie opadli z sił. Kolejny strzał 
znów w rękach bram karza. 82. 
minuta: za W ojtczaka wchodzi Ku
glarz. I od razu po wejściu mógł się 
wpisać na listę strzelców, jednak 
jego strzał głową mija poprzecz
kę gości. Kasztelana zastępuje 
Kaczmarek. W  84. minucie sam  na 
sam Stasiak, po raz kolejny broni

bram karz, ale skutecznie dobija 
Kuglarz i m am y 4:0! Goście mieli 
w końcówce dwa rzuty wolne z 20. 
m etra, pierwszy minął bram kę, 
drugi „na raty” obronił Skrzypiec.

Fantastyczny m ecz naszej 
drużyny i fenom enalne zwycię
stwo! Prawdziwe święto futbolu. 
Po pierw sze do około 70. m inu
ty było to bardzo w yrównane 
spotkanie! Dużo am bitnej walki, 
ciekawych zagrań. W ygrywam y 
ważny m ecz i można powiedzieć, 
że jesteśm y liderem . Dodatkowo 
cieszy postaw a trybun. Apel przy
niósł efekty. Około 150 ludzi? Ta
kiej frekwencji nie było od dawna! 
Głośny doping - tego też dawno 
nie słyszeliśmy. A pirotechnika? 
Coś niesam owitego! Dzięki chło
paki, oby częściej!

Adam  Grabarczyk, 
M ichał Kaźm łerczak

Więcej na stronie: www.mglks.pl
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H e  0
Gospodarze nie pozostawili ry

walom złudzeń. Wynik 4:0 zapa
miętamy na długo. F o t M.Tkaczyk

Wypowiedzi pomęcz o we:
Trener S ław om ir Sałaciń- 

ski: ,Z agraliśm y super mecz! 
Chyba najlepszy w tym sezonie! 
Brawa za walkę. Jestem  bardzo 
szczęśliwy! Dziękuj^ chłopakom  
za to spotkanie. KiBce? Coś fan
tastycznego. O statni raz doping w 
Uniejowie słyszałem, gdy jeszcze 
grałem  na boisku. Ogłuszający 
doping po pierwszej bram ce spo
wodował ciarki na m oich plecach! 
Chciałem  podziękować kibicom  i 
zachęcić do częstszego dopingu 
i przychodzenia na nasze mecze. 
Chyba pokazaliśmy, że warto! 
Żałuje frajersko przegranego 
m eczu z Dłutowem , gdyby nie to 
bylibyśm y teraz sam odzielnym  
liderem ”

Radosław Jurkowski: „Moim 
zdaniem  m ecz był bardziej prowa
dzony pod nasze dyktando nie 
dopuściliśm y, aby Kutno stwo
rzyło sobie jakąś *100% sytuację. 
Miło je s t słyszeć takie w sparcie 
kibiców. W tedy g ra  nam  się dużo 
lepiej. To było coś fantastyczne
go. Bardzo się cieszę, ze w reszcie 
udało mi się zdobyć bram kę. Cho
ciaż m uszę przyznać, ze w druży
nie m am  bardziej defensywne 
zadania, dlatego bardziej cieszy 
m nie czyste konto z tyłu, ale jeśli 
będzie okazja chętnie powiększę 
swój dorobek bram kow y.”

Udana inauguracja sportowego roku
W  ubiegły  piątek, 2 

października, w U nie
jowie odbyła się W o
jew ódzka Inaugura
cja Sportow ego Roku 
Szkolnego 2015/2016, 
połączona z Finałam i 
W ojew ódzkim i w In
dyw idualnych B iegach 
Przełajow ych w ram ach  
Igrzysk M łodzieży 
Szkolnej, G im nazjady i 
Licealiady. Na im prezie 
pojawiły się rep rezen ta
cje w szystkich powia
tów  województwa łódz
kiego, a także m łodzież 
sportow a, ich szkolni 
opiekunow ie, trenerzy  
i działacze szkolnych i 
uczniow skich klubów  
sportow ych. Im preza odbyw ała się na boisku przed  Term am i.

M arszalek W ojewództwa 
ł  ódzkiego, W itold Stępień, g ra
tulow ał wszystkim  uczestnikom  
sportow ego zacięcia.
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Jubileuszowy rajd integracyjny

Konno, rowerami, wózkam i i pieszo”, na trasy X Integra
cyjnego Rajdu Turystycznego „Pieczonego Ziem niaka, wy
ruszyło z Turkowic 4 8 0  osób. Najmłodsi uczestnicy mieli po 
kilka miesięcy, najstarszy przekroczył już osiem dziesiątkę.

Z ainteresow anie m ieszkań 
ców powiatu tu reck iego  udzia
łem  w X Integracyjnym  Rajdzie 
T urystycznym  „Pieczonego 
Z iem niaka” przerosło  oczeki
wania organizatora, k tórym  był 
O ddział Polskiego Tow arzystw a 
T u ry s ty c z n o -K ra jo z n a w c z e g o  
w T urku . D ariusz G rajkow ski 
- p rezes oddziału powiedział, że

G im nazjaliści z turkow skiej dw ójki na trasie ra jdu .

spodziew ał się m aksym alnie 400 
uczestników , tym czasem  zgło
siło się 450. D oszło do tego  30 
osób obsługi, co razem  stanowi 
rekordow ą liczbę 480 uczestn i
ków  rajdu.

I tak  można rodzinnie podróżow ać.

Przybywających na s ta rt do 
T urkow ic w gm inie T u rek , kie
rowali druhow ie z  O chotniczej 
Straży Pożarnej w Żukach. Pre
zes W acław  Szajrych powiedział, 
że strażacy podjęli się zabez
pieczania całego rajdu. Swoim 
busem  zabierali tych, k tórzy  nie 
dali rady podołać trudom  jakie 
ich czekały na trasach . O prócz

zgłoszeń indyw idualnych, były 
też grupow e. Liczną g rupą  przy
byli członkow ie Koła PTTK przy 
G im nazjum  w  Słodko w ie z dy
rek to rem  Jerzym  Zygm untem  
na czele. Była też silna ekipa ucz-

■r**v*^

W  rajdzie uczestniczyły całe rodziny.

T urku . Obaj w ybrali najdłuższą 
trasę  rowerow ą.

U czestników  rajdu powitał D a
riusz G rajkow ski. Poinform ow ał, 
że organizację rajdów  O ddział 
PTTK w T urku  rozpoczął przed 
pięciu laty. T egoroczny  rajd 
je s t już 18, a 10 integracyjnym . 
T rasy  liczyły od sześciu  do trzy
dziestu kilom etrów  w zależności * 
od możliw ości i sprzętu  jakim  
dysponow ali uczestnicy. Pierwsi 
w yruszyli konno na 30 km , za 
nim i zaaw ansow ani row eram i na 
czterdziestok ilom etrow ą trasę. 
Rowerowa trasa  szkolna liczyła

Pierw si w trasę w yruszyli 
jeźdźcy.

niów G im nazjum  n r 2 w T urku  
oraz dzieci ze Szkoły Podstaw o
wej w Chlebow ie z nauczycielką 
języka polskiego E lżbietą Popie
larz, p rom otorką zdrow ego trybu 
życia. N ajw iększą sensacją był 
przyjazd jeźdźców  ze Stajni Roka 
w Kow alach Księżych. Była też 
liczna g rupa  osób niepełnospraw 
nych, w tym  na w ózkach. W śród 
nich M ariusz H araśny z Lasek. 
Z T u rk u  au tobusem  dow ożono 
pieszych uczestn ików  rajdu. W 
gronie przybyłych dostrzegliśm y 
dw óch znanych w naszym  powie
cie polityków: Ryszarda B arto
sika - w icestarostę  tu reck iego  i 
Rom ualda Antosika- bu rm istrza

Pogotowie techniczne D ariusza S tatuckiego już  od s ta rtu  miało 
pełne ręce roboty.

Na w ózkach i w w ózkach też można upraw iać turystykę.

17 km , a rodzinna 17 km. T rasa  
nordic w alking zarów no dla osób 
z kijkam i, jak i bez nich miała 
d ługość 9 km. N ajkró tszą sześ- 
ciokilom etrow ą trasę , mieli do 
pokonania niepełnospraw ni na 
w ózkach, którzy w yruszyli jako ■ 
ostatni.

M eta rajdu znajdow ała się w 
pobliżu leśniczów ki Cisew. Tam  
nastąpiło podsum ow anie rajdu i 
poczęstunek . U czestn icy  otrzy
mali też znaczki rajdow e i pla
kietki PTTK. U zupełniano także 
w pisy do książeczki na odznaki 
tu rystyczne. Ci, którzy dotarli 
do m ety chwalili sobie jego  o r
ganizację. Była op ieka nie tylko 
strażaków , ale także ratow ników  
m edycznych oraz pogotow ie 
techniczne, k tórym  kierow ał D a
riusz S tatucki - nauczyciel Zespo
łu Szkół Rolniczych w K aczkach 
Ś rednich. (a rt)
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Współpraca między ZST a Sun Garden podpisana, czyli

Pomogą w kształceniu 
przyszłych pracowników

Jak informuje kierownictwo Zespołu Szkół Technicznych w 
Turku, w piątek 2 października, zawarta została w końcu umo
wa o współpracy pomiędzy Zespołem a Sun Garden Polska.

Ze strony technikum , podpis 
na dokum encie złożyła dyrektor 
W ioletta Adamiak, m alanow ską 
firm ę reprezentow ał dyrektor 
Witold Jarecki.

Porozum ienie je st kolejnym 
krokiem  we w spółpracy z przed
siębiorstw am i w dziedzinie 
przem ysłu. Działania takie mają 
przynieść korzyść wszystkim 
stronom . Szkole dać 
możliwość wykorzy
stania nowoczesnych 
technologu, posiada
nym  przez firmy, w 
procesie kształcenia 
specjalistów -  poten
cjalnie pracowników.

Pierw sze takie 
porozum ienie zawar
ło technikum  z fir
m ą JT1 z Gostkowa 
Starego. W  ram ach 
współpracy z Sun 
G arden, firm a um oż
liwi odbyw anie prak
tyk zawodowych w 
swoim zakładzie oraz 
w esprze szkołę w 
wyposażeniu stano

wisk dydaktycznych i urządzeń 
przydatnych w kształceniu w 
zawodzie m echanik autom atyki 
przemysłowej i urządzeń precy
zyjnych. Porozum ienie przewi
duje także utw orzenie przez Sun 
G arden funduszu stypendialne
go, przeznaczonego dla uczniów 
a zarazem  m łodocianych pracow
ników firmy. Opracowała: ik a

W  ubiegły piątek, 2 października, zaw ar
to porozum ienie związane z uczestnictwem  
firm y Sun G arden  w procesie kształcenia po
tencjalnych pracowników.

REKLAMA ■■ ■ ------------.

T R U M N Y  o r a z  K O M P L E K S O W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B U  
Przewóz w kraju i poza granicami RP  
Przewóz na terenie Turku i powiatu tureckiego - GRATIS  
Profesjonalna obsługa, życzliwość i  wszelka pomoc 
Płatności w dogodnym dla klienta terminie (również przelewem) 
D y ż u r  c a ło d o b o w y :  toi. 6 3  2 7 8  4 1  2 5 . kom 6 0 1  8 7  1 6  9 0  

e  mail: oraytwakGwp.pl

T u r o k .  u l .  P o i l u c h o w n B  f

Z A K Ł A D  PO G RZEBO W Y C A Ł O D O B O W Y  
R a d o s ła w  K o s m o w s k i  

t e l .  6 0 5  2 0 0  6 0 4  t e l .  6 0 5  1 1 4  6 0 4
Tuliszków, ul. Poznańska 6; Turek, ul. Łąkowa 4

Uiłwgi pogrzebowi: organizacja I obsługa uroczystości pogrzebowych, 
dęły wybór trumien, aray, krzyże, tabliczki, aekrologi, odziei żałobna, 

> przewóz zatartych, oprawa atuzyczaa uroczystości pogrzebowych,
I wieńce, wiązanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klionta, życzliwa i fachowa pomoc

£ S T O L T U R '
JAW 1 MAWIAN MILLER

sal 1B9Sn

ZmM«4 U sług P o g ru b o w y c h  Tiirwfe, ul. Kabfefl Sm m  M  A 
t e l .  ( 0 6 3 )  2 0 0  2 6  3 0  

k o m . 0 6 0 1  4 0 9  3 44

Pogrzeby
Trcimny

• pełna orgcmłzacja I obsługa pogrzebu
* trauport zwłok w  krq|ci I zagradcq

♦ napMtofcizy wybór w Połsca 
■ eony producenta

Pogrzeb z trumnę już od 9 5 0 ,0 0  zł (brutto)
Służy my Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowe

-T l

ZAKŁAD POGRZEBOWY
Jerzy  M C  HOLC ZYK
U N IE J Ó W , T U R E K , P L A C  S IE N K IE W IC Z A 1 

Tel. 6 3  2 7 8  8 1  5 7
CAŁODOBOWA OBSŁUGA pod nr. tol.: 63 2 8 8  85  54, 6 0 9  731 454

KOM PLEKSOW A OBSŁUGA POGRZEBU

&
■ WŁASNA SALA UBIERAN I CHŁODNIA 

. - PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

Janek Waśniewski 
syn Moniki i Krzysztofa 
ur. 23 w rześnia, godz. 5.15 
w aga2420, długość 49 cm

Adam Jaśkiewicz
syn M ałgorzaty i Mariusza 
ur. 25 w rześnia, godz. 1.25 
w aga 3740, długość 56 cm

Basia Zosia Róźewska 
córka Lidii i Andrzeja 
ur. 28 w rześnia, godz. 23.05 
waga 3280, długość 53 cm

Michalina Grzelka 
córka Katarzyny i Michała 
ur. 29 w rześnia, godz. 5.30 
waga 3870, długość 54 cm

Patryk Majda
ur. 28 września, godz. 12.20 
waga 3740, długość 56 cm

Hania Pacześna 
córka Agaty i Adama 
ur. 29 w rześnia, godz. 11.10 
waga 3200, długość 53 cm

Michał Płóciennik
syn Jolanty i Roberta 
ur. 30 w rześnia, godz. 1.25 
waga 4120, długość 56 cm

Zosia Krótkiewicz
córka Anny i Krzysztofa 
ur. 30 w rześnia, godz. 2.20 
waga 2960, długość 52 cm

Antonina Stefanowska
córka Anny i Karola
ur. 1 października, godz. 4.00
waga 3400, długość 55 cm

Szymon Bednarek
syn Pauliny i Łukasza
ur. 1 października, godz. 5.00
waga 2950, długość 52 cm

U

Aleksander Barciś
syn Edyty i Jarosław a
ur. 2 października, godz. 2.30
waga 3960, długość 56 cm

Oskar Adrian Górski
syn Anny i Adriana
ur. 1 października, godz. 22.25
waga 3150, długość 54 cm
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